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Въпреки безпощадните правила
на пазарната икономика с всички
следващи от нея нравствени про-
мени, руснаците все още не измер-
ват света и човешките отношения
само в пари. Това убедително се
доказва от направеното неотдавна
проучване на фондацията "Общест-
вено мнение".

Резултатите показват, че огром-
ната част от гражданите незави-
симо от социалното си положение
са готови безвъзмездно да окажат
помощ и услуга на ближните си.

Социологическо проучване показва,
че руснаците са готови безкористно
да помагат на ближния си

Според анкетните данни 82% от
пълнолетните руснаци през послед-
ната година са извършили поне ед-
на такава безкористна постъпка.
Проучването е било направено в
10 града с население над един ми-
лион сред жители на възраст от 18
до 60 години.

Независимо от готовността на все-
ки отделен човек да окаже помощ,
62% от анкетираните смятат, че днес
добри хора се срещат рядко, 5% мис-
лят, че такава готовност напълно е
изчезнала, а 28% са оптимисти, спо-

ред които "човещината" остава ха-
рактерна черта за руснаците. Част
от проучването изследва каква кон-
кретна помощ са оказвали гражда-
ните на своите съотечественици. По-
ловината от запитаните - 49%, са по-
могнали някому с пари, 47% - със
свършване на работа в бита, 40% -
с вещи и продукти, 17% са съдейст-
вали техни близки и приятели да си
намерят работа.

Голям е броят и на онези, които
правят обикновени житейски услу-
ги, които дори не смятат за изклю-
чителни постъпки: помагат с транс-
порт, при пренасяне на големи по-
купки, даване на уроци и юриди-
чески консултации, наглеждане на
болен или възрастен човек.
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Православен свещеник благослови новия екипаж на Международната космическа станция, който на 23 октомври
излетя от Байконур с кораба "Союз". Командир на звездния отряд е руският космонавт Олег Новицки, негови членове
са бордният инженер Евгений Тарелкин и астронавтът Кевин Форд. Те ще останат на борда на станцията 5 месеца

В Болграде открыли памятник бол-
гарским ополченцам          Стр.12

Художник свободы. К 170-летию со
дня рождения Василия Верещагина

Стр.13

В Посольстве Болгарии в Москве
обладательнице 400-тысячной визы
был вручен подарочный ваучер на
недельный зимний отдых в Банско

Курбан-байрам впервые отметят в
Кремлёвском дворце, в целях зна-
комства с традиционными ценностя-
ми ислама. Бурановские бабушки спе-
циально для концерта подготовили
песню Мольба на арабском языке

В Оренбур-
ге чемпион-
кой страны
по женско-
му боксу
стала
Анастасия
Белякова

На обучение граждан России в ве-
дущих иностранных вузах государ-
ство планирует выделить 4,5 млрд
рублей. Об этом говорится в про-
екте указа президента РФ о прог-
рамме интеграции в экономику рос-
сийских выпускников ведущих уни-
верситетов мира
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Министерството на
отбраната планира да
съкрати броя на храни-
лищата за различни ви-
дове боеприпаси десет
пъти - най-напред на
съкращаване подлежат
31 обекта на територи-
ите на големи населе-
ни пунктове, заяви
пред РИА "Новости" за-
местник-министърът на
отбраната армейски ге-
нерал Дмитрий Булга-
ков. Според него част
от тези складове вече
са разформировани, а
от останалите са изне-
сени най-опасните бо-
еприпаси. Освен това
е планирано до 2015 г.
напълно да бъдат лик-
видирани всички пло-
щадки за открито съх-
раняване на боеприпа-
си. Складовете ще бъ-
дат снабдени с нови
системи за безопас-
ност, които ще позво-
лят да бъде сведена до
минимум вероятността
за извършване в тях на
терористични актове
или кражби на боепри-
паси.

По предварителна

Фото Валя Чрънкина

От стр. 1
Във всички случаи

става дума за безплат-
ни услуги и никому от
анкетираните и през ум
не е минавало, че мо-
же да иска някакво
възнаграждение. Само
един на сто души е от-
говарял, че нито вед-
нъж през годината не
му се е налагало да
оказва подобна помощ.

Друга линия на анке-
тата показва, че русна-
ците предпочитат да
помагат на конкретен
човек, а не на общест-
вото въобще: на 47% са
се притекли на помощ
роднини, на 44% - при-
ятели, на 16% - колеги,
на 15% - съседи, на 7%
- напълно непознати.
Прави впечатление, че
само 1% са намерили
подкрепа от страна на
членове на религиозна-
та община или интер-
нет средата, към която
принадлежат. Данните
говорят, че милосърди-
ето и благотворител-
ността трябва да имат
конкретен адрес. Рус-
накът е готов да пома-
га по принципа "от чо-
век на човек", "от вра-
та на врата". Той изг-
лежда по-сигурен и
ефективен.

/"Русия днес"/

Руският президент Влади-
мир Путин изпрати приветст-
вено послание до участници-
те, организаторите и гостите
на международния форум,
посветен на 10-ата годишни-
на от учредяването на награ-
дата "Глобална енергия", съ-
общи пресслужбата на Кре-
мъл, цитирана от ИТАР-ТАСС.

"За времето на своето съ-
ществуване "Глобална енер-
гия" стана една от най-прес-
тижните международни наг-
ради, обединила около един-
ни цели и задачи творческа

Âðú÷âàò "Ãëîáàëíà åíåðãèÿ" çà 10-òè ïúò
общност на талантливи уче-
ни, изследователи, специа-
листи в областта на енерге-
тиката от Русия и много стра-
ни по света", отбелязва Пу-
тин. В посланието се казва,
че днес именно енергоресур-
сите и тяхната ефективност
са най-важните ключови фак-
тори за развитието на наци-
оналните икономики и опре-
делят качеството на живот на
хората.

На двудневния форум в
Москва, открит на 25 октом-
ври, присъстват водещи све-

товни учени, политици, пред-
ставители на енергийния от-
расъл и на медиите. Те об-
съждат ролята на научните
открития в решаването на
най-неотложните енергийни и
климатични въпроси в све-
товен мащаб. В събитието, с
което се отбелязва 10-ата го-
дишнина на тази награда,
участие вземат и руският ми-
нистър на енергетиката Алек-
сандър Новак, нобелови ла-
уреати и досегашни носите-
ли на отличието "Глобална
енергия" Жорес Алфьоров и

Родни Джон Алам.
Като част от енергийния ди-

алог водещите учени ще ра-
зискват оспорваната тема
"перпетум мобиле" - т.е. съз-
даване на движение без вън-
шни източници на енергия.
Най-новите развития в био-
технологиите ще послужат ка-
то основа за дискусията.
Международният приз "Гло-
бална енергия" е независима
международна награда за из-
ключителни научни изследва-
ния и научно-технически раз-
работки в областта на енер-

гетиката, които допринасят за
ефективността и екологична-
та сигурност на енергийните
източници в полза на цялото
човечество.

Наградата бе учредена през
2002 г. с подкрепата на воде-
щи руски енергийни корпора-
ции. Годишният награден
фонд е 33 милиона рубли и
по традиция наградата се
връчва от президента на Ру-
сия в Санкт Петербург на Пе-
тербургския международен
икономически форум.

/"Русия днес"/
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На 24 октомври в Союза на българските журналисти беше организирана
среща на председателя на Международната общност на писателските съюзи
Иван Переверзин с българските писатели, преводачи и журналисти. В нея
участваха Николай Петев - председател на Союза на българските писатели,
Снежана Тодорова - председател на Съюза на българските журналисти, и
Валерий Иванов-Тагански - секретар на Съюза на писателите на Русия
Интервю с поета Иван Переверзин - на стр. 8

Саранск спечели кон-
курса, организиран от
Министерството на ре-
гионалното развитие,
"Най-благоустроено
градско селище в Ру-
сия". В четвъртък пре-
миерът Дмитрий Мед-
в е д е в
обяви ре-
зултатите
от конкур-
са. Пър-
вото мяс-
то бе за
Саранск,
второто -
за Уля-
новск и
Т о м с к ,
третото -
за Махачкала, Барнаул
и Белгород. Медведев
нарече особено важен
факта, че столицата на
Дагестан е попаднала
сред победителите в
съревнованието.

Премиерът отбеляза,
че в конкурса са учас-
твали 105 града. Спо-
ред правителственото
постановление за кон-

Äåñåò ïúòè ïî-ìàëêî ñêëàäîâå çà áîåïðèïàñè
оценка усъвършенства-
нето на системата за
съхраняване на боеп-
рипаси ще позволи в
периода 2012-2014 г. да
бъдат избегнати щети
за над 75 млрд. рубли.

През февруари тази
година Булгаков каза,
че до 2015 г. Министер-
ството на отбраната ще
похарчи за изграждане
на нови и реконструк-
ция на стари арсенали
около 90 млрд. рубли.
Планирано беше през
годината да бъдат пос-
троени 613 нови храни-
лища за боеприпаси на
териториите на Южния
и Западния военен ок-
ръг. Планирано е общо

да бъдат изградени
1200 нови складове.

През последните ня-
колко години в Русия
зачестиха случаите на
пожари в арсеналите
на военното ведомство,
както и гибел на воен-
нослужещи при утили-
зиране на снаряди,
бомби и ракети. На 9
октомври на Донгузкия
полигон, разположен
недалеч от Оренбург,
избухна пожар. Заради
запалването, станало
по предварителни вер-
сии заради неугасена
цигара, започнаха да
избухват снаряди,
предназначени за ути-
лизиране.

Íàé-áëàãîóñòðîåíèÿò
ãðàä â Ðóñèÿ å Ñàðàíñê

курса при определяне
на резултатите се отчи-
тат 10 параметри. Сред
тях са състоянието на
жилищния сектор, еко-
логичната обстановка,
подкрепата за малкия
бизнес, художествена-

та изразност на строи-
телството.

Конкурсът се провеж-
да за втори път. През
миналата година побе-
дител стана Великий
Новгород, на второто
място останаха Уфа и
Новосибирск, а на тре-
тото - Саранск, Ежевск
и Хабаровск.

/"Русия днес"/

Â ïðèñòàíèùå Ïîòè
îáÿâèõà áåçñðî÷íà ñòà÷êà

Работници от грузинския порт Поти в четвър-
тък сутринта отново обявиха стачка, този път -
безсрочна, съобщи пред агенция "Тренд" пред-
седателят на профсъюзната организация на
пристанището Кока Саджая.

Според него протестната акция преминава на
територията на пристанището и в нея участват
около хиляда души. Те са прекратили работа в
9 часа и няма да я възобновят, докато не бъдат
изпълнени исканията им. Саджая подчерта, че
администрацията на пристанището досега не е
удовлетворила нито едно искане на работници-
те - дори нещо толкова елементарно, като по-
добряване състоянието на тоалетните.

Смяната на властта в Грузия, започнала след
победата на опозиционната коалиция "Грузинс-
ка мечта", се съпровожда с цяла серия стачки.
Протестни акции с искания за повишаване на
заплатите започнаха в различни региони на
страната в средата на октомври. Освен работ-
ниците в пристанищата стачкуват железнича-
ри, служители в промишлени предприятия.

/"Русия днес"/

Изглед от Саранск
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 В сряда, ден след ка-
то в Москва почетоха
паметта на жертвите
при терористичната
атака на "Дубровка" и
ден преди празника
Курбан-байрам, в сто-
лицата на Татарстан -
град Казан, специални-
те служби унищожиха
двама бунтовници, ин-
формират всички рус-
ки медии. Единият от
бандитите - Роберт Ва-
леев, е бил обявен за
издирване за покуше-
ние срещу мюфтията на
Татарстан и убийство-
то на неговия замест-
ник, извършени през
лятото.

Когато бойците от
специалния отряд поз-
вънили на вратата в до-
ма, за който получили
информация, че се на-
мират бандитите, врата-
та отворил единият от
тях и веднага взривил
бомба, прикрепена към
тялото му. В резултат на
взрива на място заги-
нали камикадзето и
един сътрудник на Фе-
дералната служба за
безопасност, други два-
ма били ранени. Втори-
ят терорист, който се
оказал също препасан
с шахидски пояс, бил
унищожен при нахлува-

Â Êàçàí îñóåòèõà òåðîðèñòè÷åí
àêò ïîäãîòâÿí çà Êóðáàí áàéðàì

нето на бойците от спе-
циалните служби в
апартамента. Живеещи-
те в пететажния блок са
били евакуирани, а бло-
кът е претърсен от
сапьори и обучени ку-
чета. В превзетия с

щурм апартамент при
операцията "Еделвайс-
Татарстан" са били отк-
рити бомба с мощност
1,5 кг тротилов еквива-
лент, три пистолета,
множество части за са-
моделни взривни уст-

ройства и патрони.
По данни на Нацио-

налния антитероисти-
чен комитет двамата
бандити - Валеев и Ка-
шапов, са били част от
групировката на Раис
Мингалеев от Чистопол,
когото лидерът на се-
вернокавказките бун-
товници Доку Умаров
назначил за емир на
бунтовниците в Татарс-
тан. Самите бандити
твърдят, че лидерът им
бил мъртъв - починал
след "кратко боледува-
не", но въпреки това из-
дирването на Мингале-
ев не е прекратено, за-
щото няма документал-
но потвърждение за
смъртта му.

В. "КоммерсантЪ" на-
помня, че на същия ад-
рес в Казан - ул. "Хи-
мици" №25 тази година
при операция на спе-
циалните сили е бил
застрелян Рустам Юсу-
пав, издирван от влас-
тите на Узбекистан за
екстремизъм. В Татар-
стан той се е занима-
вал с изготвяне на
взривни устройства в
нелегална лаборатория.
Взривните вещества,
намерени при сегашна-
та специална операция,
са аналогични на тези,

иззети от лаборатори-
ята на Юсупов.

По думите на ръково-
дителя на Приволжкия
център за регионални и
етнорегионални изс-
ледвания Раис Сулей-
манов бунтовниците се
активизират преди
важни религиозни
празници. На 25 октом-
ври мюсюлманите отбе-
лязват Курбан-байрам.
Сулейменов напомня,
че покушението срещу
мюфтията Илдус Фай-
зов и убийството на за-
местника му Валиула
Якупов са станали на
19 юли - на празника
Ураза-байрам и добавя:
"Представете си какво
щеше за стане, ако то-
зи човек с шахидския
пояс бе дошъл утре на
празничния намаз"...

Путин и Медведев
поздравиха
мюсюлманите

"В продължение на
столетия този празник

е проникнат от най-доб-
ри и светли чувства,
служи на сближаване-
то на хората, за утвър-
ждаване в обществото
на идеалите на добро-
то, милосърдието и вза-
имното уважение, раз-
крива дълбочината на
непреходните духовни
ценности на исляма",
се казва в приветстви-
ето на държавния гла-
ва по случай Курбан-
байрама. Владимир Пу-
тин отбелязва, че мю-
сюлманската общност
в Русия има значителен
принос в развитието на
междуконфесионалния
и междунационалния
диалог, в единението на
народите на страната,
активно противодейст-
ва на екстремизма и
нетърпимостта.

По случай празника
премиерът Дмитрий
Медведев изпрати при-
ветствие до ръководи-
телите на духовните уп-
равления на мюсюлма-
ните на Русия.

Тази година московските мюсюлмани поръчват месо
от жертвени овни чрез интернет, защото клането на
животни в столицата е забранено, съобщи мюфтията
на Москва и Централния регион на РФ Албир Кра-
ганов. При това касапинът трябва да извърши жер-
твоприношението по всички правила и четейки мо-
литва да назове името на купувача. От интернет ма-
газина "Халял Аш" са съобщили за в. "Известия", че
още преди Курбан байрама са направени заявки за 8
хиляди животни, заклани според обичаите. 90% от
тях са овни, останалите - крави, които са по-евтини
и също се смятат за жертвени животни. Освен това
мюсюлманите могат дистанционно да си поръчат дос-
тавка на месото и в четирите джамии в града. Тази
услуга обаче не е толкова популярна, както интернет
поръчките. А за желаещите лично да присъстват на
жертвоприношението, са били осигурени автобуси от
джамиите до около 20 ферми в Подмосковието. Заб-
раната за клане на животни в столицата е въведена
от кмета Сергей Собянин през 2010 г. след открито
писмо от дейци на културата

Координационният съвет
на опозицията вече е факт.
След тридневно онлайн гла-
суване - от 20 до 22 октомв-
ри, в челните редици се на-
редиха известни дейци:
Алексей Навални /единст-
вен представител на нацио-
налистите/, поетът Дмитрий
Биков, лидерът на "Обеди-
нен граждански фронт" Га-
ри Каспаров, телевизионна-
та водеща Ксения Собчак,
политикът Иля Яшин, звез-
дата от дебатите по телеви-
зия "Дождь" Михаил Гел-
фанд, екс кандидат кметът
на Химки Евгения Чирикова,
съратникът на Навални Вла-
димир Ашурков, депутатът
Дмитрий Гудков.

Íàâàëíè ñå ñäîáè ñ ïîëèòè÷åñêè ñòàòóò
Най-добри резултати на из-

борите постигна блокът "Граж-
данска платформа" /идеята
за създаването му е на Ми-
хаил Прохоров/ - обединение,
което парадира със своята
аполитичност - в Координа-
ционния съвет влязоха 9 от
10-те негови кандидата.

Сред избраните са също
познати лица като отстране-
ният от Думата депутат Ге-
надий Гудков, Борис Немцов,
Олга Романова /касиерката
на опозицията/, журналистът
Олег Кашин, лидерът на "Ляв
фронт" Сергей Удалцов, арес-
туваният по делото за под-

готовка на безредици Леонид
Развозжаев, политикът Вла-
димир Кара-Мурза и др.

Аналитиците отбелязват,
че електоратът е избирал 45-
мата членове на Координа-
ционния съвет по медийни-
те изяви на кандидатите.

За създаването на този ор-
ган бе обявено на втория
"Марш на милионите" на 12
юни 2012 г. по идея на Алек-
сей Навални след многок-
ратни масови политически
акции на опозицията. На
сайта на Централния избо-
рен комитет се уточнява, че
съветът е необходим, за да

"представлява интересите на
руското протестно движение
в условията на променяща-
та се политическа ситуация
в Русия", но какви точно са
пълномощията на този ор-
ган, не е ясно. Ето две про-
тивоположни мнения по то-
зи повод, публикувани от
PublicPost:

Сергей Белковски, поли-
толог: "Изборите за Коорди-
национен съвет на опозици-
ята се провеждат, за да мо-
же Алексей Навални да се
легитимира като лидер на
опозицията. Не може вечно
да е блогер и юрист, нали?

Той трябва да получи няка-
къв политически статут".

Михаил Зигар, главен ре-
дактор на телевизионния
канал "Дождь": "Мисля, че
това е етап. Преди година в
Русия възниква гражданско
движение и сега то много
дълго ще се развива. Коор-
динационният съвет е един
от етапите, може би не за-
дължителен, но много инте-
ресен и важен в развитието
на гражданското общество".

Координационният съвет
се избира за срок от една
година.

Атаманът на Велико-
то Донско войнство, ка-
зашки генерал Виктор
Водолацки е новият де-
путат от фракцията
"Единна Русия" в Дър-
жавната дума съобщи
ИТАР-ТАСС. Той заема
мястото на Алексей
Книшов, чийто мандат
бе прекратен предсроч-
но от 22 октомври по
"собствено желание".
Обсъждане по въпроса
практически не се със-

Äîíñêè êàçàøêè àòàìàí âëèçà â Äóìàòà
тоя с мотива от страна
на съпартийците на
Книшов, че това не е
нито първото, нито ще
бъде последното подоб-
но обсъждане: "Такъв е
животът"... Депутатът от
"Справедлива Русия"
Дмитрий Гудков се опи-
та да дискутира по въп-
роса за бизнеса на Кни-
шов в Словакия, несъв-
местим с парламентар-
ната дейност, но опити-
те му бяха парирани, за-
щото въпросът не бил
от компетенцията на Ко-
митета по регламента.

За оставката си "по
собствено желание"
Алексей Книшов съобщи
на 19 октомври в блока
си в "Живой журнал",
мотивирайки се с несъв-
местимост на депутатс-
ката дейност с бизнеса

му. По-рано същия ден
Генералната прокурату-
ра внесе документи в
Думата за бизнеса на
Книшов в Словакия.

По повод оставката
на депутата лидерът на
ЛДПР Владимир Жири-
новски прогнозира, че
до края на годината от
мандати по аналогични
поводи трябва да се ли-
шат още поне минимум
десет народни предста-
вители. Жириновски
дори конкретизира
прогнозата си: петима
от "Справедлива Ру-
сия", двама от "Единна
Русия, двама-трима от
КПРФ и "ако се наме-
рят" - същото се отна-
ся и за ЛДПР.

През последния ме-
сец и половина двама
депутати напуснаха Ду-

мата заради бизнеса
си - Генадий Гудков и
Алексей Книшов.

Виктор Водолацки е
роден през 1957 г. в се-
ло Стефанидин Дар,
Азовски район, Ростов-
ска област. Завършил е
строителен техникум,
през 1996 г. се дипло-

мира във факултет "Пси-
хология" на Ростовския
университет, а по-късно
завършва и икономика
в същия вуз. Той е док-
тор на науките по со-
циология, действителен
член на Академията за
социални науки на РФ.
Човек с богата трудоваАлексей Книшов напусна

Думата

и обществена биогра-
фия, през 1999-2007 г.
Водолацки е зам.-губер-
натор на Ростовска об-
ласт, а през 2002-2009 г.
ръководи представител-
ството на администра-
цията на Ростовска об-
ласт към правителство-
то на Русия. От 2000 г. е
атаман на Великото
Донско войнство. За
първи път е депутат в
Думата през 2007-2011 г.
На 6 юни т. г. е назна-
чен за зам.-губернатор
на Ростовска област.
Владимир Водолацки е
женен с двама сина.

Освен светски орде-
ни, атаман Водолацки
е удостоен с много наг-
ради от РПЦ: ордените
"Свети Благонравен
Княз Даниил Московс-
ки", "Архистратиг Миха-
ил", "Свети Станислав",
"Свети Дмитрий Донс-
кой"

Виктор
Водолацки
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Паметникът на загиналите при терористичния акт
по време на представлението на мюзикъла "Норд-
Ост" в театралния център на "Дубровка" в Москва
бе отрупан с цветя и венци. Московчани няма как
да забравят жестокото кърваво събитие отпреди
десет години точно на 23 октомври. За първи път
тази година паметта на 130-те жертви ще бъде
почетена и с концерт-реквием и литургия във вре-
менния дървен храм "Иверска Света Богородица"
на мястото на трагедията. Ще бъдат осветени и
камбаните, които скоро ще бъдат преместени в
строящия се постоянен храм. Той ще  носи името
на светите равноапостоли братя Кирил и Мето-
дий. Храмът бе заложен преди година от кмета на
Москва Сергей Собянин и Московския и на цяла
Русия патриарх Кирил

На три етажа в Централния дом на художника в Москва се разположи 33-ят антикварен салон, събрал
най-добрите експонати от колекциите на 250 руски и чуждестранни галерии: живопис, графика, изделия
на декоративно-приложното изкуство, мебели, икони, редки книги, автографи на велики писатели.
Дванайсетте тематични експозиции представят наследството на руската емиграция, класика от съвре-
менния период, сребро на прославени руски фирми, произведения на именити майстори от ХIХ и ХХ
век. Всички предмети от тези експозиции се продават, но освен това всяка година има и специален
некомерчески проект. Този път той е посветен на немската живописна школа

На 23 октомври
Московските специал-

ни части /ОМОН/
честваха четвърт век

от съществуването си.
Празникът бе отбеля-

зан с виртуозни
изпълнения на

омоновците, с излож-
ба на специална

техника и тържестве-
но откриване на

параклис в чест на
Свети Благоверен

княз Дмитрий Донс-
кой. След преимену-
ването на милицията
в полиция абревиату-

рата на ОМОН -
Отряд милиции

особого назначения,
бе запазена

В кафенето "Република на котките" в Санкт Петер-
бург е уютно и приятно

Aurora Fashion Week Russia представи шестия се-
зон на Международната седмица на модата в Санкт
Петербург. По традиция централната част на съби-
тието се провежда в Манежа. За мода бяха откри-
ти и няколко други култови площадки в града. Прос-
транството на Манежа този път бе разделено на
две тематични зали: "Малевич" и "Чайковски". В пър-
вата от 10 до 16 октомври 40 дизайнери от различ-
ни страни показаха на какво са способни привър-

жениците на авангардния стил, във втората бяха
представени колекции, вдъхновени от класическа-
та мода

В Москва бе открита изложбата "Интерполитех-2012"
на средства за осигуряване безопасността на дър-
жавата, където участваха повече от 340 руски пред-
приятия и 56 фирми от 23 страни. За 16-а поредна
година производителите на средства за сигурност
демонстрират продукцията си, която непрекъснато
се обновява. Бронирани стъкла, очила предпазващи
от осколки, системи за видео и речево определяне
на личността, безпилотни системи и прочие изделия
привличат вниманието както на специалистите, така
и на широката публика
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"Както показа опита с
Либия, военният сцена-
рий за съжаление е въз-
можен. Затова ние ще
бъдем максимално кри-
тични към всички пред-
ложения в Съвета за си-
гурност на ООН. Пове-
че няма да допуснем та-
кива хитри интерпрета-
ции. Ще гарантираме,
че нито една резолюция
няма да бъде подложе-
на на тълкуване като ли-
бийската.

Що се отнася конкрет-
но до Иран, ние чуваме
изявленията на нашите
израелски партньори и
САЩ. Няма доказател-
ства, че Иран е взел ре-
шение да включи воен-
но измерение в ядрена-
та си програма. Цялата
програма се осъществя-
ва под контрола на МА-
АЕ, уранът се обогатя-
ва до 4,5% за производ-
ство на гориво.

Доклад на руското
външно министерство
за състоянието на пра-
вата на човека в САЩ
беше разгледан в рус-
ката Дума в понедел-
ник, предадоха РИА Но-
вости, Ехото на Моск-
ва и Интерфакс. Депу-
татите посочиха на пред
света проблемите с
правата на човека в
САЩ и заявиха, че аме-
риканските претенции
за световно лидерство
по отношение на защи-
тата на правата на чо-
века са неоснователни.

Предизвикателст-
вата пред САЩ
Сред най-трудните

предизвикателства, с
които се сблъскват
САЩ, са въпросите на
социалното неравенст-
во, дискриминацията по
расов, етнически и ре-
лигиозен критерий,
практиката на безсроч-
но задържане без пре-
дявяване на обвинения,
затворите, които дейс-
тват извън закона, из-
ползването на изтеза-
ния, слабата и претова-
рена система за изтър-
пяване на наказанията.
Освен това в САЩ съ-
ществува цензура, по-
сочи Константин Дол-
гов, представител на
външното министерство
по правата на човека,
демокрацията и върхо-
венството на закона.

Ограничава се и сво-
бодата в Интернет, из-
бирателните права на
гражданите, а при мир-
ни протести се използ-
ва непропорционална
сила. Отделно внима-
ние той отдели на въп-
роса за политическите
затворници в САЩ, ко-
ито според него са
всички, "намиращи се
в американски затвори,
без предявени конкрет-
ни обвинения".

Депутатите специално

Ñåðãåé Ëàâðîâ: Âîåííèÿò ñöåíàðèé â Èðàí å âúçìîæåí
Някои наши колеги

казват, защо му е на
Иран гориво, нали за
Бушер го доставят рус-
наците? Но става дума
за гориво, което не е
забранено от Договора
за неразпространение.
Обогатява се уран до
20%, което е необходи-
мо, според Иран, за из-
следователския реактор
в Техеран. Това е така,
там се изисква гориво
с по-висока степен на
обогатяване. За съжале-
ние МААЕ не успя да
съгласува схема, по ко-
ято то да се доставя от-
вън. Искането на Иран
да получи гориво е на-
пълно легитимно.

Главното е, че това, ко-
ето прави Иран, не е
забранено от Договора
за неразпространение и
правилата на МААЕ.
Въпросите се появиха,
когато стана ясно, че

Руският външен министър Сергей Лавров по време
на интервюто пред "Российская газета". Той предуп-
реди, че вместо демократизация, действията срещу
Сирия могат да помогнат на "Ал Кайда"

преди много години, в
Иран е имало тайна яд-
рена програма. Оттога-
ва МААЕ се стреми да
разбере характера на
тази програма. По отно-
шение на практически-
те действия нищо заб-
ранено не е било отк-
рито, а само документи,

за произхода на които
МААЕ иска обяснение от
Техеран. Ние подкрепя-
ме тази позиция, защо-
то нарушаването на До-
говора за неразпростра-
нение е недопустимо.

Но всичко, което
Иран е заявил за тези
години като съставки за

ядрената си програма,
се намира под монито-
ринга на МААЕ. Там има
камери, които в реал-
но време следят цент-
рофугите и други обек-
ти. Редовно се провеж-
дат инспекции от МААЕ.

Ние, разбира се, ис-
каме сътрудничеството
на Иран с агенцията да
бъде по-тясно. Но, пов-
тарям, в момента всич-
ки обявени ирански
обекти са под контро-
ла на МААЕ. Най-бързи-
ят начин да загубим
"очите и ушите си" в
Иран - е да започнем
бомбардировки. Убеден
съм, че ще възникне
мощно движение в та-
зи страна  да се скъсат
отношенията с между-
народната общност и да
се изгонят инспектори-
те. След това само ще
можем да гадаем как-
во се случва в иранс-

ките ядрени обекти.
Това е и най-краткият

път да подтикнем ради-
кално настроените по-
литици в Иран да започ-
нат да развиват воен-
на ядрена програма. Не
само в Иран, но и в це-
лия Близък изток нарас-
тва броят на тези, кои-
то открито казват, че
единственият начин да
се защитят от револю-
ции, преврати и смени
на режимите са ядре-
ните оръжия. От гледна
точка на сигурността в
света това е най-опас-
ното последствие от та-
ка наречената полити-
ка на "демократизация
на Близкия изток" и
"арабската пролет", ко-
ято разбуди сили, воде-
щи региона към хаос."

Полицаи от парковата полиция разпръскват протестиращи от движението "Оку-
пирай Уолстрийт" във Вашингтон

Говорителката на Държавния департамент на САЩ
Виктория Нуланд приветства доклада, но все още
не е запозната с него

Ðóñèÿ êðèòèêóâà ÑÀÙ çà ïðàâàòà íà ÷îâåêà

разгледаха проблемите
на спазването на пра-
вата на детето в САЩ.
Те подчертаха, че Ва-
шингтон все още не е
подписал Конвенцията
на ООН за правата на
детето от 1989 г. Жес-
токото отношение към
стотици хиляди деца
през 2010 г. е довело до
1600 смъртни случая.

Нарушенията на пра-
вата на човека в САЩ
обаче се прикриват по
света с информацион-
на завеса, която изо-
пачава реалното състо-
яние на нещата, според
ръководителя на меж-
дународния комитет на
Думата Алексей Пуш-
ков.

Препоръки за
бъдещите
преговори
В документа с препо-

ръки на Държавната ду-
ма се изброяват проб-
лемите, които трябва
да бъдат в центъра на
вниманието на външно-
то министерство при
контакти с американци-
те. По-активно трябва
да се обсъждат проти-
водействието на нациз-
ма, ксенофобията и

неонацизма, защитата
на правата на непълно-
летните, съдебната сис-
тема и спазването на
правата на човека при
провеждане на военни
операции зад граница,
посочва проекторезо-
люцията.

Руските депутати от-
правиха и ред други
препоръки към САЩ -
незабавен временен
мораториум по прила-
гането на смъртното
наказание; разпускане
на затвора в Гуантана-
мо и предаване на де-
лата на затворените за
разглеждане от граж-

дански съдилища. Ва-
шингтон трябва да ра-
тифицира международ-
ни конвенции, включи-
телно за правата на де-
тето, да премахне всич-
ки форми на дискрими-
нация по отношение на
жените, и да спазва
правата на инвалидите.

САЩ трябва също да
създадат независим на-
ционален институт по
правата на човека. На-
казанията за прояви на
расизъм, расова и ре-
лигиозна дискримина-
ция, ксенофобия и не-
търпимост трябва да
бъдат засилени, неза-

бавно да се разследват
случаите с тайни задър-
жания в рамките на
борбата с тероризма и
да се премахнат двой-
ните стандарти в об-
ластта на търговията с
хора.

Руската ЦИК получи
задача да провери да-
ли законите за избори-
те в САЩ съответстват
на международните
стандарти.

Освен това

Намесата в личния
живот и полицейския
произвол са други
проблеми в спазване-
то на правата на чове-
ка в САЩ, посочени в
доклада. По данни на
американски неправи-
телствени организации,
около 1 полицай от 100
е съучастник в престъп-
ни злоупотреби, а по-
лицията прилага твър-
ди мерки срещу журна-
листите, отразяващи
протести в американс-
ки градове.

Миналата година рус-
ките дипломати подгот-
виха доклад за състоя-
нието на правата на чо-
века в САЩ, ЕС и при-
балтийските страни. Та-
зи година обект на док-
лада беше само САЩ.

Ìîñêâà çàïî÷âà
äà îêàçâà íàòèñê
âúðõó ÑÀÙ çà
ïðàâàòà íà ÷îâåêà

САЩ са заинтересувани американското об-
щество да остава открито и справедливо и под-
крепят изследванията на ситуацията с права-
та на човека в страната, заяви официалната
представителка на Държавния департамент
Виктория Нуланд за доклада на руското външ-
но министерство.

"Засега не съм виждала самия доклад, но
мога да кажа, че нашата страна е "отворена
книга". По света и в САЩ има множество орга-
низации, които следят ситуацията с правата
на човека у нас. Тези доклади са достатъчно
обширни и посочват проблеми. Ние сме заин-
тересовани от усъвършенстването на нашето
общество и искаме то да бъде свободно", до-
бави тя.

Ръководителят на
Международния ко-
митет на Държавна-
та дума Алексей Пуш-
ков заяви, че Русия
възнамерява отсега
нататък твърдо и пос-
ледователно да по-
сочва нарушенията
на правата на чове-
ка от страна на САЩ.
"Разглезихме амери-
канците. 20 години
мълчахме по тази те-
ма. Накратко, исках-
ме да получим дове-
рието и одобрението
им и те свикнаха с
това, затова сега, ка-
то говорим за най-
грубите нарушения
на правата на чове-
ка в САЩ, те изпит-
ват шок. Но ние сме
една от водещите
страни в света и има-
ме право да го пра-
вим". Пушков отбеля-
за, че САЩ трябва не
само да учат другите
как да спазват пра-
вата на човека, а
преди всичко да да-
ват пример.

Признание

Страницата подготви
Асен Георгиев
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К
лубът на влиятел
ни експерти от
цял свят: иконо-

мисти, социолози, фи-
лософи и журналисти,
се събира вече за де-
вети път. За първи път
те се срещнаха още
през 2004 г. в град Вал-
дай, откъдето идва и
името на форума. От-
тогава заседанията се
провеждат на различ-
ни места - Твер, Рос-
тов на Дон, Грозни, Ка-
луга, а сега в Петер-
бург. Икономистите и
политолозите могат със
собствените си очи да
видят как се променя
Русия. Главните теми,
над които този път се
съсредоточиха участни-
ците в Международния
дискусионен клуб "Вал-
дай", са сценариите за
макроикономическото
развитие на страната.

Политическо
оживление
"През 2004 г. наблюда-

вах процес на затихва-
не на вътрешната поли-
тика. Струваше ми се,
че в Русия вътрешната
политика умира. Вът-
решнополитическата
борба гаснеше, интере-
сът към политиката - съ-
що. Днес протича точно
противоположният про-
цес. Руската политика,
неочаквано за мнозина,
включително на Запад,
се възстановява. Хора-
та във Вашингтон се че-

След президентските
избори в Русия през
март, редица експерти
прогнозираха активизи-
ране на преговорите за
разширяване на Митни-
ческия съюз (МС) меж-
ду Русия, Казахстан и
Беларус, свързвайки го
с връщането на Влади-
мир Путин на поста.
Пет месеца след деня
на встъпването му в
длъжност може едноз-
начно да се заяви, че
тези прогнози се сбъд-
ват. През това време
Русия разви широка
пропаганда на МС, как-
то в рамките на сама-
та организация, така и
насочена към потенци-
алните нови участници.
Путин проведе цяла се-
рия от срещи с колеги-
те си от икономическо-
то обединение, както и
с ръководствата на
страните от "близката
чужбина". Обсъждането
на дейността на МС не-
изменно е в дневния
ред на всички водени
от него преговори.

Президентът на Ка-
захстан Нурсултан На-
зарбаев също не изос-
тава от руския си коле-

Íàêúäå ñëåä êðèçàòà?
В Санкт Петербург бе открит Международният дискусионен клуб "Валдай"

Първият ден на форума. Думата имат само експерти

шат по тила и мислят:
"Какво се случва там?
До какво ще доведе то-
ва?". Струва ми се, че е
крайно полезно, че Ру-
сия започва да се съ-
бужда политически",
смята водещият научен
сътрудник и директор на
руските и азиатски прог-
рами на Института за
световна сигурност на
САЩ Николай Злобин.

Обсъждането на гео-
политическата ситуа-
ция вече е традицион-
на тема на срещите на
участниците във Вал-
дайския клуб. Впрочем,
тази година те решиха
основната част от дис-
кусиите все пак да се
посвети на анализа на
икономиката. Според
мнозина експерти от
това, какво ще предп-

риеме днес Русия в та-
зи сфера, до голяма
степен зависи ситуаци-
ята и в света.

Влиянието на
икономиката
"ЕС все още се нами-

ра в криза, която се
усеща и в Америка, мно-
го други страни изпит-
ват сериозни труднос-
ти. Само две страни ус-
пяха да избегнат това:
Китай и Русия. От тази
гледна точка Русия се-
га се намира на пътя
към по-нататъшното си
развитие. В обозрима
перспектива Русия ня-
ма да бъде просто стра-
на, която добива и про-
дава ресурси, а която
активно използва и про-
извежда съвременни

технологии и все по-
силно се интегрира в
световната икономика.
Сега Русия отново е
един от ключовите иг-
рачи на международна-
та сцена", отбеляза про-
фесор Хюсеин Багджъ,
зам.-декан на факулте-
та по международни от-
ношения в Близкоизточ-
ния технически универ-
ситет на Анкара.

Тимъти Колтън, декан
на катедрата по държав-
но управление в Харвар-
дския университет, е съг-
ласен с турския си ко-
лега. Той отбелязва, че
сегашният икономичес-
ки модел на Русия по-
каза ефективността си
през последните години,
но възниква въпросът
дали ще бъде толкова
успешен и в бъдеще.

"Както и всяка друга
страна, Русия се безпо-
кои за бъдещето и от
нестабилността в света.
Това е общо за всички,
но има типични вътреш-
ни проблеми - например
какво да се прави със
зависимостта от нефта,
газа, и другите сурови-
ни. Необходимо е да се
промени посоката на
развитие. И ми се стру-
ва, че точно в момента
руското правителство
решава въпроса как да
се постигне това, опит-
ва се да включи нови
направления във вече
работещата система",
казва професор Колтън.

Суровините - благо
или проклятие?

Зависимостта от суро-
вините не е единстве-
ната спирачка на раз-
витието. По мнението
на участниците в клуба,
действащата система
на държавно управле-
ние изисква сериозни
реформи. Със същият
проблем днес се сблъс-
кват в много страни.

"Йерархията на власт-
та досега беше инстру-
мент за мобилизация и
постигане на стабил-
ност, в новите условия
това вече няма да ра-
боти. Трябва да се да-
дат повече пълномощия
на регионите и на мест-
ните власти и, разбира
се, да се освободи биз-
неса от цялото бюрок-

ратично натоварване и
преди всичко - той да
бъде легитимиран. Биз-
несът е това, което да-
ва на хората работа, ко-
ето им плаща заплати-
те", подчертава Петър
Дуткевич, професор по
политология, директор
на Центъра за изучава-
не на държавното управ-
ление и обществената
политика в Карлтънския
университет в Отава.

Какво да очакваме
от Валдай?
В срещата на Вал-

дайския клуб участват
около сто експерти -
всеки има своите мис-
ли, наблюдения, изводи.
Впрочем, тук не е прие-
то да се налага собст-
вената гледна точка. То-
зи път експертите си
поставиха задачата да
се опитат да определят
не само вероятните пъ-
тища за икономическо
развитие на Русия, но и
да помислят над това,
кой от сценариите мо-
же да се окаже оптима-
лен, както в най-близък
план, така и за следва-
щите 20 години, да отк-
рият общи възгледи, да
ги обединят в общ док-
лад, който да предста-
вят на държавния гла-
ва. След окончателното
му завършване докумен-
тът ще бъде предложен
за обсъждане на участ-
ниците във Световния
икономически форум.

Ìèòíè÷åñêèÿò ñúþç: èçãîäè è ïðå÷êè ïðåä ðàçøèðÿâàíåòî
га. Безспорно, полити-
ческото и икономичес-
ко влияние на Казахс-
тан в света, сравнено
с Русия не е толкова го-
лямо, но в своя регион
мнението на страната
има достатъчна тежест
и Назарбаев активно
призовава съседите си
към встъпване в МС.

Положителни отзиви
за съюза и неговите
перспективи се чуват и
от президента на Бела-
рус Александър Лука-
шенко. Освен това ре-
публиката е нагледен
пример за положител-
ния ефект на МС върху
нейния търговски ба-
ланс. Именно Беларус,
значително отстъпваща
на партньорите си по
обем на икономиката,
спечели повече от
всички от влизането си
в организацията. По
данни на статистичес-
ката агенция на Бела-
рус страната е увели-
чила износа си в Русия
от $6,719 млрд. през
2009 г. на $14,509 млрд.
през 2011 г. Износът на
Казахстан за този пе-
риод нарасна от $313,4
млн. до $673,9 млн.

По този начин стра-
ните от МС водят ак-
тивна работа по разши-
ряване на обединение-
то. Безусловно в дъл-
госрочна перспектива и
трите членки са заин-
тересувани от него и от
създаването в бъдеще
на Евразийски съюз -
най-малко до предели-
те на бившия СССР. В
краткосрочен план вни-

манието е насочено
преди всичко към Ук-
райна, Киргизстан и Та-
джикистан.

Има всички основа-
ния да се смята, че
следващият участник в
МС ще бъде Киргизс-
тан. Към членството му
проявяват интерес как-
то Бишкек, така и Мос-

ква и Астана. Освен то-
ва, неотдавна желание
да встъпи в съюза изя-
ви и Таджикистан. То
обаче ще може да се
реализира само при
наличието на обща гра-
ница с МС, а тя ще се
появи едва след включ-
ването на Киргизстан.
Затова може да се
очаква, че Бишкек ще
получи отстъпки и про-

цесът на приемането
му ще бъде ускорен.
Донякъде той е затруд-
нен от отношенията му
с Минск, усложнили се
във връзка с делото на
бившия президент на
Киргизстан Бакиев.
Впрочем гласът на Бе-
ларус едва ли ще бъде
решаващ.

Що се отнася до пер-
спективите Таджикистан
да влезе в МС, трябва
да се има предвид, че
за него Русия и Казахс-
тан са основни иконо-
мически партньори, на
които за януари-август
2012 г. се падат съответ-
но по 20% и 13,6% от
външната търговия на
републиката. Освен то-
ва встъпването в съюза
ще позволи на Таджи-
кистан да получи значи-
телна отстъпка върху
внасяните от Русия и Ка-
захстан енергоносители
и да спести до $350 млн.
долара годишно, както
и да се опростят усло-
вията за регистрация на
таджикските имигранти
на територията на Ру-
сия. По такъв начин ико-
номическите изгоди от
МС за Душанбе са оче-
видни. Обратно - Русия
и Казахстан от икономи-
ческа гледна точка ня-
мат интерес от присъе-
диняването на Таджи-
кистан предвид слабата
му икономика. Но тук
действат и политически-
те интереси на страни-
те от региона.

Най-желан, но и най-

малко вероятен канди-
дат за влизане в МС е
Украйна. За Русия, Ка-
захстан и Беларус ней-
ното членство би било
добре дошло поради
размера на икономика-
та й, географското по-
ложение и създадените
с нея двустранни иконо-
мически връзки. За та-
къв съюз Русия е гото-
ва да плаща: "Газпром"
обещава да намали
двойно цената на газа
за Украйна, ако тя се
присъедини към съюза.
Въпреки предлаганите
от Москва икономичес-
ки преференции, Киев
засега гледа към Евро-
па. Встъпването в МС
ще го накара да се от-
каже от старите плано-
ве за членство в ЕС. За-
сега украинският поли-
тически елит не е готов
за такова развитие на
събитията. Остава да из-
чакаме и да видим как-
ви стъпки ще предприе-
мат Русия, Казахстан и
Беларус за повишаване
на привлекателността
на своето обединение.

Страницата подготви
Асен Георгиев
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Ирен Петрова

Думая о вечерах, посвященных
русской песне, человек может
быть представляет себе большой
концертный зал, многочисленную
публику, сцену с прожекторами,
исполнителей с микрофонами...
Но у нас в Плевене состоялся
такой вечер не совсем так...  Ни-
колай Маринов, директор читаль-
ного клуба "Парашкев Цветков"
в городе Плевене, сделал приг-
лашение. Он предложил русско-
му клубу "Восход" погостить на
его "территории" и петь русские
песни. А гостями - исполнителя-

Лидия Шереметьева

В Минске прошел круг-
лый стол на  тему:"Ин-
формационное обеспе-
чение Государственной
программы по оказанию
содействия доброволь-
ного переселения сооте-
чественников, прожива-
ющих за рубежом: сос-
тояние, проблемы, пер-
спективы". Это уже тре-
тий круглый стол после
выхода в 2006 году  Го-
сударственной прог-
раммы. Так как она была
принята сроком до 2012
года, то этот круглый
стол, можно сказать,
стал итоговым, так как
14 сентября с.г. были
приняты поправки к за-
вершающейся програм-
ме. По мнению экспер-
тов, эту программу мож-
но назвать новой, из-за
значительных измене-
ний в ней. В прошедшем
в Минске мероприятии
приняли участие предс-
тавители федеральных
органов исполнительной
власти: МИД России,
ФМС России, Минреги-
она России, Минтруда
России, Россотрудни-
чества, российских ре-
гионов: Калужская об-
ласть, Липецкая область,
Приморский край, об-
щественных организа-
ций соотечественников
из стран Европейского
региона: Белоруссия,
Бельгия, Болгария, Гер-
мания, Израиль, Латвия,
Литва, Молдавия, Ни-
дерланды, Румыния, Ук-
раина, Эстония. Заседа-
ния открыл начальник
отдела по реализации
Государственной прог-
раммы по оказанию со-
действия добровольно-
му переселению в РФ
соотечественников, про-
живающих за рубежом,
Департамента по рабо-
те с соотечественника-
ми МИД России Миха-
ил Коломбет. Михаил
Васильевич подчеркнув,
что МИД России уже
традиционно каждый год

Â Ïðîãðàììó ïî ïåðåñåëåíèþ âíåñåíû èçìåíåíèÿ
проводит два таких
"круглых стола" - один
для соотечественников
из европейского регио-
на, второй для соотечес-
твенников из Централь-
ной Азии и стран Кав-
каза. В прошлом году
мероприятия прошли в
Кишиневе и Бишкеке, в
нынешнем году это
Минск и Душанбе. Ми-
хаил Коломбет отметил,
что проведение "круглых
столов" является одним
из направлений работы,
позволяющей "из пер-
вых рук" получить ин-
формацию о том, как ре-
ализуется Госпрограм-
ма, а также непосредс-
твенно с участием соо-
течественников обсу-
дить, как усовершенст-
вовать программу, как
сделать ее ближе к чая-
ниям и потребностям по-
тенциальных переселен-
цев.

Разъяснения по пово-
ду изменений в новой
редакции дал  директор
Департамента межна-
циональных отношений
Минрегиона России
Александр Журавский.
Он подчеркнул важные
отличия, вошедшие в
новую редакцию: преж-
де всего это расшире-
ние территории вселе-
ния (если сначала в
программе участвовали
только 12 регионов, то
сейчас 40, и их количес-
тво будет увеличивать-
ся). Значительно расши-
ряются права пересе-
ленцев: т.е. свидетель-
ство участника Госпрог-
раммы теперь будет
действовать три года.
Увеличено также коли-
чество членов семьи пе-
реселенца, если рань-
ше это были только де-
ти и родители, теперь
это могут быть бабуш-
ки, дедушки, племянни-
ки и т.д.  Одним из са-
мых важных изменений
является и то, что учас-
тник Госпрограммы мо-
жет быть любой формы
занятости - студент, на-

емный рабочий, предп-
риниматель, фермер и
т.д. Что означает, что к
программе получает
доступ молодежь.   Сле-
дующее отличие - это
то, что теперь вместо
трех будет только две
категории регионов все-
ления - территории при-
оритетного заселения,
которые будут  опреде-
ляться Правительством,

и все остальные. В при-
оритетные войдут Даль-
ний Восток, а также
приграничные регионы,
где будут существенно
увеличены подъемные.
Но самое главное изме-
нение это то, что теперь
Госпрограмма становит-
ся бессрочной.

Советник Управления
по делам соотечествен-
ников ФМС России
Дмитрий Косачев  под-
вел итоги  выполнения
Госпрограммы на сегод-
няшний день. Он привел
статистику переселен-
ческого процесса за
время реализации Гос-
программы, сообщив,
что с начала ее дейст-
вия было подано 104
тыс анкет  и в Россию
вместе семьями верну-

лись более 90 тыс. соо-
течественников. По сло-
вам Дмитрия Косачева,
в последние годы по ко-
личеству переселенцев
прослеживается пози-
тивная динамика: "Если
в 2010 году в Россию
прибыло 13 тыс человек,
то 2011 - 32 тыс, а за 9
месяцев текущего года
- 34 тыс участников гос-
программы и членов их

семей". Исходя из этой
динамики в 2012 году
ФМС ожидает, что "по-
казатели прошлого го-
да будут увеличены в 1,5
раза" и в Россию по
программе приедет по-
рядка 50 тыс человек.
Интересно и распреде-
ление вернувшихся со-
отечественников по
странам: из Казахстана
приехало 35%, Узбекис-
тана - 20%, затем сле-
дует Молдавия, Украи-
на и т.д., из стран Ев-
росоюза лидирует Лит-
ва, затем Латвия, Поль-
ша, Португалия.  По
вопросам участия в гос-
программе обращаются
также соотечественни-
ки из США, Израиля, Ар-
гентины.

С презентацией новой

версии сайта АИС "Соо-
т е ч е с т в е н н и к и "
(www.aiss.gov.ru) высту-
пил заместитель дирек-
тора Департамента за-
нятости населения Мин-
труда России Георгий Га-
денко. Сайт дает боль-
шой объем информации
для потенциальных пе-
реселенцев по наличию
трудовых вакансий (око-
ло 1 млн рабочих мест),

возможности приобрес-
ти или снять жилье и
другую справочную ин-
формацию.

О работе портала для
российских соотечест-
венников "Русский век"
рассказал его главный
редактор, директор Ин-
ститута Русского зару-
бежья Сергей Пантеле-
ев.

Презентации регионов
начала заместитель ми-
нистра, начальник Уп-
равления по труду и кад-
ровой политике адми-
нистрации Калужской
области Ирина Батище-
ва, рассказав о том, что
Калужская область, зна-
менитая своими техно-
парками и крупными ин-
вестиционными проекта-
ми, сегодня является ли-

дером по приему сооте-
чественников в рамках
Госпрограммы, привле-
кая людей высокими
зарплатами, достойной
работой.

Другой лидер по при-
ему соотечественников
- Липецкая область.
Представлявший ее на
"круглом столе" началь-
ник областного Управле-
ния труда и занятости
Петр Яицкий сообщил о
том что, количество же-
лающих переехать на
постоянное место жи-
тельства в Липецкую об-
ласть, растет, т.е. за 8
месяцев 2012 года в ре-
гион переехало больше
людей, чем за весь про-
шлый год, а общее ко-
личество их за время
реализации Госпрог-
раммы составляет свы-
ше 13,5 тыс человек.

Об особенностях реа-
лизации программы пе-
реселения в Приморс-
ком крае рассказала на-
чальник управления го-
сударственной службы
занятости населения
Ольга Полтева. Все с
большим интересом слу-
шали рассказ о судьбе
общины староверов, пе-
реселившихся в При-
морский край из дале-
кой Боливии.

Кроме представителей
Госструктур слово было
предоставлено каждой
стране участнику. Болга-
рия была представлена
зам. председателем
ФСС Любовью Соснов-
ской, выступившей от
Болгарии, председателя-
ми русских клубов Доб-
рича - Ларисой Димит-
ровой и Трявны - Лиди-
ей Шереметьевой, а так-
же зам. председателем
клуба в Видине Юлией
Таран.

В результате двух
дней плодотворной ра-
боты круглого стола,
высказанных замечаний
и пожеланий, участника-
ми был принят итоговый
документ - Резолюция
"круглого стола".

Слева направо: Малашенко В.А. - руководитель представительства Россотрудни-
чества в Белоруссии, Косачев Д.В. - советник Управления по делам соотечест-
венников ФМС России, Коломбет М.В.- начальник отдела по реализации Госп-
рограммы по оказанию содействия добровольному переселению соотечественни-
ков, проживающих за рубежом Департамента МИДа, Журавский А.В. - дирек-
тор Департамента межнациональных отношений Минрегиона России; Гаденко
Г.Е. - зам. Директора Департамента занятости населения Минтруда России
Фото: Юлия Таран

Ãîëîñà ïåëè, à äóøà - âäâîéíå
ми были Йордан Лазаров - ак-
кордеон и Стелиан Георгиев -
Стенли - бард.

Приглашение было принято обе-
ими сторонами и 19 октября этот
вечер состоялся. В маленький
уютный дом, где помещается чи-
тальня, пришли все желающие и
места хватило всем. "В тесноте,
да не в обиде". На стенах неболь-
шого зала висят похвальные гра-
моты, множество фотографий из
истории культурной жизни клуба,
полки, книги...

Николай Маринов поприветст-
вовал всех гостей, представил их.
А в свою очередь Светлана Бей-

дова, председатель клуба "Вос-
ход", поблагодарила за внима-
ние,за приглашение и дала старт
импровизированному концерту.
Высоцкий и Окуджава, русские и
болгарские песни, аккордеон и ги-
тара, женские и мужские поющие
голоса, аплодисменты и воскли-
цания... Голоса пели, а душа-
вдвойне.

Кроме того оказалось, что сре-
ди публики есть еще один жела-
ющий кандидат - член плевенс-
кого клуба "Восход". Чудесная но-
вость! Это значит, что наша чис-
ленность растет и это правиль-
ная формула развития сдружения.
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- Уважаемый Иван
Иванович, в последнее
время политические
отношения между на-
шими странами остав-
ляют желать лучшего, а
связи между писателя-
ми Болгарии и России
заметно активизирова-
лись. Как это удалось?

- Как удалось? Воз-
можно, благодаря более
широким, чем у полити-
ков, взглядам писателей
на вещи. Ведь писатели
- знатоки душ.

Действительно, проб-
лемы между двумя госу-
дарствами - Россией и
Болгарией - имеются,
несмотря на вековую
дружбу, истоки которой
как в славянских корнях
двух народов, так и в из-
вестных фактах борьбы
с общими врагами. А
разницу между подхо-
дом политиков и твор-
ческих людей к русско-
болгарским отношениям
прекрасно демонстриру-
ет история открытого в
1957 году памятника рус-
скому солдату Алёше
близ болгарского Плов-
дива.

"Стоит над горою Алё-
ша - в Болгарии русский
солдат..." - эти строки из
стихотворения замеча-
тельного советского
поэта Константина Ван-
шенкина, переложенные
на музыку не менее за-
мечательным советским
композитором Эдуар-
дом Колмановским, до
сих пор обжигают серд-
це памятью о трагичес-
ких, но великих герои-
ческих днях Второй ми-
ровой войны... Война за-
кончилась. А спустя пол-
века, сознанию неко-
торых она вдруг предс-
тавилась в извращён-
ном виде. В опреде-
ленный момент мы ста-
ли свидетелями попыток
снести памятник "Алёша"
как символ, якобы, "со-
ветской оккупации"... Яс-
но, что это было чисто
административное ре-
шение, которым опре-
делённый круг дельцов
от политики в мутной во-
де перестроечных про-
цессов хотел заработать
политические диви-
денды. Россия пережи-

Òâîð÷åñêîå áðàòñòâî - ëó÷ â âå÷íîñòü

вала событие с большой
душевной скорбью. Как
вы помните, простые
болгары проявили неви-
данную активность.
Были организованы ме-
роприятия в защиту па-
мятника, в том числе
круглосуточные дежурс-
тва. Против непродуман-
ного и, назовём вещи
прямо, варварского ре-
шения выступили десят-
ки общественных орга-
низаций Болгарии; груп-
па проживающих в Бол-
гарии русских ветеранов
пригрозила актом пуб-
личного самосожжения.
Развернувшаяся волна
протеста побудила вер-
ховный суд Болгарии в
конце концов постано-
вить, что монумент яв-
ляется памятником Вто-
рой мировой войны и не
может быть разрушен.

Вот два алгоритма от-
ношений между государ-
ствами: один политичес-
кий, который и сейчас
по вопросу так называ-
емого Южного нефтяно-
го потока преследует
своекорыстные цели, ве-
дущие к разногласиям,
и народный творческий,
ломающий планы поли-
тиков и возвращающий
им трезвый и единствен-
но правильный взгляд на
вещи. А очевидный факт
таков, что народы двух
стран настолько близки
по крови и по духу, ис-
пытывают друг к другу
настолько глубокие ис-
кренние симпатии, что
любого, кто пытается
рассорить их, постигнет
печальная слава Герос-
трата!

- Любая творческая
личность ценит свою
независимость. Полу-
чается ли объединить
писателей разных
стран?

- Для нас, писателей,
объединённых в Между-
народное сообщество
писательских союзов,
никогда не было сомне-
ния, что если козни по-
литиков затемняют кар-
тину дня, то творческое
братство двух талант-
ливых славянских пле-
мён - это прожектор,
бросающий свой луч в
вечность. Если ответить

на ваш вопрос сжато, то
взаимные связи между
российскими и болгар-
скими писателями нала-
живаются благодаря
взаимной доброй воле и
взаимному стремлению
друг к другу. У нас есть
общее дело - литерату-
ра, которая тем больше
и богаче, чем больше
участвующих в ней. Сам
принцип литературы,
заключающийся в её фе-
номене иметь своим со-
держанием общечелове-
ческие духовные цен-
ности, это принцип не
разделения, но объеди-
нения. Все народы стра-
дают от зла и радуются
добру, любят добро и
чуждаются зла. И заня-
тая воссозданием все-
го спектра человеческих
чувств и мыслей литера-
тура, безусловно, толь-
ко номинально болгарс-
кая или русская, а по су-
ществу - это одна Все-
мирная Литература.
Поэтому Международ-
ное сообщество писа-
тельских союзов орга-
низационно включает в
себя и российские пи-
сательские цехи, и объ-
единение болгарских
писателей, и писатель-
ские структуры других
стран. Поэтому в "Об-
щеписательской Лите-
ратурной газете" регу-
лярно публикуются про-
изведения болгарских
поэтов, прозаиков, пуб-
лицистов, а редакция
"Литературных приложе-
ний МСПС" предлагает
вниманию крупнейших
российских литера-
турных журналов луч-
ших болгарских авто-
ров; равно журналы и
газеты Болгарии с удо-
вольствием печатают
писателей России. Поэ-
тому в рамках МСПС в
том числе проводятся
регулярные встречи,
презентации, вечера,
праздники болгарских и
российских литерато-
ров, выходят общие
поэтические и прозаи-
ческие сборники.

С уверенностью мож-
но сказать, что если бы
наши взаимные отноше-
ния не приводили к обо-
юдной выгоде, вряд ли

они развивались бы и
имели место вообще.

Мало того, я убеждён,
что, какие бы противо-
речия между двумя го-
сударствами не иници-
ировались недальновид-
ными политиками, ду-
ховный литературный
мост между двумя наро-
дами не сломать нико-
му. Как председатель ис-
полкома МСПС обещаю
вам, что этот мост бу-
дет год от года надёж-
ней и шире.

-Какие вопросы при-
ходится решать?

- Проблемы, Светлана,
разнообразны. Я мог бы
начать с экономических
и долго рассказывать,
как тяжело, как отчаян-
но тяжело в условиях
почти полного игнориро-
вания государством про-
фессионального писа-
тельского цеха, в усло-
виях нестабильного рын-
ка, несущего на себе
клеймо дикого капита-
лизма, доставать сред-
ства для функциониро-
вания МСПС - кстати,
самой большой в мире
международной органи-
зации писателей. Это
очень тяжело, поверьте.
Каждый день голова пух-
нет от экономических
забот, и, подобно шах-
матисту, приходится
просчитывать сотни хо-
зяйственных вариантов
ради выбора самого оп-
тимального, самого
эффективного. Но я не
буду об этом распрост-
раняться: об этом рас-
скажут очевидные дос-
тижения, а они в том,
что МСПС экономичес-
ки крепнет день ото дня.

Я скажу о другом.
Ведь отличие творчес-
ких людей от политиков
и бизнесменов в том,
что мы-то как раз прио-
ритет процветания госу-
дарства и человечества
видим не в изобретении
всё новых экономичес-
ких чудо-рычагов и не в
проведении всё новых
политических спаси-
тельных чудо-курсов.

Для меня так же, как
и для большинства твор-
ческих людей ясно, что
стержень проблем - в
духовном состоянии ро-

да людского. Стоит из-
менить нравственную ат-
мосферу - и в положи-
тельную сторону начнут
меняться любые другие
сферы человеческой де-
ятельности. Вот это -
создание особой нрав-
ственной и психологи-
ческой атмосферы - и
есть самая важная и
тяжёлая моя задача, как
раньше она была самой
важной задачей моего
великого предшествен-
ника, основателя Меж-
дународного сообщест-
ва писательских союзов
Сергея Владимировича
Михалкова. Я хочу до-
биться того, чтоб как ве-
рующие хотят в церковь,
так и литераторы, ли-
шённые в процессе рес-
таврации капитализма
всех своих прав и бук-
вально оставшиеся у
разбитого корыта, при-
ходили бы в МСПС за
духовной поддержкой
прежде всего. Я хочу,
чтобы эти литераторы,
получив такую духовную
поддержку и почувство-
вав свою нужность, ста-
ли бы писать книги, ко-
торые, в отличие от об-
разцов литературной по-
псы, восстанавливали
бы приоритет духовных
ценностей. Я хочу, чтоб
такие содержательные и
проникнутые духовнос-
тью книги попадали к чи-
тателю, отрывая его от
навязываемых идеалов
чистогана и бездумного
потребления. Ради это-
го, как бы ни было тя-
жело, я не отказываюсь
от встреч не только с
представителями писа-
тельских организаций,
но и от встреч как мож-
но с большим числом от-
дельных творческих лич-
ностей, чтобы каждому
помочь если не конкрет-
ной материальной по-
мощью, то хоть добрым
словом и дать надежду
на лучшее. Для этого
мной, председателем
исполкома МСПС, под-
держиваются все конс-
труктивные инициативы,
объединяющие литера-
торов, расширяющие
круг творцов литературы
- этого самого мощного
источника нравственных

и духовных ориентиров.
Ведь каков будет текст
- таков будет и снятый
по нему фильм, такова
будет поставленная по
нему театральная поста-
новка, таково будет и
написанное по его сю-
жету полотно живопис-
ца. А где тот великий ге-
ний, книга которого сос-
тавит духовное событие
и откровение - никто не
знает. Вот почему не
только мои убеждения,
но и мой долг заключа-
ется во внимательном,
участливом отношении к
коллегам, к любой не-
повторимой творческой
индивидуальности, что-
бы не выплеснуть, что
называется, с грязной
водой ребёнка. И по-
верьте, когда такая иск-
лючительная творческая
индивидуальность появ-
ляется, она получает в
моём лице всякое со-
действие.

- А что можно сказать
о качестве и количе-
стве сообщества?

- Ныне МСПС через 41
представителя писатель-
ских союзов объединя-
ет тысячи творческих
работников Российской
Федерации и зару-
бежных стран. И здесь
не только моя заслуга,
но и заслуга сотрудни-
ков нашего аппарата,
большинство из которых
сами профессиональные
литераторы и редак-
торы.

Образно говоря, как
когда-то Александрийс-
кий маяк привлекал мо-
реплавателей к огром-
ному мегаполису, хра-
нившему самую боль-
шую библиотеку антич-
ной древности, так и
МСПС заслуженно, на-
деюсь, привлекает к
своей идейно-эстетичес-
кой платформе всё но-
вых и новых писателей,
находящих здесь приют
и своим представлени-
ям о бытии, и своим
творческим ожиданиям,
и даже мечтам об изда-
нии собственной книги,
что для любого литера-
тора высший неоце-
нимый подарок!

Светлана Тютюнджиева

В эти дни в Болгарии гостит поэт Иван Пере-
верзин. Хотя слово "гостит" не совсем уместно
в данном случае. Как председателю исполкома
Международного Сообщества Писательских Со-
юзов (МСПС) ему предстоит решить немало ра-
бочих вопросов со своими болгарскими коллегами.
Возможность познакомиться с его творчеством
любителям поэзии предоставит вышедший в свет
на болгарском языке поэтический сборник "Път
към Серцето" (Путь к сердцу).

В России у него изданы две книги публицисти-
ки: "Чтоб земля давала больше" и "Слово о рус-
ском поле", а также поэтические сборники: "От-
кровение дней", "Жажда добра", "Там слышен ко-
локол", "Утренняя птица", "Снежные ливни", "Цве-
ты любви" и др. На его стихи написано свыше
200 песен, баллад и романсов.

Иван Переверзин - человек необычайной судьбы.
Родом он из Якутии. Родился в пос. Жатай. Окон-
чил Хабаровский лесотехнический техникум, а за-
тем Братский технологический институт. В 1990-
е годы - Высшие литературные курсы при Лите-
ратурном институте им. А.М. Горького. Трудовую
деятельность начал в 1970 г. в совхозе "Ленский" в
качестве рабочего. Работал трактористом, плот-

ником, мастером по строительству, начальником
лесоучастка, старшим прорабом, председателем
объединения, директором совхоза, начальником
сельхозуправления, заместителем главы админис-
трации, начальником отдела в аппарате Прави-
тельства Республики Саха (Якутия). В Москву он
переехал в конце 1999 года, став первым замести-
телем главного редактора газеты "Литератур-
ная Россия". Затем ему доверили быть зам.пред-
седателя Литфонда России. В эти и последую-
щие годы ему пришлось вступить в трудную борьбу
за восстановление собственности писательской
организации, „лакомые куски“ которой в лихие 90-
е годы попали в нечистые руки. В начале 2000
года у Литфонда России фактически не было ни-
чего, кроме его названия и долгов. После того,
как он возглавил исполком Международного Сооб-
щества Писательских Союзов, Переверзину мно-
гое удалось изменить. Стабильность и автори-
тет творческого союза в последнее время за-
метно возрос. Хочется верить, что сочетая чис-
тоту помыслов поэта и прагматизм хозяйствен-
ника, Ивану Переверзину удастся обеспечить ком-
фортные условия для творческой деятельности
писателей, а также вывести международную орга-
низацию на тот уровень, когда с ее позицией бу-
дут считаться мировые политики.
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Спикером нового пар-
ламента Грузии избран
представитель коали-
ции "Грузинская мечта"
Давид Усупашвили, со-
общает "Интерфакс". Он
был избран на первом
заседании нового пар-
ламента, состоявшемся
21 октября в Кутаиси.
Как уточняет РИА Но-
вости, за Усупашвили
проголосовали 88 депу-
татов из 150.

Выступая перед депу-
татами, Усупашвили -
лидер Республиканской
партии Грузии - заявил,
что Грузия продолжит
курс на интеграцию с
Евросоюзом и вступле-
ние в НАТО. "Народ до-
верил нам свой мандат,
и мы обязаны оправ-
дать его надежды", -
сказал он.

Усупашвили также за-
явил, что новое прави-
тельство Грузии будет

Íîâûé ïàðëàìåíò âûáðàë ñïèêåðà

сформировано 25 ок-
тября. Кандидаты на
все министерские по-
сты уже известны: 21
октября президент Гру-
зии Михаил Саакашви-
ли предложил новый
состав правительства
на утверждение парла-
менту.

Основные министерс-
кие посты в правитель-

стве займут Ираклий Га-
рибашвили (министр
внутренних дел),Ирак-
лий Аласания (министр
обороны и вице-пре-
мьер), Майя Панджи-
кидзе (министр иност-
ранных дел), Нодар Ха-
дури (министр финан-
сов), а также бывший
футболист Каха Калад-
зе (министр энергетики

и вице-премьер). Пре-
мьер-министром станет
лидер "Грузинской меч-
ты" миллиардер Бидзи-
на Иванишвили.

На первом заседании
парламент также обсу-
дил ряд организаци-
онных вопросов, в том
числе вопрос формиро-
вания комитетов. Все
комитеты возглавили
представители "Грузин-
ской мечты".

Фактическая смена
власти в Грузии прои-
зошла после того, как
коалиция "Грузинская
мечта" одержала побе-
ду на парламентских
выборах 1 октября. По
итогам голосования ко-
алиция получила 85
мест в парламенте,
партия Саакашвили
"Единое национальное
движение" получила 65
мест и перешла в оп-
позицию.

Давид
Усупашвили

È.î. ìèíèñòðà îáîðîíû
ðåøèë ýìèãðèðîâàòü

Глава министерства обороны Грузии Дмитрий
Шашкин, который руководит военным ведомст-
вом в качестве исполняющего обязанности, ре-
шил покинуть республику. Об этом, как переда-
ет "Интерфакс", он написал на своей странице
в Facebook. Свое решение чиновник связал с
результатами недавних парламентских выборов.

По словам Шашкина, он уважает выбор боль-
шинства избирателей, поддержавших оппозици-
онную "Грузинскую мечту", однако сам он эту
политическую силу не поддерживает.

"Я работал в правительстве Михаила Саакаш-
вили, потому что разделял его идеи и идеалы", -
пишет глава министерства. Он отмечает, что в
будущем надеется вернуться на родину, "чтобы
служить своему народу".

После выборов в Грузии стали распростра-
няться слухи о бегстве за границу высокопос-
тавленных силовиков, работавших при Саакаш-
вили. В частности, утверждалось, что страну по-
кинули экс-министр внутренних дел, бывший на-
чальник тюремного департамента службы Бачо
Ахалая (он, напомним, ушел в отставку еще до
выборов - на фоне скандала вокруг пыток в тби-
лисской тюрьме) и его брат Дато Ахалая, зани-
мающий пост заместителя министра обороны.

Сообщалось также, что из Грузии выехал ми-
нистр юстиции Зураб Адеишвили. По официаль-
ной версии, он находится в отпуске.

По поводу и.о. министра обороны сообщалось,
что он "находится в длительной командировке
в США".

Дмитрий Шашкин в прошлом занимал пост
министра по делам исполнения наказаний, поз-
днее в течение нескольких лет проработал ми-
нистром образования. Военное ведомство он
возглавил сравнительно недавно - летом 2012
года.

В своем обращении в Facebook и.о. министра
допустил, что к нему в ближайшее время могут
быть предъявлены какие-то претензии (как выра-
зился Шашкин, "не удивлюсь, что в ближайшем
будущем узнаете обо мне много неслыханных
историй"). При этом он заявил, что "всегда при-
держивался закона и с ответственностью отно-
сился к своим обязанностям".

Дмитрий Шашкин

Около 200 работников
"Грузинской железной
дороги" (ГЖД) наме-
рены на этой неделе
провести предупреди-
тельную забастовку, со-
общает агентство Trend.

Грузовые перевозки
по железной дороге бу-
дут приостановлены на
восемь часов. В акции
примут участие маши-
нисты составов и их по-
мощники. Они наме-
рены потребовать от ру-
ководства ГЖД улучше-
ния условий труда и
повышения зарплат.

В случае, если началь-
ство не отреагирует на
данные требования, же-
лезнодорожники обе-
щают прибегнуть к "бо-
лее радикальной форме
протеста". Как ожидает-
ся, свои дальнейшие
действия участники за-
бастовки обсудят на
собрании 25 октября.

Как заявил агентству
один из организаторов
акции Илья Лежава,
зарплата машиниста в
Грузии в настоящее вре-
мя составляет 900 лари
(540 долларов), а по-
мощника 600 лари (360

Æåëåçíîäîðîæíèêè àíîíñèðîâàëè ìàñøòàáíóþ çàáàñòîâêó

долларов), в то время,
как руководители ГЖД
получают до 21 тысяч
лари (12,6 тысяч долла-
ров). Лежава подчерк-
нул также, что рабочий
график машинистов не
отлажен, из-за чего им
приходится работать
"практически целые сут-
ки".

Как передает "Новос-
ти-Грузия", в понедель-
ник стало известно, что
генеральный директор
ООО "Грузинская же-
лезная дорога" Ираклий
Эзугбая подал в отстав-
ку. С прошением об от-
ставке Эзугбая, являв-
шийся гендиректором
компании с 2005 года,
обратился к ее наблю-

дательному совету.
Просьба топ-менеджера
уже удовлетворена.

Уходящий директор
призвал всех сотрудни-
ков до назначения но-
вого гендиректора "ра-
ботать особенно бди-
тельно и спокойно ис-
полнять свои обязан-
ности, чтобы не нанес-
ти ущерба операцион-
ному управлению и бе-
зопасности компании".
Комментируя новость
об отставке главы ГЖД,
председатель Объеди-
ненных профсоюзов
Грузии Ираклий Петри-
ашвили заявил, что она
не повлияет на реше-
ние провести забастов-
ку.

"Отставка Эзугбая
проблему не решает.
Это было естественно.
Требования сотрудни-
ков железной дороги
должны быть испол-
нены", - подчеркнул он.

Напомним, после про-
ведения в начале октяб-
ря в Грузии парламент-
ских выборов и победы
на них оппозиционной
коалиции миллиардера
Бидзины Иванишвили,
на западе страны была
организована крупная
акция протеста шахте-
ров. Бастующие горня-
ки парализовали рабо-
ту шахт в городе Чиату-
ра. Акция продолжает-
ся до сих пор, ее учас-
тники требуют повыше-
ния зарплат на 100 про-
центов.

19 октября также на-
чали забастовку сотруд-
ники тбилисской энер-
гораспределительной
компании "Теласи". Пот-
ребовав увеличения
зарплаты, они также
выразили протест в свя-
зи с массовым уволь-
нением специалистов и
плохими условиями ра-
боты.

В Тбилиси около сот-
ни беженцев ворвались
в бывшее здание Депар-
тамента по исполнению
наказаний, сообщает
"Грузия Online". Они за-
явили, что будут оста-
ваться там до тех пор,
пока государство не
предоставит им альтер-
нативную жилплощадь.

Было ли здание на
момент прибытия бе-
женцев полностью пус-
тующим (или же там
размещались какие-ни-
будь учреждения), не
уточняется.

В Грузии, по офици-
альным данным, прожи-
вают около 260 тысяч
беженцев из Абхазии и
Южной Осетии. Речь

Áûâøåå çäàíèå òþðåìíîãî äåïàðòàìåíòà çàõâàòèëè áåæåíöû
идет о тех, кто покинул
свои дома в этих реги-
онах в ходе воору-
женных конфликтов,
происходивших в нача-
ле 1990-х годов и позд-
нее. Формально эти
люди именуются "пере-
мещенными лицами",
поскольку офици-
альный Тбилиси не
признает независимос-
ти отколовшихся Абха-
зии и Южной Осетии,
а считает их грузински-
ми территориями (соот-
ветственно, считается,
что люди, лишившиеся
крова, не сбежали из
одной страны в другую,
а вынужденно пересе-
лились из "оккупиро-
ванных" регионов Гру-

зии на другие грузинс-
кие территории).

Некоторым из них
было предоставлено
собственное жилье
(так, по данным на на-
чало 2011 года, собст-
венное жилье в Тбили-
си получили около 10
тысяч семей из Абха-
зии). В то же время
многие беженцы, попав
в Тбилиси еще в нача-
ле 1990-х годов, стали
занимать пустующие
здания. Власти снача-
ла мирились с этой
практикой, однако поз-
днее стали силой осво-
бождать жилплощадь.

Беженцам предлага-
ют альтернативное жи-
лье в провинции, одна-

ко многие отказывают-
ся покидать столицу,
опасаясь, что не смо-
гут найти работу на но-

вом месте. В целом
процесс предоставле-
ния полноценного жи-
лья беженцам был за-

торможен, поскольку
грузинские власти пла-
нировали вернуть Абха-
зию и Южную Осетию
под свой контроль (бе-
женцы при этом, соот-
ветственно, получили
бы возможность вер-
нуться в эти регионы).

За последние недели
было уже несколько со-
общений о том, что бе-
женцы, лишившиеся
прежнего жилья, зах-
ватывают здания. Так,
в начале октября, как
сообщал "Кавказский
узел", они заняли два
многоквартирных дома
в Тбилиси, а позднее -
пустующее здание
бывшего индустриаль-
ного техникума.
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В Республике Алтай
на территории особой
экономической зоны
туристско-рекреацион-
ного типа "Алтайская
долина" началось на-
полнение водой искус-
ственного озера, стро-
ительство которого ве-
лось два года, сообща-
ет ИА REGNUM.

Строительство ложа
озера завершилось не-
которое время назад,
однако подрядчики
ждали наступления ок-
тября, когда вода в гор-
ной реке Катунь, из ко-
торой и набирают озе-
ро, станет максималь-
но чистой и приобре-
тет изумрудный отте-
нок. Заполнение озера
водой продлится 45-50
дней. Строительство
озера велось практи-
чески два года. Поми-
мо большого объема
земляных работ, специ-
алисты оборудовали
дно водоема специ-
альным противофильт-
рационным экраном.

Прокуратура Тульской
области начала провер-
ку по фактам, изло-
женным в публикации ин-
формационного агентс-
тва "Тульские новости".
Журналисты выяснили,
что отец семейства был
трижды судим: в 1978 го-
ду - за изнасилование, в
1983 году - за умышлен-
ное убийство и в 1993 -
за хулиганство. Затем
он сменил фамилию, что
и позволило получить
опеку над детьми. Опе-
ка над пятерыми деть-
ми оформлена на супру-
гу Марину, чья репута-
ция безупречна. Дети -
от семи до тринадцати
лет - в замещающую
семью оформлялись в те-
чение трех лет - с 2009
по 2011 годы. Каждый
раз семью проверяли, она
была на хорошем счету.
Вообще проверки орга-
нов опеки - как детям
живется с опекунами -
проводятся регулярно.
Последняя была в июле
этого года.

Уполномоченный при
губернаторе Тульской

Житель Казани разместил в интернете объявле-
ние о продаже трехтонного бегемота на мясо. Про-
давец уверяет, что "мясо можно и солить, и коптить, и
совершать иные кулинарные манипуляции", так как "сде-
ланы все необходимые прививки". Цена - 150 тысяч
рублей, что не так уж и дорого: килограмм мяса обой-
дется всего лишь в 50 рублей. Продавец готов "отдать

бегемота только в хорошие руки" и даже прилагает к
нему руководство по содержанию животного. Кстати,
мясо бегемотов - последний писк кулинарной моды в
Европе. Говорят, по вкусу оно напоминает телятину и
считается постным, напоминает "Правда.ру".

В Калининграде назначен новый генконсул ФРГ.
Свое вступление в должность новый Генеральный кон-
сул Германии в Калининграде, доктор Рольф Фридрих
Краузе открыл приемом в Немецко-русском доме в
честь государственного праздника - Дня германского
единства и первую публичную речь, посвященную
22-й годовщине объединения Германии и перспекти-
вам сотрудничества с Россией, начал и завершил на
русском языке. До назначения в Калининград Рольф
Краузе, которому как раз в День германского единст-
ва исполнилось 56 лет, заведовал кафедрой "Дипло-
матия" в немецкоязычном университете им. Дьюлы Ан-
драши в Будапеште. До этого работал в МИДе и ве-
домстве федерального президента в Берлине, ранее в
Бонне возглавлял рабочую группу в рамках "G 8" по
борьбе с организованной преступностью и террориз-
мом, был заместителем посла в Югославии, работал в
Нью-Йорке в постпредстве Германии при ООН. Дипло-
матическую карьеру начал в 1988 году в генконсуль-
стве Германии в Джидде (Саудовская Аравия).

В Удмуртии интернет-пользователи утверждают,
что уличили президента республики Александра Вол-
кова в ношении неприлично дорогих часов. Нача-
лось все с того, что ижевский зоопарк поместил боль-
шой плакат, на котором президент сфотографирован
вместе с леопардом. Местный журналист Андрей Ко-
новал сообщил в своем блоге, что у президента на

Реконструкция Малоярославецкого сражения, завершившая основные мероприятия, посвященные
200-летию Отечественной войны 1812 года в Калужской области, состоялась 21 октября на историческом
Ивановом лугу на окраине города. Два века тому назад Наполеон попытался прорваться к Калуге, где в
это время располагались крупные склады продовольствия. Хотя Малоярославецкое сражение было
формально проиграно русской армией, великому полководцу не удалось осуществить свои замыслы.
Наполеон принял решение отказаться от движения на Калугу и развернуть армию на старую Смоленс-
кую дорогу, чтобы уйти из России

ФотофактНесколько строк из жизни

×åãî ñòîèò äîì ïîñòðîèòü...
Семеро детей между законом и семейным теплом

области по правам ре-
бенка Инна Щербакова
прокомментировала си-
туацию с семейным
детским домом по
просьбе "РГ", подчерк-
нув при этом, что про-
верка продолжается.

- Все дети ухожены,
активны, общительны,
хорошо учатся, участву-
ют в самодеятельности.
Сергей и Марина же-
наты 16 лет. Эта семья
претендовала назы-
ваться "образцовой".
Дети очень привязаны
к приемным родителям.

Действительно, при
регистрации брака Сер-
гей сменил фамилию. О
наличии у него суди-
мостей омбудсмен го-
ворит осторожно - ин-
формация проверяется.
К тому же, как уточни-
ли юристы, даже, если
информация верна, к
настоящему времени
все его судимости по-
гашены - юридически
он уже не судим.

Инна Щербакова об-
ратила внимание на то,
что, по законодательст-

ву, при оформлении опе-
ки не требуется справок
о наличии судимости от
обоих супругов. В отно-
шении опекунов (в дан-
ном случае - жены) та-
кая справка нужна, но
и эта норма появилась
лишь в 2010 году. Упол-
номоченный по правам
ребенка считает, что это
упущение в законода-
тельстве. По ее словам,
губернатор Тульской об-
ласти Владимир Груздев
сегодня распорядился
подготовить документы,
чтобы обратиться с со-
ответствующей законо-
дательной инициативой
в Думу.

Между тем, об этой
семье уже не первый
раз пишут местные га-
зеты. Правда, предыду-
щая публикация в
прошлом году была
совсем иной. В ней
рассказывалось, как
счастливы вместе Сер-
гей, Марина и их семе-
ро детей. Помимо пя-
терых приемных маль-
чишек, которых супру-
ги тоже называют сво-

ими, у Марины старший
сын от первого брака,
и есть еще их общий
сын. В той публикации
они мечтали, как пост-
роят новый просторный
дом на окраине Тулы.

Теперь дом построен,
но счастья в семью он
не принес. Похоже,
нынешний скандал свя-
зан именно с этим стро-
ительством. Как выяс-
нила "РГ", в судах уже
давно идет тяжба о гра-
ницах земельного учас-
тка. Окончательного ре-
шения суда пока нет, но
вот скандальная исто-
рия, вытащившая прош-
лое Сергея, появилась.

Кстати, прозвучав-
ший намек на то, что
эти люди берут из дет-
ских домов детей, что-
бы жить на пособие,
вряд ли имеет под со-
бой почву. У Сергея не-
большой бизнес - вмес-
те со старшим сыном
супруги они изготавли-
вают двери и продают
(есть своя торговая точ-
ка в Туле). Марина за-
нимается с детьми, по-
рой, помогает мужчи-
нам. В любом случае,
на пособие от опекун-
ства трехэтажный дом
не построишь.

Íà Àëòàå íàïîëíÿþò îãðîìíîå îçåðî èçóìðóäíîé âîäîé

Пока у озера нет названия, на церемонии открытия
его называли просто "объект", который получит звуч-
ное, достойное наименование после объявленного кон-
курса

Также было смонтиро-
вано специальное обо-
рудование для очистки
и поддержания нор-
мального химического
баланса воды. Водоем
является центральным
элементом инфраструк-
туры "Алтайской до-

лины". Основные техни-
ческие характеристики:
площадь - 51 га; шири-
на - 500 м; длина - 1,5
тыс м; общий объем
воды - 2,5 млн кубомет-
ров; глубина - 5 м, в ра-
йонах пляжей - 1,5-2 м;
самый длинный "за-

падный пляж" растянул-
ся на 800 м.

Предполагается, что
каждый год в "Алтайс-
кой долине" будут от-
дыхать до 94 тысяч че-
ловек при средней про-
должительности отдыха
восемь дней и однов-
ременной загрузке до
3,5 тысячи человек.

"Уже в будущем году
в 15 километрах от Гор-
но-Алтайска и в 10 ки-
лометрах от аэропорта
появится озеро с теп-
лой водой, с прекрас-
ными пляжами, а вок-
руг него начнется стро-
ительство отелей, рес-
торанов, SPA-комплек-
сов, гольф-площадок,
парков развлечений.
Уже скоро от желаю-
щих побывать здесь не
будет отбоя. Причем от-
дых в "Алтайской доли-
не" рассчитан на семьи
с самыми различными
уровнями дохода", ска-
зал губернатор Респуб-
лики Алтай Александр
Бердников.

плакате якобы были видны часы знаменитой фирмы
часы Breguet Classique Grande Complication стоимос-
тью около 4 миллионов рублей, которые через нес-
колько дней были заклеены очень дешевыми. Пресс-
секретарь президента Удмуртии Виктор Чулков утвер-
ждает, что никогда не видел на руке у президента ни
тех, ни других часов, но не отрицает, что плакат для
ижевского зоопарка действительно заказан президен-
тской администрацией. По словам Чулкова дизайнеры,
занимавшиеся изготовлением плаката, говорят, что они
хотели украсить свою работу. "Сейчас я жду для прос-
мотра первоначальный вариант электронного макета
плаката, тогда, думаю, все встанет на свои места",
сказал пресс-секретарь. Скандальный плакат со стен
зоопарка уже убрали.

Соглашение о побратимских отношениях заклю-
чили белорусский Полоцк (Витебская область) и
среднеуральский Полевской. В Полевском побывала
официальная делегация Республики Беларусь, и соот-
ветствующее соглашение подписали глава Полевско-
го округа Дмитрий Филиппов и председатель Полоц-
кого горисполкома Александр Позняк. Города близки
по многим показателям - по промышленному потен-
циалу, численности жителей, даже расположены на
одной широте. В рамках сотрудничества планируется
обмен делегациями, художественными коллективами,
выставками, информацией о ведении городского хо-
зяйства. Полоцк - второй побратим Полевского, пер-
вым в 1970 году стал чешский Клатов.
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Власти Москвы не наме-
рены вводить плату за про-
езд автотранспорта в
центр города. Об этом в
интервью телеканалу "Мос-
ква 24" заявил мэр Моск-
вы Сергей Собянин. По его
словам, деньги за въезд не
будут взиматься "ни в пре-
делах Садового кольца, ни
в пределах Бульварного
кольца", отметив, что "есть
такой подход в ряде горо-
дов - например, в Лондо-
не, Сингапуре".

При этом Собянин зая-
вил, что вместо введения
платы за въезд в центр
Москвы столичные власти
намерены "наводить поря-
док с парковками". В час-
тности, в 2012 г. под конт-
роль планируется взять
парковочное пространство
в пределах Бульварного
кольца, а в 2013-м - в пре-
делах Садового. В перс-
пективе в Москве оставить
машину можно будет толь-
ко там, где установлены
специальные знаки.

Ранее сообщалось, что
власти Москвы создали
"Администратора московс-
кого парковочного прост-

Розничная цена на вод-
ку в России к 2020 г. мо-
жет увеличиться в среднем
до 1000 рублей за пол-лит-
ра. Такой прогноз сделал
руководитель Центра раз-
работки национальной ал-
когольной политики Павел
Шапкин, передает "Интер-
факс". По его мнению, та-
кой рост цен совпадает с
задачей правительства по
сокращению потребления
алкоголя россиянами. Он
отметил, что в 2011 г. пот-
ребление чистого спирта
на душу населения в Рос-
сии составило 15,75 литра,
а к 2020 г. должно сокра-
титься в два раза и не
превышать восьми литров
на человека. Тем време-
нем, по оценке Росстата
уровень потребления спир-

Ðîññèÿíå
ìåíÿþò ìåñòî
ðàáîòû ÷àùå
åâðîïåéöåâ

Две трети россиян поме-
няли работу в период с
2008 по 2010 год, пишет
"Российская газета",
ссылающаяся на исследо-
вание Высшей школы эко-
номики. По данным изда-
ния, жители России трудо-
устраиваются на новом
месте чаще, чем евро-
пейцы, но на экономику
это оказывает скорее по-
ложительный эффект. В ми-
нувшем году среднее зна-
чение стажа составило 8,5
года, тогда как в Германии
- 11 лет. 7,7 миллиона че-
ловек (более 11 процентов
всего занятого населения)
трудились по месту теку-
щей основной работы ме-
нее года, а 700 тысяч из
них - менее месяца.

Подолгу остаются на од-
ном рабочем месте толь-
ко те, чей трудовой стаж
составляет 15 или более
лет. При этом женщинам
менее свойственно регу-
лярно менять работу, чем
мужчинам. В этой связи
российский рынок труда
больше похож на амери-
канский, чем на европейс-
кий. Газета отмечает, что
слишком сильные госга-
рантии и тарифные согла-
шения привязывают евро-
пейцев к рабочему месту.
Это создает сложности для
трудоустройства молоде-
жи, безработица среди ко-
торой в ЕС в два раза
больше, чем в США. В Рос-
сии же гибкость рабочей
силы позволяет ей свобод-
но перетекать из менее
развитых в более динамич-
ные сектора экономики,
что увеличивает ее инно-
вационный потенциал.

Московские власти на-
мерены отдать 404 000 тонн
бытовых отходов, ежегод-
но образующихся в жилом
секторе Юго-Западного ад-
министративного округа
(ЮЗАО), частному бизне-
су, причем готовы запла-
тить за это 25 млрд. руб-
лей, пишет "РБК daily". Кон-
курс должен состояться
уже в ноябре. Высокая це-
на и продолжительность
контракта, рассчитанного
на 15 лет, объясняется тем,
что подрядчику придется
создавать инфраструктуру
на пустом месте. Победи-
тель должен иметь инфрас-
труктурную сеть - поли-
гоны, специализированный
автопарк, сортировочные
станции и мусороперера-
батывающие заводы.

Претендовать на столь
масштабный контракт
смогут только самые круп-
ные игроки рынка. От при-
нятия принципиального

Старейший детский и се-
мейный благотворительный
фонд Тверской области "Доброе
начало" передал семьям, воспи-
тывающим детей с ограниченны-
ми возможностями, комплекты ре-
абилитационного оборудования.
Необходимые для этого 840 000
рублей были пожертвованы пред-
ставителями тверского бизнеса и
гражданским населением. Обору-
дование передано семьям из се-
ми городов и районов области.
Это - слуховые аппараты, много-
функциональная инвалидная ко-
ляска, инсулиновые помпы, ноут-
бук со специальными программа-
ми, лекарственные средства и
многое другое.

Возможность оплаты заказан-
ного товара после доставки рас-
пространят на международный
почтовый обмен, сообщил источ-
ник в "Почте России". Не везде

н а ш и
граждане
и м е ю т
доступ к
э л е к т -
р о н ным
п л а т е -
жам, да и
доверия
к предоп-

лате у россиян меньше. Нало-
женный платеж позволяет снача-
ла дождаться посылки, увидеть,
что она пришла, товар цел и тот,
который заказан, и только потом
платить деньги, - пояснил источ-
ник. Если такая система оплаты
будет введена, потребители полу-
чат возможность заказывать то-
вары наложенным платежом не
только в российских интернет-ма-
газинах, но и в зарубежных.

Крупнейшие игроки на рознич-
ном рынке, Сбербанк и ВТБ24,
подняли ставки по вкладам для
населения. По данным экспертов,
подобные изменения вызваны ре-
акцией на общую ситуацию ухуд-
шения положения с ликвидностью
в банковском секторе. Однако,
принимая решение о выборе бан-
ка для размещения собственных
средств, потребителям гораздо ра-
зумнее будет не гнаться за высо-
ким процентом, а попытаться
взвешенно оценить банк. Вполне
вероятно, что существенное по-
вышение ставок по вкладам мо-
жет свидетельствовать о неустой-
чивом положении кредитной ор-
ганизации, отмечают эксперты.

Губернатор Пензенской облас-
ти Василий Бочкарев предложил
срочно организовать торговлю
дешевыми хлебобулочными из-
делиями от сельских и частных
производителей в оживленных
местах города Пензы после рез-
кого повышения на 15% цен на
хлеб от местных предприятий. Ав-
толавки с хлебом также будут ста-
виться у крупных торговых цент-
ров и на улицах с большой про-
ходимостью. Главное, чтобы реа-
лизуемые изделия были недоро-
гими и качественными. Также гла-
ва региона попросил оценить пра-
вомерность действий дирекции
хлебозаводов, повысивших цены
на хлеб. Бочкарев возмутился тем,
что хлеб, привозимый в Пензу из
Саратова, дешевле, чем у мест-
ных производителей.

Â Ìîñêâå îòêàçàëèñü îò ïëàòíîãî âúåçäà â öåíòð
Власти намерены увеличить транспортный налог для автомобилистов

ранства", который будет
заниматься созданием и
работой стоянок и наложе-
нием штрафов за наруше-
ние правил размещения
машин на таких парковках.
Кроме того, с 1 ноября
2012 г. на 21 улице в цент-
ре Москвы будет введена
плата за парковку.

Как ожидается, местные
жители смогут парковать-
ся в центре Москвы бесп-
латно, однако, как пишет
газета "РБК daily", парков-
ка для жителей будет бес-
платной только с 20:00 до

8:00, а в остальное время
суток с них будет взимать-
ся плата в размере 50 руб-
лей в час, или около 18
тысяч рублей в месяц. С
нерезидентов почасовая
оплата будет взиматься
круглосуточно.

Парковка будет платной
на Успенском, Петровском,
Дмитровском, Копьевском,
Лиховом, Большом, Ма-
лом, Среднем Каретном,
Первом, Втором, Третьем
Колобовском, Крапивенс-
ком и Рахмановском пере-
улках, а также на улицах

Каретный Ряд, Петровке,
Петровском бульваре и
Петровских Линиях. Жите-
ли Центрального админис-
тративного округа Москвы
начали собирать подписи
за отмену платной парков-
ки в центре города.

Как сообщает "Интер-
факс", сотвествующий про-
ект поправок внес в Мос-
гордуму мэр Сергей Собя-
нин. Повышение составит
от пяти до восьми рублей
на одну лошадиную силу в
год. При этом "малолитраж-
ки" с мощностью двигате-
ля до 70 лошадиных сил на-
логом по-прежнему обла-
гаться не будут. Льготные
ставки транспортного нало-
га будут распространяться
только на машины мощнос-
тью до 200 лошадиных сил.
Ведь в последнее время
возросло количество слу-
чаев, когда граждане в це-
лях уклонения от уплаты на-
лога регистрируют сверх-
мощные автомобили на
льготников. По итогам
прошлого года, такой схе-
мой воспользовались око-
ло трети владельцев таких
машин.

Âîäêà øòóðìóåò öåíû äî 1000 ðóá. çà áóòûëêó

та в России составляет
только 10 литра на чело-
века.

Сейчас минимальная це-
на на бутылку водки сос-
тавляет в стране 125 руб.
за 0,5 литра, а в магази-
нах она продается по 200-
300 рублей. В Росалкоголь-
регулировании ранее заяв-

ляли, что ми-
нимальная сто-
имость водки
должна быть
не менее 250
рублей. За
п о с л е д н и е
несколько лет
ро с сийс к и е
власти ввели
ряд ограниче-
ний на рынке
алкоголя. В

частности, были установ-
лены минимальные цены
продажи как на водку, так
и на коньяк - не менее 219
рублей, и бренди - не ме-
нее 190 рублей. Кроме то-
го, планируется установить
минимальные цены на
шампанское в рознице - не
менее 115 рублей за 0,75
литра.

Ñòîëèöà îòäàñò ÷àñòíèêó ñáîð áûòîâîãî ìóñîðà
решения об эксперимен-
те до проведения конкур-
са пройдет всего два ме-
сяца. За это время любой
структуре будет сложно
привлечь финансирование
со стороны. ЮЗАО сделан
пилотным, но если экспе-
римент окажется ус-
пешным, то в частные ру-
ки может быть передана

вся система сбора и ути-
лизации бытовых отходов
в столице в течение 2013
г. Сейчас в жилом секто-
ре Москвы ежегодно об-
разуется 5,5 млн. тонн му-
сора. Лидером по этому
показателю как раз явля-
ется ЮЗАО, где на одного
жителя приходится около
370 кг отходов в год.
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В городе Болград
Одесской области тор-
жественно открыт па-
мятник болгарским
ополченцам, которые
погибли в битвах за ос-
вобождение Болгарии в
Русско-турецкой войне
1877-1878 г.г.

Автором памятника
является главный архи-
тектор Одессы Николай
Базан. Его проект по-
бедил на конкурсе, ко-
торый длился два года.

Как рассказал депу-
тат областного совета
Антон Киссе, идея уста-
новить такой памятник
родилась десять лет на-
зад. Окончательное ре-
шение приняли на съ-
езде Ассоциации болгар
Украины в декабре 2004

Â Áîëãðàäå îòêðûëè ïàìÿòíèê
áîëãàðñêèì îïîë÷åíöàì

г. Сбор средств начал-
ся в 2010 г. и деньги на
сооружение монумента
собрала болгарская ди-
аспора Украины.

На церемонии тор-
жественного открытия
памятника присутство-
вали Чрезвычайный и
Полномочный посол
Болгарии на Украине
Красимир Минчев, ди-
ректор Агентства для
болгар за границей Ро-
сен Иванов, представи-
тели дипломатической
миссии Российской Фе-
дерации, другие офици-
альные лица. Для учас-
тия в торжествах в Бол-
град приехали предста-
вители болгарских об-
щин Крыма, Запорож-
ской, Кировоградской,

Николаевской и Терно-
польской областей,
ученые-болгаристы из
Тырново и Кишинева.

После открытия па-
мятника начала работу
научная конференция

"Болгары в Северном
Причерноморье", орга-
низованная Ассоциаци-
ей болгар Украины и
Великотырновским уни-
верситетом им. святых
Кирилла и Мефодия.

Согласно исследова-
ниям Санкт-Петербург-
ских специалистов ин-
ститута территориаль-
ного планирования "Ур-
баника", столица Куба-
ни заняла первую
строчку в рейтинге 100
крупнейших городов
России по привлека-
тельности для прожива-
ния.

"Краснодар часто за-
нимает ведущие места
в различных рейтингах
- и это объективный по-
казатель того, как раз-
вивается город, как его
оценивают сами крас-
нодарцы, жители других
городов страны и веду-
щие российские экс-
перты", - прокомменти-
ровал результаты мэр
Владимир Евланов.

Êðàñíîäàð íàçâàí ñàìûì óäîáíûì
äëÿ æèçíè ãîðîäîì Ðîññèè

По данным рейтинга,
опубликованного в рам-
ках ХI Общероссийско-
го форума "Стратеги-
ческое планирование в
регионах и городах
России: потенциал ин-

теграции", в первую пя-
терку городов, удобных
для проживания, также
вошли Уфа, Сургут, Тю-
мень и Южно-Саха-
линск.

В рейтинге оценива-

лись уровень жизни и
качество городской
среды. Главная его за-
дача - определить наи-
более благоприятный
для жизни крупный
российский город. Об
этом сообщает пресс-
служба администрации
Краснодара.

Составители рейтин-
га отмечают, что это
первая попытка в Рос-
сии оценить город как
своеобразный "товар"
или "услугу", которую
потребляет каждый его
житель. Кроме того, он
позволяет сравнитель-
но оценить результа-
тивность городской по-
литики по повышению
привлекательности го-
рода для жизни насе-
ления.

Îíèùåíêî ïîñòàâèò
âîïðîñ î ðîñïóñêå Äóìû

Государственная ду-
ма, если она не при-
мет антитабачный за-
конопроект, должна
быть распущена. Об
этом заявил главный
санитарный врач стра-
ны Геннадий Онищен-
ко в интервью ради-
останции "Эхо Москвы". Глава Роспотребнадзора
выразил мнение, что документ, который почти пол-
ностью запрещает курение в общественных мес-
тах и серьезно ограничивает продажу табачной
продукции, должен быть обязательно одобрен. В
противном случае Онищенко пообещал поставить
вопрос о роспуске нижней палаты парламента.
Он подчеркнул, что законопроект необходимо при-
нять в том виде, в котором он существует сейчас,
не внося в него какие-либо изменения и призвал
"хотя бы формально стать цивилизованной стра-
ной, а не какой-то заштатной колонией, в кото-
рую нас превратили в 90-х годах по законода-
тельству. Мы курим как какая-то Папуасия. У нас
скоро дети с младенческого возраста начнут ре-
гулярно курить. Если наша Дума не примет тот
закон, который внесен, я как гражданин буду ста-
вить вопрос о ее роспуске. Я как избиратель имею
право так говорить", - заявил он.

В свою очередь, парламентариев возмутила
такая постановка вопроса. Депутат КПРФ Ни-
колай Коломейцев высказал мнение, что зая-
вить о роспуске Госдумы по Конституции может
только президент.

Между тем Онищенко заявил о готовности сде-
лать послабления для негативных персонажей
мультфильмов и художественных картин, разре-
шив им курить в кадре. Ранее, после вступления
в силу закона о защите детей от вредной инфор-
мации, право на курение для них поставили под
вопрос. "Пусть он (Волк из "Ну, погоди!") бегает
по экрану и курит. Он же негодяй. Он - пример-
но одно и то же, что ваш любимый Джеймс Бонд.
Это рафинированный, примерно восьмидесяти-
килограммовый кусок биологии, который являет-
ся убийцей и уголовным преступником", - цити-
рует главного санитарного врача НТВ.

Правительство России 18 октября одобрило про-
ект федерального закона "Об охране здоровья
населения от воздействия окружающего табач-
ного дыма и последствий употребления табака".
Теперь документ должна рассмотреть Государс-
твенная дума. Если он будет принят, курение бу-
дет запрещено практически повсеместно, вклю-
чая бары, рестораны, пляжи, рабочие места, вок-
залы и объекты транспорта. Кроме того, магази-
нам хотят запретить выкладывать продукцию для
курильщиков на прилавки, а киоскам - прода-
вать сигареты. На сами пачки с сигаретами пред-
ложено наносить пугающие изображения.

Îðèãèíàëüíûå èäåè äëÿ
ïåíñèîííîé ñèñòåìû

Согласно результатам иссле-
дования портала Superjob.ru,
каждый десятый экономически
активный россиянин считает по-
недельник тяжелым днем. Все-
го было опрошено 1000 респон-
дентов.

Как трудный день понедель-
ник воспринимают лишь 11%
россиян, при этом для женщин
(14%)начало недели оказывает-
ся сложнее, чем для мужчин
(8%). Наступления пятницы
вызывает больше энтузиазма у
женщин, мужчины больше ра-
дуются понедельнику: "Ура, сно-
ва на работу!".

По 9% опро-
шенных привели
диаметрально
противополож-
ные ассоциации
- для одних по-
недельник это
сплошной пози-
тив ("Мне дана
еще одна неде-
ля для совер-
шенствования и
достижения но-
вых целей!") ,
другие же ис-

Ôîðóì â Áîëãàðèè
îòêðûë ïîëèòèê
èç Òàòàðñòàíà

IV Международный болгарский
форум, стартовавший в Варне,
открыл госсоветник Татарстана
Минтимер Шаймиев. В конфе-
ренц-зале Международного до-
ма учёных "Фредерик Жолио-
Кюри" собралось более ста учё-
ных из разных стран мира для
обсуждения проблем древней
истории народов, происхожде-
ние которых связано с истори-
ей Болгарии, сообщает портал
правительства Татарстана.

В своём выступлении Шайми-
ев рассказал об исследователь-
ском проекте, предложенном
учеными Института истории им.
Марджани Академии наук РТ,
суть которого заключается во
всестороннем изучении процес-
сов, происходивших в древнос-
ти на огромной территории от
Великой Китайской стены на
Востоке до Дуная на Западе, где
наши общие предки - тюрки и
славяне - сформировали уни-
кальную евразийскую цивилиза-
цию, сообщает пресс-служба
правительства РТ.

Ïîíåäåëüíèê - äåíü òÿæåëûé?
пытывают грусть и сожаление:
"Конец веселью"; "Кошмар... И
начинается он уже в воскре-
сенье вечером".

Также понедельник ассоции-
руется с предвкушением ново-
го (7%), активностью, энергией
и скоростью - 3%, недосыпом и
ранним подъемом - 2%, ожида-
нием выходных - 2%.

Еще 13% россиян затрудни-
лись ответить на вопрос, а у
6% наших соотечественников
понедельник не вызывает ника-
ких ассоциаций: "Работаю пос-
менно, поэтому никаких"; "Ни о
чем не говорит".

Новый вариант Стра-
тегии развития пенсион-
ной системы будет го-
тов к 15 ноября, сооб-
щила вице-премьер Оль-
га Голодец на слушани-
ях в Общественной па-
лате (ОП). Однако в ней,
согласно признанию чи-
новника, не будет про-
писано самого главно-
го - пенсионной фор-
мулы, которую она обе-
щала не ранее июля
2013 г., пишет "Москов-
ский комсомолец". В ОП
в ответ подкинули пра-
вительству оригиналь-
ные идеи: во-первых, от-
казать в пенсии высо-
кооплачиваемым работ-
никам, достигшим пен-

сионного возраста, а во-
вторых - обязать всех
работников отдавать
15% с зарплаты на пен-
сии родителям. "Рожать
детей будет выгодно, и
в перспективе будет
больше налогоплатель-
щиков", - пояснил идею
об оплате пенсий роди-
телей детьми координа-
тор центра поддержки
развития семьи и детст-
ва Алексей Кошелев. Он,
впрочем, не пояснил,
как быть бездетным пен-
сионерам. И умолчал о
том, что пенсионеры и
так могут обязать неб-
лагодарных детей пла-
тить алименты - правда,
через суд.
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"Я не знаю, - писал ху-
дожник Иван Крамской о
своем собрате Василии Ве-
рещагине, - есть ли в насто-
ящее время художник ему
равный не только у нас, но
и за границей". 26 октября
исполняется 170 лет со дня
рождения великого - без
всякого преувеличения, рус-
ского художника-баталиста
Василия Василевича Вереща-
гина. Он крепко связал свое
творчество с историей Бол-
гарии, а свою жизнь с са-
мым драматичным и герои-
ческим моментом ее судьбы
- освобождение от турецко-
го ига. Никто другой, как Ве-
рещагин, не оставил нам та-
кую волнующую зрительную
память о той войне, благо-
даря которой Болгария вновь
появилась на карте Европы,
а народ приобрел долгож-
данную свободу.

Вспыхнувшая в 1877-
1878 гг. Русско-турецкая
война привела его на поле
военных действий. Всей ду-
шой сочувствуя освободи-
тельной борьбе болгар про-
тив турецкого ига, художник
участвовал во многих боях.
В одном из сражений был
тяжело ранен и едва не по-
гиб. "Выполнить цель, кото-
рой я задался, - писал Ве-
рещагин, - дать обществу
картину настоящей непод-
дельной войны нельзя, гля-
дя на сражение в бинокль
из прекрасного далека, а
нужно самому все прочувс-
твовать и проделать, участ-
вовать в атаках, штурмах,
победах, поражениях, испы-
тать голод, болезни, раны.
Нужно не бояться жертво-
вать своей кровью, своим
мясом, иначе картины мои
будут не то". Русско-турец-
кая война, оставившая у Ве-
рещагина массу мучительных
воспоминаний, принесла ему
еще и большое личное го-
ре. В сражениях за Плевну
погиб его любимый млад-
ший брат - Сергей, а дру-
гой брат - Александр - был
ранен. Крупной неприятнос-
тью стала потеря многих
этюдов художника. "Этих ра-
бот, - вспоминает Вереща-
гин, - было от 30 до 40
штук, писанных на самих
местах битв, буквально под
неприятельским огнем".

Война в полотнах Вере-
щагина предстала во всей
суровой и мужественной
правде, как драматическое
событие. С болью и горечью
переживал художник огром-
ные людские потери в этой
кровопролитной войне. Кар-
тины его Балканской серии
с беспримерной правдивос-
тью воспроизводят будни
войны, эпизоды сражений:
тяжелые переходы русской
армии в горах, полевые пе-
ревязочные госпитали и
сцены зверств турок. Кри-
тики неслучайно считают
Балканскую серию кульми-
нацией творчества Вереща-
гина. Показанная в первый
раз в Лондоне и Париже в
1879 г., а после демонст-
рировавшаяся в течение
1881-1891 гг. во многих го-
родах Европы и Америки,
она вызвала гигантский ин-
терес во всем мире.

Балканская серия созда-
валась в Париже в 1878-
1879 гг. на основе этюдов,
сделаных во время войны.
Там Верещагин работает с
одержимостью, в состоянии

Õóäîæíèê ñâîáîäû
"Перед самым Тырновом я поднялся к мо-

настырю, расположенному на одном из уте-
сов ведущего к городу ущелья. Как интересно
было наблюдать с этих высоко свитых чело-
веческих гнезд народные восторги встречи
русских войск; с одной стороны, приближаю-
щиеся с военной музыкою наши, с другой -
выходящее им навстречу духовенство с хо-
ругвями, крестами и массою народа. Послед-
ние, не смогшие вытерпеть, обгоняют своих
коней и буквально бросаются на войска: кри-
ки, объятия, поцелуи, поцелуи без конца, пок-
рывающие руки, ноги, самые стремена. И да-
лее, я был свидетелем этих встреч, и они до
сих пор живы в моей памяти..."

(Верещагин, из "Воспоминаний
о Русско-турецкой войне"

170 лет со дня рождения Василия Верещагина

Портрет Верещагина - творба Крамского

непрерывного напряжения,
не давая себе передышки,
практически не отлучаясь из
мастерской и никого не до-
пуская в нее. Он привез из
Болгарии много костюмов,
образцы оружия, предметы
снаряжения, подобранные на
полях сражения и необхо-
димые для работы над кар-
тинами, а также многочис-
ленные карандашные наб-
роски и масляные этюды. И

все же взыскательный к се-
бе Верещагин нашел собран-
ное и зафиксированное не-
достаточным и после войны
дважды возвращался в Бол-
гарию, чтобы снова проехать
полями битв и собрать до-
полнительные материалы.
Только после этого началась
упорная работа над больши-
ми холстами. За два года
был написан не один деся-
ток холстов. В серию вхо-
дит приблизительно тридцать
картин. Она состоит из от-
дельных групп произведений,
относящихся к главным эпи-
зодам военных действий.
Самыми популярными из по-
лотен - "Шипка-Шейново.
Скобелев под Шипкой" и
триптих "На Шипке все спо-
койно". В 1880 и 1883 гг.
эта серия была выставлена
в Петербурге. За сорок дней
выставку посетило более
двухсот тысяч человек, ус-
пех превзошел все ожида-

ния.
Василий Верещагин ро-

дился 14 октября 1842 г. в
Череповце в семье помещи-
ка. Когда мальчику испол-
нилось восемь лет, родите-
ли отдали его в Малолет-
ний кадетский корпус, по
окончании которого в 1853
г. он перевелся в Петербур-
гский морской кадетский
корпус. Там он увлекся ри-
сованием и начал посвя-

щать ему все свободное
время. В 1858 г. юноша стал
посещать рисовальную шко-
лу Общества поощрения ху-
дожеств. В 1860 г., блестя-
ще окончив корпус, вопре-
ки воле родителей, он по-
дал в отставку и поступил в
Академию художеств. Воз-
мущенный поступком сына,

отец отказал ему в матери-
альной помощи.

Несмотря на трудности,
Верещагин продолжал упор-
но заниматься живописью,
однако академическая сис-
тема обучения тяготила его
и в 1863 г. он оставил Ака-
демию и уехал на Кавказ,
чтобы "на свободе и прос-
торе на интересных предме-
тах учиться". В 1867 г. уехал
в Туркестан, где в то время

шла война. Он становится не
только свидетелем войны, но
и ее непосредственным учас-
тником. В 1868 г. в составе
русского гарнизона он обо-
ронял Самаркандскую кре-
пость от войск бухарского
эмира и был награжден за
храбрость и мужество Геор-
гиевским крестом. Централь-

ное место в этой серии за-
нимают батальные полотна,
именно они имели большой
успех и в России, и за ру-
бежом, определив основное
направление творчества ху-
дожника.

Смелые обличительные
картины, пробуждающие не-
годование против войны,
вызвали враждебное отно-
шение дворцовых кругов к
художнику. Произведения Ве-

рещагина запрещали выстав-
лять и воспроизводить в кни-
гах, газетах и журналах. В
течение тридцати лет царс-
кое правительство не при-
обрело ни одной картины ба-
талиста, ставшего уже все-
мирно известным. Только Па-
вел Третьяков купил боль-
шую часть туркестанских ра-
бот. В 1874-1876, 1882-
1883 годах Верещагин со-
вершил две поездки в Ин-
дию для изучения жизни,
природы и быта страны. Во
время путешествий ему
пришлось терпеть лишения,
подвергаться смертельной
опасности: на снеговых вер-
шинах Гималаев он едва не
замерз, в условиях изнуря-
ющей тропической жары за-
болел лихорадкой. Результа-
том наблюдений явилось бо-
лее ста пятидесяти этюдов.
Ряд картин Верещагин пос-
вятил истории захвата Ин-
дии англичанами. Потом ху-
дожник поехал в Сирию и
Палестину. В результат этой

"Шипка-Шейново.
Скобелев под Шипкой"

поездки возникла Палестин-
ская серия, состоящая глав-
ным образом из этюдов и
картин документально-этног-
рафического характера.

После поездок по Северу
в 1880-1890 годах появи-
лась серия рисунков и этю-
дов с изображениями па-
мятников старинного дере-
вянного зодчества, русской
северной природы и жизнь
простых русских людей. С
1887 по 1901 г. Верещагин
работал над серией картин,
посвященных Отечествен-
ной войне 1812 г. На эту
тему им создано более
двадцати полотен. Большое
место в этой серии заняла
тема народной партизанс-
кой войны. Большая патри-
отическая идея, положенная
в основу серии, глубина и
острота сюжетов, яркие на-
родные образы, интерес-
ные композиционные реше-
ния делают этот последний
капитальный труд художни-
ка достойным вкладом в ис-
торическую живопись кон-
ца XIX века.

До конца жизни художник
не прекращал путешество-
вать. В конце 80-х - начале
90-х годов он дважды был в
Америке, на Филиппинах и
Кубе, в Японии. Русско-япон-
ская война застала Вереща-
гина за работой над несколь-
кими картинами. Он все ос-

тавил и, по словам Репина,
"полетел" на Дальний Вос-
ток, чтобы снова участвовать
в боях и поведать о них в
своих произведениях. "Одни,
- писал Верещагин, - расп-
ространяют идею мира сво-
им увлекательным могучим
словом, другие выставляют
в защиту ее разные аргу-
менты, религиозные, эконо-
мические и другие, а я про-
поведую то же посредством
красок". 31 марта 1904 г. ху-
дожник вместе с адмиралом
Степаном Макаровым поги-
бает на броненосце "Петро-
павловск", взорванном вра-
жеской миной на рейде под
Порт-Артуром. Выдающийся
критик Владимир Стасов пи-
сал, что Верещагин "принад-
лежит к числу самых значи-
тельных, самых драгоценных
художников-историков на-
шего века".

"Пикет на Балканах"

"Последний бой
под Плевной"

"Адмирал
Макаров и
художник
Верещагин
на броне-
носце
"Петропав-
ловск" -
картина
Евгения
Столицы
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Ирина Смирнова
"Свободная пресса"

1 декабря 1934 года
был застрелен Сергей
Киров. Это убийство не
прошло незамеченным,
о нем спорят до сих
пор, именно оно запус-
тило в стране массо-
вые репрессии, пик ко-
торых пришелся на 1937-
й год.

- Оно не было поли-
тическим, - убеждена
заведующая музеем им.
Кирова в Санкт-Петер-
бурге Татьяна Сухарни-
кова. Будучи первым ис-
следователем уголовно-
го дела "О злодейском
убийстве товарища С.
М. Кирова", она получи-
ла доступ к 58 томам де-
ла, которые хранятся в
Центральном архиве
ФСБ РФ, в том числе, к
дневникам убийцы.

- Татьяна Анатольев-
на, расследованием
гибели Кирова зани-
мались сталинское ру-
ководство, хрущевс-
кие комиссии 1956-67
года, еще несколько
партийно-правительс-
твенных комиссий А. Н.
Яковлева 1988-89 го-
дов. Что же нового
можно еще сказать?

- Выводы всех вами
перечисленных комис-
сий противоречивы и до
сих пор рождают воп-
росы. Более 75 лет на-
зад проводилось пред-
варительное следствие.
Потом был суд, репрес-
сировали 14 человек по
делу о так называемом
"ленинградском центре".
Спустя много лет Хру-
щев поставил обстоя-
тельства гибели Кирова
под сомнение. В 50-60-
е годы работало, как ми-
нимум, четыре кировс-
ких комиссии. Они все
формировались из лю-
дей, работавших в пар-
тконтроле, но согласи-
тесь, это нонсенс, ког-
да уголовно наказуемое
преступление расследу-
ют партийные функцио-
неры. Не говоря уже о
том, что выводы этих ко-
миссий никогда не пуб-
ликовались, и вокруг
убийства Кирова было
больше домыслов, чем
фактов.

- Но в годы перест-
ройки и гласности де-
ло вновь оказалось в
центре внимания?

- Это правда, общест-
венное мнение в конце
80-х так кипело, что пар-
тийное руководство
вновь затеяло провер-
ку обстоятельств гибели
Кирова. Возглавил ко-
миссию член политбю-
ро ЦК КПСС Александр
Яковлев. К работе прив-
лекли генпрокуратуру,
следственный отдел КГБ
СССР. Силовики тща-
тельно изучили матери-
алы уголовного дела и
вынесли вердикт: доку-
ментов, свидетельство-
вавших о причастности
Сталина к убийству Ки-
рова, не обнаружено.
Это вызвало у Яковле-
ва протест. А конфликт
получился настолько ос-
трым, что вылился в пе-
чать - следователи про-

Âûñòðåë ïîëîæèë íà÷àëî
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Татьяна Сухарникова

куратуры, КГБ и сам
Яковлев общались друг
с другом посредством
газет. Яковлев обвинил
комиссию в плохой ра-
боте и сокрытии причас-
тности Сталина к убийс-
тву из-за ведомственной
принадлежности. Но 13
человек, которых казни-
ли, были реабилитиро-
ваны, а дети их приз-
наны потерпевшими от
политических репрес-
сий.

- Виновен, как извес-
тно, только тот, кто
стрелял - Леонид Нико-
лаев?

- Да, но он не причас-
тен ни к "ленинградско-
му центру", ни к загово-
ру. В 90-х годах выводы
работы комиссии Яков-
лева были опублико-
ваны. Но общество они
не удовлетворили, пос-
кольку оно тогда ни к
прокуратуре, ни к КГБ
доверия не испытывало.
Да и вопросов после ра-
боты комиссии осталось
много, в том числе и у
меня.

- Например?
- В Центральном ар-

хиве ФСБ РФ хранятся
несколько следст-
венных дел "о злодейс-
ком убийстве Кирова".
В них много разных до-
кументов, веществен-
ные доказательства,
протоколы допроса Ни-
колаева и 13 человек, в
отношении которых об-
винение было сфабри-
ковано. В отдельное
производство было
выделено дело по же-
не Николаева Мильде
Драуле, по этому же де-
лу проходила ее сест-
ра Ольга Драуле и муж
сестры Роман Кулишер.
Есть дело на брата Ни-
колаева - Петра Нико-
лаева. На родного бра-
та Мильде Драуле - Пет-
ра Драуле. Хранятся на
Лубянке материалы осо-
бых совещаний, по ко-
торым приговорили к
ссылке и к лагерю двух
родных сестер Никола-
ева, его мать, двоюрод-
ного брата, друга детс-
тва - какого-то киноме-
ханика, в общем, целая
коллекция документов.
Но историков никогда
не допускали ко всем
перечисленным делам.
Впервые это удалось
сделать мне благодаря

доверенности от
сына Николаева -
Маркса Леонидо-
вича. Вот перед
вами документ из
архива - это "Ав-
тобиографичес-
кий рассказ" Ни-
колаева на 56
листах. Тут уже
мы имеем дело
не с чьими-то
выводами, а с
подлинным доку-

ментом, который гово-
рит сам за себя.

- И что же он гово-
рит?

- Николаев пишет о
себе после того, как его
уволили из Института

истории партии. Будучи
безработным, он много
писал. Вел дневник. Ему
исполнилось 30 лет, и на
память своим детям
Марксу и Леониду он
записал свою биогра-
фию. Этот документ
очень хорошо демонст-
рирует, что из себя
представлял Николаев,
как личность. В дневни-
ковых записях и авто-
биографии можно прос-

ледить, как он пришел
к мысли, что будет стре-
лять, мстить, как гото-
вил это убийство.

- Не поняла - это он
на память детям оста-
вил?

- Он не думал, что бу-
дет арестована и расст-
реляна его жена, а де-
тей заберут в детдом.
Он думал, что выстре-
лит и войдет в историю,

а семью не тронут. Он
пишет: "Мой выстрел бу-
дет подобен выстрелу
Желябова". Кстати это
пророчество сбылось.
Он оказался Желя-
бовым советской эпохи.
Только за собой в моги-
лу утащил очень многих.
Выстрел положил нача-
ло массовому террору.

- Татьяна Анатольев-
на, а дневник под-
линный?

- Поначалу я сомнева-
лась, не являются ли за-
писи такой же поддел-
кой и фальсификатом,
как само уголовное де-
ло? Пока не увидела
оригинала. Мне прино-

сили материалы из ар-
хива - массивные чемо-
даны с документами. И
теперь я готовлю книгу,
в которой будут впер-
вые обнародованы под-
линные документы. Без
купюр. Это честный раз-
говор.

- Кем же был Нико-
лаев - мстителем,
маньяком, ревнивым
мужем?

- Поражает его лич-

ность - типичный мар-
гинал, который рвался
к руководящей партий-
ной работе. А его уво-
лили. Видимо, своим
склочным характером
всех достал. Но на за-
вод идти не хотелось,
ведь он уже походил с
портфелем! Николаев
работал в Институте ис-
тории партии разъ-
ездным инструктором.

И уволили его за отказ
подчиниться партийной
дисциплине. Из ВКП(б)
исключили с той же
формулировкой. Тогда в
институте шла мобили-
зация коммунистов на
транспорт, а Николаев
отказался ехать в дол-
госрочную командиров-
ку, сославшись на пло-
хое здоровье и на то,
что у него двое малень-
ких детей. Он стал пи-
сать письма во все пар-
тийные инстанции и об-
личать своих врагов,
даже Сталину написал.
Но руководящей ра-
боты не получил. Зацик-
лился на этом и решил

мстить.
- Есть версия, что Ки-

ров соблазнил жену Ни-
колаева?

- Когда пишут о пья-
ных оргиях в столовой
Смольного, где работа-
ла жена Николаева, и
о том, что якобы Киров
и устраивал эти пьян-
ки-гулянки, - это неле-
пица. Хотя Киров бе-
зусловно был знаком с
Мильдой, поскольку
знал весь аппарат. Но
не более того. Мильда
была верной женой,
любящей и заботливой
матерью, которая всю
себя вкладывала в вос-
питание детей.

- Выходит, Николаев
убил Кирова за то, что
его уволили с работы?

- По большому счету
получается так. Решил
умереть громко. Он
сражался за этот
строй, а его так обиде-
ли и даже путевку на
лечение не дали. Вот
он пишет наркому здра-
воохранения: "Прошу
дать ответ до 1 июля -
дадите мне путевку или
нет. Мне нужна путев-
ка в санаторию". При-
чем, путевку в Ленинг-
радскую область не
брал. Ему нужно было
все самое лучшее. Но
как безработный, он
был лишен даже про-

Матильда Драуле и Леонид
Николаев

Киров был всенародным любимцем

дуктовой карточки, се-
мью кормила жена. И
он сломался. Мысль о
покушении родилась у
него в августе 1934 го-
да.

- Хотите сказать, что
телепередача, в кото-
рой обсуждались
амурные связи Киро-
ва, а после нее все су-
дачили о нижнем бе-
лье Кирова, вопрос не
закрыла?

- Вместо трагедии -
мы получили телеводе-
виль, оперетту. Вместо
того, чтобы задуматься,
что такое сталинизм,
все заняты исследова-
нием любовных связей
Кирова и вопросом,
имел ли он в день
убийства связь с жен-
щиной. А не пора ли
попытаться понять, что
это было на самом де-
ле? Как страна обруши-
лась в пропасть терро-
ра? Как вызревал
план? Почему Сталин
искал заговор, а на са-
мом деле имелся один
урод. Не убивал Сталин
Кирова! Киров - это че-
ловек Сталина, его ко-
манды. Дневники Нико-
лаева - это своеобраз-
ное пособие по фабри-
кации уголовных дел на
13 ни в чем не ви-
новных людей. А потом
репрессиям подверг-
лись тысячи, десятки
тысяч. Например, за
первый квартал 1935 го-
да численность населе-
ния Ленинграда умень-
шилась на 35 тысяч.

- Вы встречались с
сыном Николаева, ко-
торый в 2005 году зап-
росил дело своих ро-
дителей в архиве Гене-
ральной прокуратуры.
Какое он на вас произ-
вел впечатление?

- Очень хорошее. Он
и его жена, тоже, кста-
ти, из детей репресси-
рованных - достойные
люди, ничего не просят
у государства. Его заб-
рали в детдом в 6,5 лет,
брату было три года.
Оторвали от бабушки,
которую как члена се-
мьи врага народа
вывезли на поселение.
Потом детей уже дист-
рофиками вывозили из
города во время бло-
кады. Следы брата за-
терялись. А Маркс Лео-
нидович недавно благо-
даря моим архивным
поискам увидел фотог-
рафию Мильды Драуле.
Представляете, что чув-
ствует человек, ко-
торый в 80 лет впер-
вые увидел лицо мате-
ри?..

Сергей Миронович Киров (настоящая фамилия - Костриков) родился в семье
лесника в Уржуме Вятской губернии (15) 27 марта 1886 года. Сергей воспиты-
вался бабушкой, так как еще в раннем детстве потерял родителей, а после ее
смерти в возрасте 7 лет был передан в приют для сирот
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15. ПРАВОСЛАВИЕ

- Отец игумен, в све-
те предстоящих тор-
жественных юбилеев,
связанных с историей
и присутствием Рус-
ского Подворья Мос-
ковской Патриархии в
Софии прошу Вас бо-
лее подробно расска-
зать нашим читателям
о русском храме "Свя-
тителя Николая Мир-
ликийского Чудотвор-
ца", чей 100-летний
юбилей Великого ос-
вящения мы будем
праздновать через два
года.

- Согласно архивным
документам, а также ис-
торическим исследова-
ниям (в этой связи мож-
но указать брошюру
к.и.н. Решетниковой О.Н.
"Русский храм в Софии")
Великое освящение Ни-
кольского храма в Со-
фии состоялось 11/24
сентября 1914 года.

Таким образом, в сен-
тябре  2014 г. исполня-
ется 100 лет с момента
этого исторического
события.

В Православной Цер-
кви исключительно важ-
на преемственность и
традиция. Преподобно-
му Симеону Новому Бо-
гослову принадлежит за-
мечательная мысль, что
святым можно стать
только тогда, когда вой-
дешь в духовное обще-
ние с человеком святой
жизни. Это очень тонкое
раскрытие слов псалмо-
певца Давида: "с препо-
добным преподобен бу-
дешь, и с мужем изб-
ранным избран будешь,
а со строптивым разв-
ратишися".

Могу с уверенностью
сказать, что послерево-
люционное поколение
священников во главе с
архиепископом Серафи-
мом (Соболевым), нес-
шее служение на нашем
Подворье, жаждало свя-
тости и жило по запо-
ведям Евангельским То,-
что они смогли создать
живой православный
приход в сложнейших
исторических условиях,
сохраняя традиции рус-
ского благочестия, рус-
скую литургическую тра-
дицию, традицию богос-
ловской науки - абсо-
лютно  актуально и  важ-
но для нашего нынеш-
него поколения. Мы дол-
жны сказать и о народ-
ном почитании  влады-
ки Серафима и о духов-
ном наследии  протои-
ерея Всеволода Шпил-
лера, чьи ближайшие ду-
ховные чада спустя все-
го восемь лет после его
преставления,  в нача-
ле 1992  основали в Мос-
кве Свято-Тихоновский
Богословский институт,
и о  великом русском
историке Церкви и бо-
гослове Николае Ника-

Ðóññêîå ïîäâîðüå â Ñîôèè ïðèçâàíî áûòü äóõîâíûì
ìîñòîì ìåæäó Ðóññêîé è Áîëãàðñêîé Öåðêâÿìè
Интервью настоятеля подворья, представителя Святейшего Патриарха Московского и всея Руси при Святейшем
Патриархе Болгарском игумена Филиппа (Васильцева) для официального сайта Болгарской Православной Церкви

норовиче Глубоковском
(75-летие со дня его
преставления исполни-
лось в этом году). Жиз-
нью и подвигом многих
людей, священников и
мирян, был создан этот
духовный феномен - Рус-
ская церковь в Софии.
Говоря словами замеча-
тельного русского фило-
софа и историка Г.П. Фе-
дотова, "излучение свя-
тости" этого поколения
дошло до нашего време-
ни.

- Отец Филипп, в но-
ябре с.г. исполняется
60 лет учреждения при
Русском храме предс-
тавительства Святей-
шего Патриарха Мос-
ковского и всея Руси
при Святейшем Патри-
архе Болгарском.

- Как вы знаете, при
Подворье действует
представительство Пат-
риарха Московского и
всея Руси при Патриар-
хе Болгарском, и сам
храм является не при-
ходом, а Патриаршим
Подворьем. Но так было
не всегда. До револю-
ции, а точнее, до вре-
мени великого исхода из
России, храм считался
русским посольским.
Затем, в 20-е, 30-е, 40-е,
до 1952 г. включительно
Никольский храм счи-
тался главным, можно
сказать, кафедральным
храмом благочиния рус-
ских православных цер-
квей в Болгарии. С цер-
ковно-канонической точ-
ки зрения это, конечно,
было неприемлемо -
иметь параллельную ие-
рархию в стране, где
уже существует своя По-
местная Церковь. Такое
положение сложилось в
послереволюционные
годы также в Сербии и
Румынии и объяснялось
тяжелейшими истори-
ческими обстоятельства-
ми, которые обусловили
исход из России милли-
онов православных лю-
дей.  И  благодаря люб-
ви болгарского народа
и Болгарской Правос-
лавной Церкви к гони-
мой Русской Церкви и
православному русско-
му народу здесь, в Бол-
гарии, беженцы из Рос-
сии обрели свое второе
Отечество. Архиепископ
Серафим (Соболев) на-
зывал Болгарию "хоро-
шей сторонушкой".

10 ноября 1952 года на
заседании Священного
Синода Русской Правос-
лавной Церкви под
председательством Свя-
тейшего Патриарха
Алексия I, по предложе-
нию митрополита Кру-
тицкого и Коломенско-
го Николая (Ярушевича)
было принято решение
об упразднении русско-
го благочиния в Болга-
рии и о передаче хра-

мов и монастырей в пас-
тырское окормление
Болгарской Православ-
ной Церкви с просьбой
сохранить их внутренний
уклад и литургическую
традицию, сложившиеся
в предшествующее вре-
мя. Никольский храм в
Софии стал единст-
венным в Болгарии хра-
мом, который остался в
подчинении Святейшего
Патриарха Московского
и всея Руси и получил
статус храма-Подворья
Русской Православной
Церкви. Ранее этого, в
1948г. в Москве при хра-
ме Успения Божией Ма-
тери на Таганке было уч-
редено представительс-
тво Православной Бол-
гарской Церкви при
Святейшем Патриархе
Московском и всея Ру-
си.

В ноябре этого года
мы отмечаем 60-летие
нового статуса нашего
храма как представи-
тельства Святейшего
Патриарха Московского
и всея Руси  при Свя-
тейшем Патриархе Бол-
гарском. По благославе-
нию Святейшего Патри-
арха Московского и
всея Руси Кирилла и
Святейшего Патриарха
Болгарского Максима
юбилейные торжества
на Подворье возглавит
Высокопреосвященне-
ший Иларион,  митропо-
лит Волоколамский -
Председатель Отдела
внешних церковных свя-
зей Русской Православ-
ной Церкви. В програм-

ме праздника -   между-
народная конференция,
посвященная 60-летию
Подворья с участием из-
вестных православных и

западных богословов,
воскресная  Божествен-
ная литургия (2 декабря)
на Подворье, концерт в
зале Болгария, на кото-
ром будет исполнено
произведение митропо-
лита Илариона "Страс-
ти по Матфею".

В дни празднования
юбилея на Подворье бу-
дет принесен ковчег с
мощами свт.Николая -
небесного покровителя
нашего храма, который
навсегда останется на
Подворье. 25 ноября
с. г. на Святой Горе Афон
в монастыре "Ставрони-
кита" после окончания
воскресной Божествен-
ной литургии состоится
освящение точной копии
чудотворной иконы свт.
Николая "Устричной".
Эта копия была выпол-
нена для нашего Под-
ворья по заказу Афонс-
кого Балканского об-
щества афонскими ико-
нописцами специально к
юбилею и уже просла-
вилась чудесами. Икона
будет принесена в Со-
фию и передана по
окончании  Божествен-
ной литургии 2 декабря
нашему храму делегаци-
ей афонского монасты-
ря "Ставроникита".

- Игумен Филипп, не
могли бы Вы разъяс-
нить нашим читателям
необходимость изме-
нения богослужебного
ритма на Патриаршем
Подворье "Святителя
Николая Мирликийс-
кого Чудотворца" в
настоящий момент.

- В 2014г. мы будем от-
мечать 100-летний  юби-
лей Великого освящения
Никольского храма.
Очевидно, что Подворье
нуждается в серьезном
комплексном ремонте, в
реставрации фресковой
живописи, поновлении
иконостаса. Ремонт уже
начался, а его полное
завершение планирует-
ся к дням юбилейных
торжеств в 2014г. В цен-
тральном приделе наше-
го храма установлены
леса. В течении всей не-
дели с понедельника по
пятницу идут ремонтно-
реставрационные  ра-
боты. С точки зрения бе-
зопасности в этом прос-
транстве не могут совер-
шаться богослужения.
Однако, не смотря на
объективные трудности
литургическая жизнь на
Подворье продолжает-
ся. Мы служим Божест-
венную литургию в суб-
боту и воскресенье, со-
вершаем воскресную
вечерню, акафисты
свт.Николаю, преп. Ио-
анну Рыльскому и
преп.Серафиму Саровс-
кому, соответственно, в
субботу вечером,  в чет-
верг вечером и в воск-
ресенье. Еще раз пов-
торю, - нам важно, что-
бы, несмотря на ремон-
тно-реставрационные
работы, литургическая
жизнь на Подворье не
прекращалась.

- Игумен Филипп, ка-
ковы принципы Ваше-
го пастырского служе-
ния?

- Я Вам глубоко бла-
годарен за этот вопрос.
Время от времени свя-
щенник должен зада-
вать себе подобные воп-
росы и пытаться на них
честно ответить. Цити-
руя слова  архим. Кип-
риана (Керна) - пастыр-
скоe делание, пасение
(которое филологически
приближается к спасе-
нию) - есть делание
внутреннего созидания
Царства Божия в чело-
веке. Пастырское служе-
ние складывается из из-
вестных вещей: священ-
ник должен проповеды-
вать слово Божие, со-
вершать богослужения и
Таинства, заниматься
душепопечением. Но се-
годня я хотел бы поде-
литься своим личным
опытом. Мой священни-
ческий, пастырский
опыт был достаточно
многообразным. Я сфор-
мировался в  священни-
ческой среде (мой отец
и дед были священника-
ми) еще в советское
время и хорошо помню
атмосферу тех лет, ког-
да Христовой Церкви
противостояла безжа-
лостная государствен-
ная машина. В эти годы
священников уже не

расстреливали. Государ-
ственная политика гоне-
ния на Церковь была го-
раздо более хитрой и
изощренной - медлен-
ное удушение. Из этих
лет я вынес любовь к
церковному уставу,  кра-
соте  церковного богос-
лужения и атмосферу
настоящего священни-
ческого братства. Могу
свидетельствовать о
том, что в 70-е, 80-е гг.
несмотря на грубое го-
сударственное давле-
ние, внутри Церкви ощу-
щалась подлинная ду-
ховная свобода. Духо-
венство между собой
обсуждало любые темы
и все это никогда не ста-
новилось предметом до-
носа или обсуждения
людей внешних. Исходя
из этого опыта глубоко
уверен, что  несмотря ни
на  какие внешние обс-
тоятельства должна сох-
раняться атмосфера ис-
креннего священничес-
кого братства на прихо-
де.

- Игумен Филипп,  как
идёт процесс канони-
зации архиепископа
Серафима (Соболева),
чьё захоронение нахо-
дится в крипте Русско-
го храма?

- Я совершенно не слу-
чайно сказал в начале
о народном почитании
владыки Серафима. Это
одно из важных условий
канонизации, но не
единственное.

В комиссию по кано-
низации святых Русской
Православной Церкви
уже были предостав-
лены свидетельства о
чудесах и благодатной
помощи владыки Сера-
фима. Их сбор, как вы
знаете, продолжается и
мы будем рады любому
такому свидетельству.
Мы должны очень вни-
мательно проанализиро-
вать его богословское
наследие с точки зрения
святоотеческого принци-
па "consensus partum",
т.е. согласия со святы-
ми отцами. Нужно отчет-
ливо понимать, что это
достаточно длительный,
но необходимый про-
цесс. Я даже думаю, что
в ближайшее время сто-
ит созвать серьезную
международную научно-
богословскую конферен-
цию, посвященную бо-
гословскому наследию
архиепископа Серафи-
ма (Соболева), что по-
может нам услышать
разные точки зрения и
сформулировать обще-
церковную позицию.
Уверен, одной из глав-
ных задач нашего слу-
жения на Подворье яв-
ляется подготовка  ка-
нонизации владыки Се-
рафима.
http://podvorie-sofia.ru
Фото: Валя Чрынкина
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Судоку

ОТВЕТЫ СУДОКУ 40 НОМЕРА

Aнекдоты

- Куда решили во время
отпуска съездить отдохнуть?

- Мы с женой подсчитали
наш бюджет и решили, что
мы не устали!

☺ ☺ ☺

Всё было спокойно, пока
на пульт не поступил стран-
ный звонок. Странным было
то, что пульт от телевизора
до этого никогда не зво-
нил...

☺ ☺ ☺

Когда человек смеётся,он
становится добрее. Поэто-
му просьбу одолжить денег
выгодно начинать с анекдо-
та!

☺ ☺ ☺

В школе раздали табели
с отметками за год. Вовоч-
ка возвращается домой и,
заглядывая отцу в глаза, го-

ворит:
- Главное, что мы все здо-

ровы, правда, папа?
☺ ☺ ☺

Новый русский проверяет
у сына тетрадь:

- Сынок, я что-то не въез-
жаю. Написано "классная
работа", а стоит двойка?

☺ ☺ ☺

Врач: - Прочтите нижнюю
строчку...

Мужик:
- Не могу! .
Врач:
- Э, батенька, да у вас бли-

зорукость...
Мужик:
- Зашибись! Всю жизнь

был неграмотный, а теперь
еще и близорукость.

☺ ☺ ☺

Командированый пришел в

Страницу подготовила  Светлана Мацагор
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29 октября
Малый зал 18.00 ч.
Лекторий "Православное

просвещение"
"Великий Новгород" (го-

род-государство) - докумен-
тальный фильм

30 октября
Малый зал 18.00 ч.
Открытый урок - концерт

Школы эстетического раз-
вития РКИЦ

1 ноября
Муз. салон  18.00 ч. Ве-

чер, посвященный 1150-ле-
тию зарождения российс-
кой государственности

Большой зал, Мра-
морный зал  18.00 ч.

Презентация книги чле-
на-корреспондента МАИ
ООН - Москва Стамена
Стаменова "Экзополитика
о состоянии мира в пос-
ледние дни".

 Художественная выстав-
ка Снежаны Геневой "Кос-
мические отражения"

гостиницу, а там все места
заняты, кроме одного, в
двухместном номере. Его
честно предупреждают, что
оно свободно потому, что
сосед необычайно громко
храпит, и никто там не мо-
жет уснуть. Он соглашает-
ся, поскольку выбора все
равно нет.

Утром командированый
выходит свежий и отдохнув-
ший. Его спрашивают:

- Как вам удалось
выспаться при таком хра-
пуне?

- Я зашел в номер - он
храпит. Я подошел, поцело-
вал его в щечку и сказал
"Спокойной ночи, про-
тивный" - он проснулся, и
не только не храпел, но да-
же и глаз-то не сомкнул!

Оч. умелые ручки  - одежда для города

� Раньше носом помимо
части лица называли бирку,
которую носили при себе и
на которой ставили заруб-
ки для учёта работы, долгов
и т.п. Благодаря этому воз-
никло выражение "зарубить
на носу". В другом значении
носом называлась взятка,
подношение. Выражение
"остаться с носом" значило
уйти с непринятым подноше-
нием, не договорившись.

� Притяжательное прила-
гательное "шарашкина" обра-
зовалось от диалектного ша-
рань ("шваль, голытьба,
жульё"). Выражение "шараш-
кина контора" сначала оз-
начало буквально "учрежде-
ние, организация жуликов,
обманщиков", а сегодня при-
меняется для обозначения
просто несолидной конторы.

 � После открытия врача-
ми древности нервов в ор-
ганизме человека они наз-

Почему мы так говорим?

вали их по сходству со стру-
нами музыкальных инстру-
ментов тем же словом -
nervus. Отсюда возникло
выражение для раздражаю-
щих действий - "играть на
нервах".

 � По-французски "асьет"
- это и тарелка, и настрое-
ние, состояние. Предполо-
жительно, ошибочный пере-
вод французского выраже-
ния стал причиной появле-
ния фразеологизма "не в
своей тарелке".

� По христианскому обы-
чаю, человека, которому ос-
тавалось недолго жить, свя-
щенник исповедовал, прича-
щал и кадил ладаном. В ре-
зультате для обозначения
болезненного человека или
еле работающего устройст-
ва закрепилось выражение
"дышит на ладан".

 � По представлениям не-
которых народов, всякий не-

раскаявшийся грешник, если
над ним тяготеет проклятие,
после смерти выходит из мо-
гилы в виде упыря, вампира,
вурдалака и губит людей.
Чтобы снять заклятье, нуж-
но выкопать останки покой-
ника и промыть сохранивши-
еся кости чистой водой. Се-
годня выражение "перемы-
вать косточки" обозначает
разбор характера человека.

ПРИГЛАШАЮТ ВАС

Речь в нем пойдет об одежде не для го-
рожанок, а именно для самого города. Вы
думаете, города со своими скамейками, де-
ревьями, столбами, памятниками, автотран-
спортом и прочей неотъемлемой атрибу-
тикой не мерзнут в холодное время года?
А вот нашлись люди, которые так не счита-
ют, они принялись всячески утеплять эле-
менты городов пряжей.

Явление обвязывания пряжей элементов
города получило название вязаное граф-
фити или уличное вязание, а людей, ко-
торые им увлекаются - бомбардировщика-
ми пряжей.

Они стали обвязывать фонари, телефон-
ные будки, поручни, деревья, памятники ар-
хитектуры, дорожные знаки, столбы свето-
форов и даже городской транспорт и ав-
томобили. Таким образом они нашли при-

нения. Работы бомбардировальщиц пряжей
были также замечены на Соборе Парижс-
кой Богоматери, в Монреале и даже на
Великой Китайской стене.

Сегодня движение бомбардировщиц пря-
жей набирает обороты по всему миру и
даже добралось до России. Так в Ростове-
на-Дону появилось дерево в полосатом теп-
лом вязаном свитере. На такое уютное го-
родское украшение ушло 1.3 кг пряжи, ко-
торая обошлась его создательнице в 700
рублей, а на саму работу ушло 5 дней кро-
потливого труда.

менение неудачно связанным или недовя-
занным вещам. Пуская старую пряжу на
вязаное граффити, сообщая ей новую
жизнь, они избавлялись от разочарований,
от ее предыдущего менее удачного приме-
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17. TV

 Пятница, 26 октября (время болгарское)

Воскресенье, 28 октября

Понедельник, 29 октября

Вторник, 30 октября

Среда, 31 октября

Четверг, 1 ноября

Пятница, 26 октября  (время болгарское)

Суббота, 27 октября

Воскресенье, 28 октября

Пятница, 26 октября  (время болгарское)

Воскресенье, 28 октября

Понедельник, 29 октября

Вторник, 30 октября

Среда, 31 октября

Четверг, 1 ноября

Понедельник, 29 октября

Вторник, 30 октября

Среда, 31 октября

Четверг, 1 ноября

06:15 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:10 "Биополе. Невидимая сила"
08:00 Петр Вельяминов, Игорь Кваша в фильме "Хищники" 09:25 "Иг-
рай, гармонь любимая!" 10:00 "Умницы и умники" 10:45 "Слово пасты-
ря" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 "Смак" 11:50 "Цена успеха
Леонида Филатова" 12:45 Премьера. "Смешарики". Новые приключе-
ния 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Абракадабра" 15:00 Федор
Дунаевский, Анастасия Немоляева в комедии "Курьер" 16:00 Ново-
сти (с субтитрами) 16:15 Комедия "Курьер". Продолжение 16:45 "Да
ладно!" 17:20 Премьера. "Народная медицина" 18:15 "Жди меня" 19:10
Новости (с субтитрами) 19:20 "Человек и закон" с Алексеем Пимано-
вым 20:15 "Премьера. "Минута славы" шагает по стране" 22:00 "Вре-
мя" 22:20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым 23:50 "Что? Где?
Когда?" 00:55 "Красная звезда" 02:05 Михаил Боярский, Елена Коре-
нева в фильме "Сватовство гусара" 03:20 Галина Яцкина, Марина
Неелова в фильме "Слово для защиты" 03:55 "Дешево и сердито" с
Дарьей Донцовой 04:40 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем

07:00 Новости 07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15
Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Жить здорово!" 11:40 "Контрольная
закупка" 12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами)
13:15 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 14:10 "Де-
шево и сердито" с Дарьей Донцовой 15:00 Другие новости 15:20
"Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Убойная
сила". Многосерийный фильм 18:05 "Неравный брак". Многосе-
рийный фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Про-
стить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Вре-
мя" 22:30 Премьера. Марина Александрова, Андрей Смоляков,
Юрий Чурсин, Светлана Ходченкова, Роман Мадянов в много-
серийном фильме "Мосгаз" 00:05 "Вечерний Ургант" 00:45 Ноч-
ные новости 01:00 "Городские пижоны". "Без свидетелей" 01:25
"Пусть говорят" 02:20 "Давай поженимся!" 03:15 "Модный приго-
вор" 04:20 "Неравный брак". Многосерийный фильм 05:05 "Мос-
газ". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Мосгаз". Многосерийный фильм 07:00 Ново-
сти 07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал
"Доброе утро" 10:40 "Жить здорово!" 11:40 "Контрольная закупка"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Об-
ручальное кольцо". Многосерийный фильм 14:10 "Дешево и сер-
дито" с Дарьей Донцовой 15:00 Другие новости 15:20 "Время обе-
дать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Убойная сила". Много-
серийный фильм 18:05 "Неравный брак". Многосерийный фильм
19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30 Пре-
мьера. Марина Александрова, Андрей Смоляков, Юрий Чурсин,
Светлана Ходченкова, Роман Мадянов в многосерийном фильме
"Мосгаз" 00:25 "Вечерний Ургант" 01:00 Ночные новости 01:10 "Го-
родские пижоны". "Без свидетелей" 01:40 "Пусть говорят" 02:35
"Давай поженимся!" 03:25 "Модный приговор" 04:20 "Неравный
брак". Многосерийный фильм 05:05 "Мосгаз". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Мосгаз". Многосерийный фильм 07:00 Ново-
сти 07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал
"Доброе утро" 10:40 "Жить здорово!" 11:40 "Контрольная закупка"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Об-
ручальное кольцо". Многосерийный фильм 14:10 "Дешево и сер-
дито" с Дарьей Донцовой 15:00 Другие новости 15:20 "Время обе-
дать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Убойная сила". Много-
серийный фильм 18:05 "Неравный брак". Многосерийный фильм
19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30 Пре-
мьера. Марина Александрова, Андрей Смоляков, Юрий Чурсин,
Светлана Ходченкова, Роман Мадянов в многосерийном фильме
"Мосгаз" 00:25 "Вечерний Ургант" 01:00 Ночные новости 01:10 "Го-
родские пижоны". "Без свидетелей" 01:40 "Пусть говорят" 02:35
"Давай поженимся!" 03:25 "Модный приговор" 04:20 "Неравный
брак". Многосерийный фильм 05:05 "Мосгаз". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Мосгаз". Многосерийный фильм 07:00 Новости
07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Жить здорово!" 11:40 "Контрольная закупка" 12:05 "Модный
приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Обручальное кольцо".
Многосерийный фильм 14:10 "Дешево и сердито" с Дарьей Донцовой
15:00 Другие новости 15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитра-
ми) 16:15 "Убойная сила". Многосерийный фильм 18:05 "Неравный брак".
Многосерийный фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять.
Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время"
22:30 Премьера. Марина Александрова, Андрей Смоляков, Юрий Чур-
син, Светлана Ходченкова, Роман Мадянов в многосерийном фильме
"Мосгаз" 00:25 "Вечерний Ургант" 01:00 Ночные новости 01:10 "Городс-
кие пижоны". "Без свидетелей" 01:40 "Пусть говорят" 02:35 "Давай по-
женимся!" 03:25 "Модный приговор" 04:20 "Неравный брак". Многосе-
рийный фильм 05:05 "Мосгаз". Многосерийный фильм

5:05 Проездной билет. Х/ф 8:35 Сам себе ре-
жиссер 9:20 Вести-Москва 10:00 Вести 10:15 Сме-
хопанорама Евгения Петросяна 10:45 В мире
животных 11:15 Дом у большой реки 13:00 Вес-
ти 13:20 Вести-Москва 13:30 Мы родом из муль-
тиков 14:30 Городок 15:20 Личное дело судьи
Ивановой. Х/ф 17:05 Смеяться разрешается 19:00
Вести недели 20:30 Паутинка бабьего лета. Х/ф
22:25 Воскресный вечер с Владимиром Соловь-
евым 0:10 Гувернантка. Х/ф 2:00 Смеяться раз-
решается 3:35 Мы родом из мультиков

06:00 Новости 06:05 "Развод". Продолжение 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доб-
рое утро" 10:40 "Жить здорово!" 11:40 "Контрольная закупка"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15
"Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 14:10 "Дешево и
сердито" с Дарьей Донцовой 15:00 Другие новости 15:20 "Вре-
мя обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Убойная сила".
Многосерийный фильм 18:05 "Неравный брак". Многосерийный
фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить"
20:10 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 21:00 "Пусть гово-
рят" 22:00 "Время" 22:30 "Ни минуты покоя... " Концерт Вячесла-
ва Добрынина 00:35 "Вечерний Ургант" 01:25 "Городские пижо-
ны". "Без свидетелей" 01:55 Марина Зудина, Михаил Жигалов в
фильме "Исповедь содержанки" 03:20 Татьяна Друбич, Борис
Токарев в фильме "Сто дней после детства" 04:50 Елена Цып-
лакова в фильме "Счастливая, Женька!"

5:00 Утро России 9:05 Опера. Хроники убойного отде-
ла. Питерский транзит 10:00 Вести 10:30 Индийские
йоги, кто они? 40 лет спустя 11:20 О самом главном
12:00 Ефросинья. Таежная любовь (26 серия) 13:00 Ве-
сти 13:30 Вести-Москва 13:50 Вести. Дежурная часть
14:00 Все будет хорошо! 14:55 Институт благородных
девиц (180 серия) 15:50 Вести-спорт 16:00 Вести 16:30
Вести-Москва 16:50 На солнечной стороне улицы. Се-
мипалый 17:45 На солнечной стороне улицы. Как рож-
даются дети 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Пря-
мой эфир 20:20 Деревенская история. Х/ф 0:05 Крас-
ный лотос. Х/ф 1:50 Бермудский треугольник. Логово
дьявола 2:35 Вся Россия 3:00 Прямой эфир 3:35 Вести.ru
4:05 Ефросинья. Таежная любовь (26 серия)

05.40 Малки истории/п/ 06.25 В час ли си: Моето училище - предаване за
образование 06.30 Денят започва 09.00 По света и у нас 09.10 Денят започва
с Култура 10.00 По света и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария 12.00 По света
и у нас 12.30 Малки истории - социален слот 12.40 Телепазарен прозорец 13.00
Вяра и общество с Горан Благоев /п/ 14.00 Телепазарен прозорец 14.15 Сен
Тропе - тв филм /190 еп./ 15.10 Телепазарен прозорец 15.25 Доктор Снагълс -
13-сериен аним. филм /САЩ, 1979г./ 15.50 Частен случай 16.00 По света и у
нас 16.10 Новини на турски език 16.20 Апартаментът с Марта Вачкова  17.05
Дързост и красота - тв филм /3071 еп./ 17.30 Бързо, лесно, вкусно 18.00 По
света и у нас 18.35 Зелена светлина 18.40 Ексцентричностите на едно русоко-
со момиче - игр. филм /копродукция, 2009г./ 19.45 Лека нощ, деца!: Малкото
мече 20.00 По света и у нас 20.40 БНТ такси - ток шоу 20.50 Спортни новини
21.00 История.bg - диспут за Балканската война 22.00 В кадър - публицистична
рубрика за док. филми 22.30 Икономически новини 22.55 Зелена светлина -
екорубрика 23.00 Денис и приятели 00.00 Срещу новините - сатирично ток шоу
с водещи Косьо Лунгов и Играта/п/ 00.45 Апартаментът с Марта Вачкова /
токшоу/п/ 01.30 По света и у нас /п от 20:00/ 02.10 БНТ такси - ток шоу  /п/
02.20 Ексцентричностите на едно русокосо момиче - игр. филм/п/ 03.20 Иконо-
мически новини/п/ 03.45 Днес и утре/п/ 04.10 Видеоклипове 04.20 Малки исто-
рии - социален слот/п/ 04.30 Денис и приятели /п/

05.30 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу с водещ Ути Бъчваров/п/ 06.00
Дързост и красота - тв филм /3071 еп./п/ 06.25 В час ли си: Моето училище -
предаване за образование 06.30 Денят започва 09.00 По света и у нас 09.10
Денят започва с Култура 10.00 По света и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария
12.00 По света и у нас 12.30 Малки истории - социален слот 12.40 Телепазарен
прозорец 13.00 Студени следи/п/ 14.00 Заседание на Временната парламен-
тарна анкетна комисия за проверка на проекта АЕЦ "Белене" - пряко 15.10
Телепазарен прозорец 15.25 Доктор Снагълс - аним. филм 15.50 Частен случай
16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.20 Апартаментът с
Марта Вачкова /токшоу/ 17.05 Дързост и красота - тв филм /3072 еп./ 17.30
Бързо, лесно, вкусно 18.00 По света и у нас 18.05 Зелена светлина - екорубри-
ка 18.10 Тенис турнир на шампионките - пряко от зала "Арена Армеец" 20.00 По
света и у нас 20.40 БНТ такси - ток шоу 20.50 Спортни новини 21.00 Референ-
дум - публицистично шоу 22.00 София в движение: "Изкуството и изразните
средства: Мирча Кантор" - док. филм 22.30 Икономически новини 22.55 Зелена
светлина 23.00 Тенис турнир на шампионките - обзор 23.30 Денис и приятели
00.30 Срещу новините - сатирично ток шоу /п/ 01.30 Апартаментът с Марта
Вачкова /токшоу/п/ 02.15 По света и у нас /п от 20:00/ 02.55 БНТ такси - ток
шоу /п/ 03.05 Днес и утре/п/ 03.30 Икономически новини/п/ 04.00 Видеокли-
пове 04.20 Малки истории - социален слот/п/ 04.30 Денис и приятели /п/

05.30 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу с водещ Ути Бъчваров/п/ 06.00
Дързост и красота - тв филм /3072 епизод/п/ 06.25 В час ли си: Моето училище
06.30 Денят започва 09.00 По света и у нас 09.10 Денят започва с Култура 10.00
По света и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария 12.00 По света и у нас 12.30
Малки истории - социален слот 12.40 Телепазарен прозорец 13.00 Референдум -
публицистично шоу/п/ 14.00 Телепазарен прозорец 14.15 Сен Тропе - тв филм /
191 еп./ 15.10 Телепазарен прозорец 15.25 Доктор Снагълс - анимационен филм
15.50 Частен случай 16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.20
Апартаментът с Марта Вачкова /токшоу/ 17.05 Дързост и красота - тв филм /
3073 еп./ 17.30 Бързо, лесно, вкусно 18.00 По света и у нас 18.05 Зелена светли-
на - екорубрика 18.10 Тенис турнир на шампионките - пряко от зала "Арена
Армеец" 20.00 По света и у нас 20.50 БНТ такси - ток шоу 21.00 Спортни новини
21.10 Падащи небеса - тв филм /7 епизод/ 22.00 Открито с Валя Ахчиева 22.30
Икономически новини 22.55 Зелена светлина - екорубрика 23.00 Тенис турнир
на шампионките - обзор 23.30 Денис и приятели 00.30 Шоуто на Канала - раз-
влекателно шоу /п/ 01.25 Апартаментът с Марта Вачкова /токшоу/п/ 02.10 По
света и у нас /п от 20:00/ 03.00 БНТ такси - ток шоу с водещи Боряна Каменова,
Спас Кьосев/п/ 03.10 Падащи небеса - тв филм /7 епизод/п/ 03.55 Икономичес-
ки новини/п/ 04.20 Видеоклипове 04.30 Денис и приятели /п/

05.30 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу с водещ Ути Бъчваров/п/ 06.00
Дързост и красота - тв филм /3073 еп./п/ 06.25 В час ли си: Моето училище
06.30 Денят започва 09.00 По света и у нас 09.10 Денят започва в библиоте-
ката 10.00 По света и у нас 10.10 Денят отблизо: Зелената линейка 11.00
Денят отблизо с Мария 12.00 По света и у нас 12.30 Малки истории - соци-
ален слот 12.40 Телепазарен прозорец 13.00 Открито с Валя Ахчиева/п/ 13.30
В кадър - публицистична рубрика за док. филми/п/ 14.00 Телепазарен прозо-
рец 14.15 Сен Тропе - тв филм /192 еп./ 15.10 Телепазарен прозорец 15.25
Доктор Снагълс - аним. филм 15.50 Тенис турнир на шампионките - пряко
предаване от зала "Арена Армеец" 18.00 По света и у нас - информационна
новини 18.15 Зелена светлина 18.20 Теглене тиражите на ТОТО 2 18.35 Чуде-
сата на България - концерт-спектакъл 20.00 По света и у нас 20.50 БНТ такси
- ток шоу 21.00 Спортни новини 21.10 Падащи небеса - тв филм /8 еп./ 22.00
Светът на живо: Аерогара за никъде /Армения и Азербайджан/ 22.30 Иконо-
мически новини 22.55 Зелена светлина - екорубрика 23.00 Тенис турнир на
шампионките - обзор 23.30 Денис и приятели 00.30 Мотоспорт екстра 01.00
Издирват се - игр. филм 02.40 По света и у нас /п от 20:00/ 03.30 БНТ такси
- ток шоу /п/ 03.40 Падащи небеса - тв филм /8 еп./п/ 04.25 Видеоклипове
04.40 Малки истории - социален слот/п/ 04.50 Денис и приятели /п/

05.10 Видеоклипове 05.20 Малки истории /п/ 05.30 Бързо, лесно, вкусно -
кулинарно шоу/п/ 06.00 Дързост и красота - тв филм /3071 епизод/п/ 06.25 В
час ли си: Моето училище 06.30 Денят започва 09.00 По света и у нас 09.10
Денят започва с Култура 10.00 По света и у нас- информационна емисия
10.10 Денят отблизо с Мария 11.00 Парламентарен контрол - пряко от НС
14.00 Светът на живо: На север от кризата /Естония и Полша/п/ 14.40 Памет
българска/п/ 15.10 Олимпийски хроники 15.40 Вирусите атакуват - аним. филм
/последен епизод/ 16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.20
Специализирано предаване за хора с увреден слух 16.35 Цикъл "Вечната
пролет" - концерт на Софийската филхармония с диригент Мартин Пантеле-
ев 18.00 По света и у нас- информационна емисия 18.25 Зелена светлина еко
рубрика на "По света и у нас" 18.30 Сага за Форсайтови - тв филм /10,
последен епизод/ 19.45 Лека нощ, деца!: Малкото мече 20.00 По света и у
нас 20.40 БНТ такси- ток шоу с водещи Боряна Каменова, Спас Кьосев 20.50
Спортни новини 21.00 Панорама с Бойко Василев 22.00 Долмените - тв филм
/6, последен епизод/ 23.40 По света и у нас 23.45 Зелена светлина еко
рубрика на "По света и у нас" 23.50 Обзор "Лига Европа" 00.20 Дамите в
лилаво - игрален филм /Великобритания, 2004г./, режисьор Чарлс Данс 02.00
Сага за Форсайтови - тв филм /10, последен епизод/п/ 03.10 По света и у
нас /п от 20:00/ 03.50 Панорама с Бойко Василев/п/ 04.50 Видеоклипове

05.00 Долмените - тв филм /6, последен епизод/п/ 06.35 Дойче веле/п/ 06.55
Денят отблизо: Зелената линейка/п/ 07.45 Телепазарен прозорец 08.05 Смър-
фовете - анимационен филм 08.30 Ангели приятели - анимационен филм 09.00
Животът и други неща 10.25 Световна купа по ски алпийски дисциплини:
Гигантски слалом /жени, 1 манш/, пряко предаване от Зьолден /Австрия/
11.30 Денят отблизо с Мира 12.00 По света и у нас 12.30 Бразди - предаване за
земеделие 12.50 Иде нашенската музика 13.40 Световна купа по ски алпийски
дисциплини: Гигантски слалом /жени, 2 манш/, пряко от Зьолден /Австрия/
14.45 Малки истории - коментарно предаване с водещи Ирен Леви и Иво
Христов 15.30 Аварийно кацане - игрален филм /България, 2010г./ 16.30 Памет
българска с проф.Божидар Димитров 17.00 Вяра и общество с Горан Благоев-
предаване за религия и култура 18.00 Умно село/Ясен Гюзелев/ 19.00 Срещу
новините - сатирично ток шоу 19.45 Лека нощ, деца!: Малкият принц 20.00 По
света и у нас- информационна емисия 20.45 Шоуто на Канала 21.45 Милениум:
"Момичето с татуирания дракон" - игрален филм /копродукция, 2009г./, ре-
жисьор Нилс Арден Оплев (16) 00.15 БунтАрт актуално предаване за лайфс-
тайл и изкуство 00.45 Сейф 507 - игрален филм /Испания, 2002г./, режисьор
Енрике Урбису (12) 02.30 Милениум: "Момичето с татуирания дракон" - игрален
филм /п/ (16) 03.55 Видеоклипове 04.05 Сейф 507 - игрален филм/п/ (12)

05.50 Умно село/Ясен Гюзелев/п/ 06.50 Иде нашенската музика/п/ 07.40 Те-
лепазарен прозорец 07.55 Неделно Евангелие 08.00 Ангели приятели - анима-
ционен филм 08.30 Малкият принц - анимационен филм 08.55 Денят започ-
ва... в неделя с Жоро Любенов 10.25 Световна купа по ски алпийски дисцип-
лини: Гигантски слалом /мъже, 1 манш/, пряко от Зьолден /Австрия/ 11.30
Денят отблизо с Мира 12.00 По света и у нас 12.30 Неделя х 3 - ток шоу с
водещи Андрей Захариев, Мария Силвестър, Александър Сано 13.40 Светов-
на купа по ски алпийски дисциплини: Гигантски слалом /мъже, 2 манш/,
пряко предаване от Зьолден /Австрия/ 14.45 Неделя х 3 - ток шоу с водещи
Андрей Захариев, Мария Силвестър, Александър Сано 17.00 Спортна треска
17.45 Теглене тиражите на ТОТО 2 и Втори ТОТО шанс 18.00 Студени следи с
Надя Обретенова- предаване за разследваща журналистика 19.00 Срещу
новините- сатирично ток шоу с водещи Косьо Лунгов и Играта 19.45 Лека
нощ, деца!: Малкият принц 20.00 По света и у нас- информационна емисия
20.45 Съзряване - игрален филм /копродукция, 2009г./, режисьор Лоне Шер-
фиг 22.25 Нощни птици- вечерно ток шоу с водещ Искра Ангелова 23.25 По
света и у нас 23.30 Джаз линия: Анджей Ягодински трио /Полша/, Банско
2012 00.20 Направи го преди 30 - игрален филм /Великобритания, 2004г./,
режисьор Саймън Шор (12) 02.00 Бразди/п/ 02.20 Съзряване - игрален филм
/п/ 04.00 Направи го преди 30 - игрален филм/п/(12)

БНТ1 РТР

05:55 Лев Прыгунов, Галина Польских в фильме "Честный, умный,
неженатыйЕ" 07:00 Новости 07:10 Изольда Извицкая, Анатолий Куз-
нецов в комедии "К Черному морю" 08:20 Вера Глаголева, Родион
Нахапетов в фильме "Прости нас, первая любовь" 09:35 "Служу
Отчизне!" 10:00 "Здоровье" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:10 "Не-
путевые заметки" с Дмитрием Крыловым 11:30 "Пока все дома"
12:15 "Фазенда" 12:45 "Смешарики. ПИН-код" 13:00 Новости (с суб-
титрами) 13:15 Премьера. Среда обитания. "Мифы о продуктах" 14:05
Сергей Безруков, Валерий Золотухин, Нина Русланова, Татьяна
Догилева в многосерийном фильме "Участок" 17:10 Ирина Муравь-
ева в комедии "Самая обаятельная и привлекательная" 18:35 "Боль-
шие гонки. Братство колец" 20:00 "Клуб Веселых и Находчивых".
Высшая лига 22:00 Воскресное "Время". Информационно-аналити-
ческая программа 23:00 Премьера сезона. "Настя". Вечернее шоу
00:00 "Познер" 00:50 Леонид Ярмольник, Анна Легчилова в фильме
"Перекресток" 02:40 Фильм "Шанс" 04:00 "Модный приговор" 04:55
"Неравный брак". Многосерийный фильм

5:00 Деревенская история. Х/ф 7:00 Вести 7:15
Деревенская история. Х/ф. Продолжение 8:45 Ут-
ренняя почта 9:20 Субботник 10:00 Вести 10:15
Бермудский треугольник. Логово дьявола 11:05
Мультфильм 11:15 Дом у большой реки 13:00 Вес-
ти 13:20 Вести-Москва 13:30 Честный детектив 14:00
Городок 14:30 Власть факта 15:15 Жена ушла. Х/
ф 17:05 Субботний вечер 19:00 Вести в субботу
19:45 Танцы со звездами. Сезон-2012 23:00 Об-
ратный путь. Х/ф 1:00 Жена ушла. Х/ф 2:35 Суб-
ботний вечер 4:05 Городок 4:55 Вся Россия

5:00 Утро России 9:05 Искатели 10:30 1000 мелочей
11:15 О самом главном 12:00 Ефросинья. Таежная
любовь (27 серия) 13:00 Вести 14:00 Все будет хо-
рошо! 14:55 Институт благородных девиц (181 се-
рия) 16:00 Вести 16:50 На солнечной стороне ули-
цы. Ненужная дочь 17:45 На солнечной стороне
улицы. Опасный путь 18:40 Вести-Москва 19:00
Вести 19:30 Прямой эфир 20:20 Санта Лючия (1
серия) 21:10 Санта Лючия (2 серия) 22:05 Чужое
лицо (5 серия) 23:05 Рисовать, потом петь. Муслим
Магомаев 0:00 Опера. Хроники убойного отдела-2.
Зелень 0:55 Вести + 1:10 Моя жизнь. Х/ф. 1-я се-
рия 3:10 Прямой эфир 3:50 Вести.ru

5:00 Утро России 9:05 Опера. Хроники убойного от-
дела-2. Зелень 10:30 1000 мелочей 11:15 О самом
главном 12:00 Ефросинья. Таежная любовь (28 се-
рия) 13:00 Вести 14:00 Все будет хорошо! 14:55 Ин-
ститут благородных девиц (182 серия) 16:00 Вести
16:50 На солнечной стороне улицы. Миша-бедоно-
сец 17:45 На солнечной стороне улицы. Беда 18:40
Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Прямой эфир 20:20
Санта Лючия (3 серия) 21:10 Санта Лючия (4 серия)
22:05 Чужое лицо (6 серия) 23:05 Серп против сва-
стики. Схватка гигантов 0:00 Опера. Хроники убой-
ного отдела-2. Зелень 0:55 Вести + 1:10 Моя жизнь.
Х/ф. 2-я серия 3:10 Прямой эфир 3:50 Вести.ru

9:05 Опера. Хроники убойного отдела-2. Зелень 10:30
1000 мелочей 11:15 О самом главном 12:00 Ефроси-
нья. Таежная любовь (29 серия) 13:00 Вести 14:00
Все будет хорошо! 14:55 Институт благородных де-
виц (183 серия) 16:00 Вести 16:50 На солнечной сто-
роне улицы. Стасик 17:45 На солнечной стороне
улицы. Леня 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30
Прямой эфир 20:20 Санта Лючия (5 серия) 21:10 Санта
Лючия (6 серия) 22:05 Чужое лицо (7 серия) 23:05
Неоконченная война Анатолия Папанова 0:00 Опе-
ра. Хроники убойного отдела-2. Хромой черт 0:55
Вести + 1:10 Моя жизнь. Х/ф. 3-я серия 3:10 Прямой
эфир 3:50 Вести.ru

5:00 Утро России 9:05 Опера. Хроники убойного отдела-2. Хро-
мой черт 10:30 1000 мелочей 11:15 О самом главном 12:00 Ефро-
синья. Таежная любовь (30 серия) 13:00 Вести 14:00 Все будет
хорошо! 14:55 Институт благородных девиц (184 серия) 16:00
Вести 16:50 На солнечной стороне улицы. Отъезд 17:45 На сол-
нечной стороне улицы. Новая жизнь 18:40 Вести-Москва 19:00
Вести 19:30 Прямой эфир 20:20 Санта Лючия (7 серия) 21:10
Санта Лючия (8 серия) 22:05 Чужое лицо (8 серия) 23:05 Харак-
тер и болезни. Кто кого? 0:00 Опера. Хроники убойного отдела-
2. Хромой черт 0:55 Вести + 1:10 Ехали в трамвае Ильф и
Петров. Х/ф 3:10 Прямой эфир 3:50 Вести.ru

Канал 1

Суббота, 27 октябряСуббота, 27 октября

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru
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36-летняя звезда "Оби-
тели зла", в очередной
раз посетившая столи-
цу, провела вечер со
своими друзьями в од-
ном из самых дорогих
ресторанов Москвы.

В среду вечером в
компании своих амери-
канских коллег она при-
ехала в ресторан Sixty,
который располагается
на 62-м этаже одной из
башен комплекса "Мос-
ква-сити". Ее выбор
оказался очень удач-
ным - именно здесь для
всех посетителей отк-
рывается велико-
лепный вид на ночную
Москву с высоты 242
метров над землей.

Обаятельная голли-
вудская актриса рус-
ско-черногорского про-

Ресторан находится на высоте 242 метров над
землей

Ìèëëà Éîâîâè÷ ïîóæèíàëà â Ìîñêâå íà   2000
исхождения то и дело
подбегала то к одному
окну, то к другому и ра-
довалась огням сто-
лицы как ребенок. Ад-
министраторы рестора-
на даже открыли окна,
чтобы Милла могла лю-
боваться потрясающей
панорамой.

Актриса вместе с
друзьями долго фотог-
рафировались на фоне
столицы.

- Как же тут красиво!
Прекрасный вид! - на
весь зал вскрикивала
Йовович и громко сме-
ялась.

Вдоволь налюбовав-
шись видами Москвы,
актриса и друзья прис-
тупили к еде. Милла не
стала есть тяжелую пи-
щу и заказала себе са-

лат из морепродуктов. А
пить компания предпоч-
ла белое вино. Йовович
находилась в прекрас-
ном настроении, весь
вечер она рассказыва-

ла истории и смеялась
над шутками своих дру-
зей. Также Милла раз-
говорилась с нескольки-
ми посетителями ресто-
рана. Дружелюбная ак-

триса перед уходом об-
няла и поцеловала об-
ретенных друзей.

Счет ресторан выста-
вил немаленький - Мил-
ла с компанией из се-

ми друзей поужинали
на две тысячи евро. Од-
нако заплатили они
ровно половину, пос-
кольку им предостави-
ли скидку 50 процентов.

Покинула ресторан
актриса около 2 часов
ночи и направилась в
отель. Напомним, что
Милла Йовович приеха-
ла в Москву, чтобы по-
участвовать в выставке
Chanel "The Little Black
Jacket", которая откры-
лась в московском цен-
тре дизайна Artplay.

Милла Йовович час-
то посещает Москву. В
последний раз она
была в России месяц
назад вместе со своим
мужем Полом Андерсо-
ном на премьере филь-
ма "Обитель зла - 5".

Нелепый казус слу-
чился на съемках ново-
го фильма по повести
Александра Куприна
"Поединок", в котором
участвуют Михаил По-
реченков и молодой ак-
тер Никита Ефремов.
Съемки фильма прохо-
дили в городе Елец Ли-
пецкой области.

В одной из сцен
фильма 43-летний Ми-
хаил с 24-летним Ники-
той должны управлять
лодкой, созданной по
примеру ее старинной
копии из раннего Cред-
невековья.

Судно с ласковым
названием "Блоха" по
заказу Мосфильма из-
готовили елецкие ре-

Îêñàíà Ïóøêèíà: Õî÷ó, õî÷ó
çàìóæ! Ñòàâüòå ñêîðåå ïå÷àòü!

Свадьба 50-летней Пушкиной вызвала неод-
нозначную реакцию у поклонников телезвезды:
избранником ведущей стал бизнесмен Алексей
Широких, который начал встречаться с Окса-
ной еще будучи в браке. Сама Оксана Пушкина
никак не реагирует на обвинения в свой адрес,
а, напротив, наслаждается статусом замужней
женщины. В интервью журналу "7 дней" звезда
подробно рассказала о том, как познакомилась
с 44-летним банкиром Алексеем и как развива-
лись их отношения, незаметно подойдя к свадь-
бе. По словам телеведущей, ее бракосочетание
было спешным, и никаких специальных приго-
товлений к церемонии не было. Такая "безот-
ветственность" в конце концов привела к тому,
что молодожены перепутали все даты и чуть не
опоздали на собственную свадьбу. Был талон-
чик на 9-е число, на 10 утра, но у нас в голове
эти цифры поменялись местами, и поэтому мы
спокойно ждали 10 октября, чтобы в 9 утра пой-
ти в загс, - рассказала комичную историю сво-
ей свадьбы Оксана. - Первой спохватилась моя
помощница, когда до назначенного часа оста-
вались считанные минуты. Благо загс находит-
ся рядом с домом, мы побежали туда, в чем
завтракали: я - в тренировочном костюме, да и
Леша, скажем прямо, не при смокинге.

Так как пара опоздала в загс, им с трудом
удалось попасть на регистрацию, отстояв длин-
ную очередь. Работники госучреждения поторап-
ливали жениха и невесту, ведь за ними ждали и
другие пары. Алексей, смущенный такой спеш-
кой, даже слегка замешкался, и когда его спро-
сили, готов ли он взять Пушкину в жены.

Телеведущая не растерялась:
- Тут я просто ткнула его в бок, чтобы не за-

держивал людей. А когда начали спрашивать ме-
ня, сразу закричала: "Хочу, хочу! Ставьте быст-
рее печать, и мы пойдем!"

Само торжество было скромным - молодожены
пригласили родственников и друзей в один из
столичных ресторанов.

Èç-çà âåñà Ïîðå÷åíêîâà â ôèëüìå çàìåíèëè ëîäêó
конструкторы по черте-
жам археологической
находки, сделанной в
Скандинавии. Длина
судна из сосны и дуба
- 3,6 метра и ширина -
1 метр.

- Мы начали готовить
"Блоху" еще несколько
лет назад для своих
нужд, - рассказал Life
Showbiz конструктор
лодки Павел Семенов.
- Когда поступил заказ
от Мосфильма, приш-
лось доделывать лодку
очень быстро. Мы до-
делали ее за три дня.
Перед тем как Михаил
Пореченков и Никита
Ефремов сели в нее,
мы рассказали им о
технике безопасности.

Хотя Михаилу это не
понадобилось. Сразу
видно - бывший кад-
ровый военный. Он
очень ловко управляет
судном.

Михаил Пореченков и
Никита Ефремов долж-
ны были плыть в лодке

вместе. Но вот незада-
ча: из-за их суммарно-
го веса возникло опа-
сение, что судно пой-
дет ко дну. Поэтому ак-
теров решили переса-
дить на плоскодонку с
названием "Плотва" - от
греха подальше.

Êóëèíàðíîå øîó Íàòàøè
Êîðîë¸âîé ïðîâàëèëîñü

Неудачей закончился новый карьерный рывок
Наташи Королевой: вместе с мамой Людмилой
Порывай она взялась вести новое кулинарное
шоу на Первом канале под названием "Время
обедать". В интервью мама с дочкой не раз приз-
навалась в своих "наполеоновских" планах: пе-
вица и ее мать надеялись составить конкурен-
цию рейтинговому "Смаку" с Иваном Ургантом.
Но, увы, как шутят сейчас на телевидении, "По-
рывай не прорвалась".

- Молодежь ходит в суши-бары, а люди в воз-
расте, наоборот, привыкли питаться дома. Быва-
ет, домохозяйки готовят лучше шеф-поваров, -
рассуждала Наташа Королева. - Мы покажем
минусы и плюсы тех и других.

Но, ожидая высоких рейтингов, продюсеры все
же решили подстраховаться: сняли не так много
серий, а там  - в зависимости от того, "как пой-
дет". И не прогадали. Оказалось, что дуэль кули-
наров-любителей и профессиональных поваров
зрителей не вдохновила. Вопреки ожиданиям шоу
Наташи и ее мамы не приглянулось публике.

Ìèõàé Âîëîíòèð ïåðåíåñ
îïåðàöèþ

Известный актер Ми-
хай Волонтир выписан
из онкологического ин-
ститута Кишинева, где
ему успешно была сде-
лана операция, и пере-
веден для дальнейшего
лечения в республикан-
скую клиническую боль-
ницу. Сейчас с артистом
работают эндокриноло-
ги, так как актер многие годы страдает от са-
харного диабета.

В больнице Волонтира навестили премьер-ми-
нистр Молдавии Владимир Филат и посол Рос-
сии в республике Фарит Мухаметшин.

Напомним, недавно стало известно, что Михай
Волонтир тщетно борется с серьезным онкологи-
ческим заболеванием. Сообщалось, что болезнь
прогрессирует, пошли метастазы в жизненно важ-
ные органы. Проблемы начались в июне. Михай
шел из театра, где кормит любимых дворовых со-
бачек, домой. И по дороге сломал ногу", - заяви-
ла супруга Волонтира Ефросинья Алексеевна.

По словам жены известного артиста, даже зо-
лотой юбилей свадьбы они встретили в больни-
це. "Я и сейчас мотаюсь к нему каждый день -
поднимаю настроение. Это мой крест, и я долж-
на нести его с достоинством. Новость одна: ста-
ли меньше капельниц ставить, но консилиум еще
не решил, как лечить дальше. Четыре операции
в Санкт-Петербурге, одна в Москве и три в Ки-
шиневе", - грустно рассказала супруга артиста.

Чтобы вылечить мужа, Ефросинья Алексеевна
продала дачу и автомобиль. Она сказала: "Ми-
хай - мое сердце. Я чувствую его, предвижу
начало ухудшения. Он удивляется: "Откуда ты
знаешь?" Как не знать: столько лет рядышком.
Мне ничего не нужно, лишь бы муж был рядом.
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800 участници на въз-
раст от 4 до 85 години,
обединени в 106 вокал-
ни групи, хорове, дуе-
ти, както и индивидуал-
ни изпълнители, се над-
пяваха на 20 и 21 ок-
томври в салона на
"Позитано" 20. На фона
на кризата в джоба и
душата на днешния бъл-
гарин, на когото му ид-
ва да каже "Не пей ми
се, не смей ми се...",
изявата на самодейци-
те от цяла България е
впечатляваща и зареж-
даща с оптимизъм.
Още повече че двата
фестивала, в които се
надпяваха гласовитите
любители на песента,
са специфични: на пат-
риотичната и антифа-
шистката песен "Сре-
бърни чучулиги" и на
фронтовата песен
"Альоша". Слушаш тези
хора, виждаш вълнени-
ето и пламъка в очите
ми и имаш усещането,
че те живеят в някакъв
друг свят, където са ус-
пели да запазят души-
те си чисти, да отворят
сърцата си за хубаво-
то и доброто, да скъ-
тат традициите, истори-
ята, уважението към
миналото, към общите
ни с Русия корени и
чрез музиката да го
предадат на поколени-
ята. Всъщност именно

Ìóçèêàòà áîðè êðèçàòà â äæîáà è äóøàòà
Изпълнители на руски и български песни два дни мериха талант на софийска сцена

тази приемственост е
една от отличителните
черти и на двата фес-
тивала: "Альоша" тази
година е юбиляр с де-
сетото си издание, а
"Сребърни чучулиги" се
проведоха за 13-и път,
при това с всяка изми-
нала година организа-
торите отчитат тенден-
ция към нарастване
броя на желаещите за
изява, както и интерес
към българската и рус-
ката песен от страна на
детски състави и изпъл-
нители. Всички те са от
читалища, клубове на
пенсионери и инвали-
ди, на областни съвети
на БАС, на обединения
на руски сънародници
от Велинград, Димит-
ровград, Пловдив, Ям-
бол, Перник, Дупница,
Враца, Ихтиман, Нови
Искър, Долна Малина,
София, Варна, Шумен,
Сливен, Стара Загора,

Бургас, Айтос, Ловеч, от
селата Дълго поле, Ко-
нуш, Васил Левски,
Врабево, Козарско,
Липница,  Лютиброд,
Медковец, Лопян, Ши-
яково, Милковци, Гулян-
ци и други.

Организатори бяха
Централният, Градският
и Областният съвет на
Българския антифашис-
тки съюз /БАС/, Фон-
дация "Устойчиво раз-
витие за България", Фе-
дерацията за приятел-
ство с народите на Ру-
сия и ОНД, Национал-
но Движение "Русофи-
ли", Сдружение на при-
ятелите на Русия "Алек-
сандър Невски", Феде-
рация "Съюз на съоте-
чествениците", РКИЦ и
МКДЦ "Дом на Москва
в София". Председател
на фестивалния коми-
тет е Станка Шопова -
председател на Коор-
динационен съвет "Бъл-

гария-Русия" и на Фон-
дация "Устойчиво раз-
витие за България".
Фестивалите, проведе-
ни и с подкрепата на
парламентарната група
на "Коалиция за Бълга-
рия", бяха посветени
на: 175 години от рож-
дението на Васил Лев-
ски; 130 години от рож-
дението на Георги Ди-
митров; 135 години от
началото на Руско-тур-
ската Освободителна
война; 95 години от Ве-
ликата Октомврийска
социалистическа рево-
люция; 100 години от
Балканската война.

Гости на тържестве-
ното откриване бяха
Кирил Ринза - съветник
по културните въпроси
в посолството на РФ,
Н. Пр. Наталия Ариас -
временно управляващ
посолството на Репуб-
лика Куба, Н. Пр. Ра-
фаел Анхел Барето - из-

вънреден и пълномо-
щен посланик на Боли-
варска република Ве-
нецуела, първият сек-
ретар Азамат Кайрол-
да и консулът Ардак Ка-
кимжанов в посолство-
то на Република Казах-
стан у нас, Светлана
Попова - представител
на "Рссострудничество"
и РКИЦ, представители
на обществени органи-
зации, ветерани от вой-
ните, герои на труда -
българи и руснаци.

Фестивалите бяха от-
крити от Чавдар Стои-
менов, председател на
ЦС на БАС. Приветст-
вия до участниците из-
пратиха Сергей Стани-
шев - председател на
ПГ на Коалиция за Бъл-
гария, председател на
НС на БСП и президент
на ПЕС, вицепрезидент
на социалистическия
интернационал, Георги
Пирински - заместник-

председател на 41-то
Народно събрание, из-
вънредният и пълномо-
щен посланик на Русия
у нас  Юрий Исаков,
посланикът на Републи-
ка Казахстан Темиртай
Избастин, Виктор Ба-
женов - ръководител на
представителството на
"Россотрудничество" в
България и директор на
РКИЦ.

Изпълненията бяха
оценявани от високо
професионално жури в
състав: председател -
проф. Михаил Букурещ-
лиев - фолклорист, му-
зиковед, и членове
проф. Стоян Ангелов -
композитор, музиковед,
Кирил Икономов - ком-
позитор, Лозан Такев -
поет, сатирик, и Валя
Громико - певица. За
празничната атмосфе-
ра в залата и овладя-
ване на "сценичната
треска" у участниците

ликата и участниците
певците Бисер Киров,
Грета Ганчева, Паскал
и Валя Громико.

Всички състави полу-
чиха грамоти за свое-
то участие.

P.S. Събитието наме-
ри отражение в българ-
ски медии, макар и ка-
то кратки информации.
Жалко и обидно е оба-
че, че взирайки се в по-
някога наивните и пре-
дизвикващи усмивка из-
пълнения и визия на
участниците, някои из-
дания в стремежа си да
политизират събитие-
то и спазвайки вълчия
закон, че добрата но-
вина не е новина, стиг-
наха до такава доза
ирония, която не им
позволи да видят ис-
тинските подбуди и ис-
креността на самодей-
ците, заслужаващи доб-
ра дума.

 /"Русия днес"/

допринесе и
с изключи-
телния си
професио-
нализъм во-
дещата Галя
Асенова. Тя
успяваше да
п р и д а д е
п р а з н и ч -
ност на съ-
битието и да
помогне на
участниците
на преодо-
леят неиз-
б е ж н а т а
с ц е н и ч н а
треска. С
приповдиг-
нато настро-
ение и енту-
сиазъм за-
редиха пуб-

Жури
/снимка Таня Леонидова/

Владимир Стоянов,
СОК "Камчия", общ. Аврен

Състав
"Подружки",
Шумен

Трио "Сдружение",
Велинград

Вокална група "Караоке",
Велинград

Вокална група
"Пятница 13",

Ямбол

Снимки Валя
Чрънкина
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Във вторник "Газп-
ром" даде старт на до-
бива на газ от находи-
щето в Бованенково на
полуостров Ямал, съоб-
щи РИА "Новости". По
видеомост в церемони-
ята взе участие прези-
дентът Владимир Пу-
тин, а на място опера-
цията бе ръководена от
шефа на компанията
Алексей Милер.

Още догодина се пла-
нира да бъдат добити 46
млрд. куб. м газ, през
2017 г. - 115 млрд., а в
перспектива - до 140
млрд. куб. м годишно.
"За първи път в Русия е
създадена производст-
вена инфраструктура,
която е единна за до-
бив на газ от различни
дълбочини", заяви Ми-
лер. Днес газопроводът
Бованенково-Ухта е
най-модерният газопро-

Руският газов и петро-
лен концерн "Роснефт"
подписа споразумение с
British Petrolium (BP), на
базата на което закупу-
ва 50-те процента от ак-
циите на британската
компания, която тя дър-
жи в съвместната ТНК-
ВР. Договорено е и при-
добиването на останала-
та половина от дялове-
те в ТНК-ВР, принадле-
жащи на руските акци-
онери в консорциума
AAR ("Алфа-Груп", "Аксес
Индъстрис" и "Ренова".

Според официалното
съобщение на "Роснефт",
сделката с ВР е за 17.1
млрд. долара за активи-
те в ТНК-ВР, като еднов-
ременно с това и пре-
доставяне на 12.84 на
сто от своите акции. Ос-
вен това ВР е предло-
жила на "Роснефт" да из-
купи допълнително 5.66
на сто от ценните кни-
жа в дъщерната й ком-
пания "Роснефтегаз".
След приключването на
двете сделки британци-
те ще държат 19.75 на
сто от акциите в руска-
та компания и това ще
й даде право да назна-
чи двама души в девет-
членния съвет на дирек-
торите на "Роснефт".

Покупката на акциите
в ТНК-ВР трябва да бъ-
де одобрена както от
бордовете на "Роснефт"
и ВР, така и от регула-
торните органи на две-
те държави. Продажба-
та на пакета от "Роснеф-
тегаз" пък трябва да се
разреши от руското пра-
вителство. Очаква се
двете сделки да бъдат
приключени в първата

Русия, Китай и САЩ ще създадат
рейтингова агенция, която ще е
конкурент на "Мудис", "Фитч" и "Стан-
дарт енд пуърс". С общото дело ще
се заемат руската рейтингова аген-
ция "Рус-рейтинг", китайската "Да-
гонг" и американската "Игън-Джонс",
съобщи телевизия Russia Today. Но-
вата организация, която ще се каз-
ва "Юниверсал кредит рейтинг груп",
ще бъде "напълно независима рей-
тингова агенция, без да представ-
ляваща интересите на никоя държа-
ва или група". Анализаторите неед-
нократно са критикували "Мудис",
"Фитч" и "Стандарт енд пуърс" и смя-
тат, че част от вината за финансо-
вата криза е тяхна.

Американските компании с все
по-голям интерес се обръщат към
Русия в търсенето на нови пазари.
Във време на слаб икономически
растеж в САЩ, забавяне на китайс-
ката икономика и рецесия в много
от европейските държави Русия
привлича все по-голямо внимание
като потенциален растящ пазар за
американските производители. Раз-
ходите за инфраструктура в страна-
та постоянно се увеличават, а за-
силващата се средна класа търси
все повече стоки, които американс-
кото производство би могло да й
осигури. Износът на САЩ за Русия
се е повишил с близо 30 на сто през
първите осем месеца на годината и
се очаква до края на 2012 г. да дос-
тигне 10 млрд. долара. Това е почти
пет пъти спрямо износа отпреди де-
сетилетие. След като Москва се при-
съедини към СТО, редица големи
компании засилиха инвестициите си
във федерацията, защото очакват
добра възможност за разширяване
на пазарите. Освен това Русия все
повече измества Китай като водещ
пазар за американските компании,
тъй като бизнесът в САЩ е все по-
малко оптимистичен за китайския
пазар.

Пробна монета - рубла от 1740
г., от епохата на краткотрайното ца-
руване на Иван Шести, бе прода-
дена за 4,14 млн. швейцарски фран-
ка на търг в Цюрих и стана най-
скъпата руска монета, продадена
някога на търг. Предварителната
оценка на лота бе 250 000 швей-

Â ßìàë ëóìíàõà íîâè ñèíè ôàêëè

Бованенковското находище и новата тръба

Започна добивът на газ по
арктическия газопровод
Бованенково-Ухта

вод в света, като еднов-
ременно с него на Ямал
бе прокарана жп линия
с дължина 572 км, пост-
роено бе летище с 2,6-
километрова писта, из-
градена бе обширна со-
циална инфраструктура.
"Нито една страна в
света досега не е стро-
ила в арктическите ши-
рини. Днес Русия реал-
но показа, че е лидер в
Арктика", каза Милер.
Владимир Путин обър-
на внимание на факта,
че добивът на газ в
Ямал ще бъде съпоста-
вим с обема на руски-
те доставки за Европа.
"Ямалските запаси ще
ни позволят да добива-
ме около 340-360 млрд.
куб. м към 2030 г., което
за десетилетия ще га-
рантира на страната
както да изпълнява до-
говорните си задълже-

ния по износа, така и
да задоволява потреб-
ностите на вътрешния
пазар", каза той.

Запасите на Бованен-
ковското находище са
4,9 трилиона куб. м.
През юни бяха завър-
шени пневматичните из-
питания на съоръжени-
ята и започна запълва-
нето с газ на първата
линия от системата на
магистралния газопро-
вод. Тази технологична
операция предхождаше
пускането на газопро-
вода в експлоатация.

Системата Бованенко-
во-Ухта е двупоточно га-
зотранспортно съоръ-
жение за подаване на
гориво от Ямал в един-
ната система за газос-
набдяване на Русия.
Строителството започ-
на през декември 2008
г., заваръчно-монтажни-
те работи по линейната
част на първия коридор
с дължина 1,24 хиляди
км бяха завършени
през май т.г. В момента
продължава изгражда-
нето на втория коридор
и осем компресорни

станции. На главната от
тях - "Байдарацкая", се
извършва подготовка за
пускане. Полуостров
Ямал е регион на стра-
тегическите интереси на
"Газпром", които пряко
са свързани с развити-
ето на икономиката на
цялата страна.

През тази година до-
бивът на петрол в Русия
се очаква да достигне
518 до 520 млн. тона, съ-
общи ИТАР-ТАСС, позо-
вавайки се на министъ-
ра на енергетиката Алек-
сандър Новак, който

участва в конференция,
организирана от в. "Ве-
домости". По-рано прог-
нозата бе за 515 млн.
тона. Министърът посо-
чи, че въпреки по-голе-
мите обеми на добива
на "черно злато", очак-
ванията за догодина ос-
тават без промяна - 510-
515 млн. тона. За пър-
вите девет месеца на
годината добивът на
петрол в Русия е бил
386,6 млн. тона, което е
с близо 5 млн. повече
от аналогичния период
на 2011 г.

"Ðîñíåôò" è British Petrolium
ñêëþ÷èõà ñäåëêàòà íà âåêà
Руският гигант става номер едно по добив на петрол

половина на 2013 г. Ак-
циите на AAR в ТНК-ВР
се оценяват на 28 млрд.
долара при условие, че
се постигне споразуме-
ние по обвързващите
документи, изпълнение-
то на някои допълнител-
ни условия и получава-
не на корпоративни и
регулаторни позволе-
ния. Покупката AAR е на-
пълно отделна от спора-
зумението с ВР.

Шефът на "Роснефт"
Игор Сечин оцени обща-
та стойност на сделка-
та за придобиване на
100 процента от ТНК-ВР
на 61 млрд. долара. Пре-
зидентът Владимир Пу-
тин определи цената ка-
то добра, "даже с него-
ляма премия", съобщи
РИА "Новости". "Това е

добър сигнал, добра, го-
ляма сделка, която е
важна не само за енер-
гийния сектор, но и за
цялата икономика", ка-
за Путин. Така "Роснефт"
става номер едно по до-
бив на петрол в света.
След подписването на
всички документи ком-
панията ще започне да
добива по 3,15 млн. ба-
рела петрол дневно, да-
леч над досегашния
първенец - американс-
ката "Ексон мобайл", ко-
ято вади по 2,3 млн. ба-
рела дневно. "Арамко"
добива по 9,1 млн. ба-
рела на ден, но тя из-
цяло е собственост на
правителството на Са-
удитска Арабия.

След постигането на
споразумение между
"Роснефт" и консорциу-
ма ААР ръководителят
на групата компании
"Ренова" Виктор Вексел-
берг става най-богатият
човек в Русия, съобщи
агенция "Блумбърг". Със-
тоянието на 55-годишния
бизнесмен е нараснало
с 1,5 млрд. долара и в
момента възлиза на 18
млрд. долара.

Игор Сечин

На дребно
царски франка. В каталога на търга
пробната рубла бе обявена за най-
ценната руска сребърна монета за-
едно с т.нар. Константиновска руб-
ла. Високата й стойност се обясня-
ва с това, че са изсечени само ня-
колко екземпляра от нея като проб-
ни рубли, свързани с утвърждава-
нето на царя, и впоследствие са би-
ли бракувани.

По данни на швейцарската бан-
ка "Креди Сюис" от 2000 до 2012 г.
благосъстоянието на едно домакин-
ство в Русия е нараснало от 1700
до 13 600 долара. С други думи,
средният гражданин разполага днес
с 4000 долара и притежава недви-
жими имоти за двойно по-голяма су-
ма. Трийсет на сто от общото богат-
ство на руските домакинства обаче

се пада на милиардерите при 2 про-
цента средно в световен мащаб. По
данни на международната изследо-
вателска компания Wealth-x, цити-
рани от "Российская газета" в стра-
ната днес живеят 97 милиардери,
натрупали общо 380 млрд. долара.
Според официалната статистика 18
млн. души в Русия - почти 13 на сто
от населението, живеят под черта-
та на бедността. Общата сума, с ко-
ято разполагат, също е около 380
милиарда - но рубли, а не - долари.
На 20-те процента най-бедни жите-
ли се падат само 5,3 на сто от об-
щия доход, а 20-те процента най-
богати разполагат с 47 на сто от
паричните доходи.



26 октомври - 1 ноември 2012

21. КУЛТУРА

Лариса Игнатовска,
кандидат на

педагогическите науки,
Москва

Сцената на  Москов-
ската консерватория е
била домакин на мно-
го великолепни музи-
канти, тук са свирили
абсолютно всички све-
товни знаменитости. А
концертът на 29 септем-
ври т. г. на знаменита-
та българска пианист-
ка и педагог проф. Же-
ни Захариева наистина
достави огромно удо-
волствие на ценители-
те на високото музи-
кално изкуство.

След десетгодишно
прекъсване Жени Заха-
риева, випускница на
Московската консерва-
тория, с огромен успех
свири в Рахманиновата
зала може би най-слож-
ните от изпълнителска
гледна точка последни

Ïðîô. Æåíè Çàõàðèåâà îìàÿ ìîñêîâñêàòà ïóáëèêà

Проф. Жени Захариева извървя пътя от студентска-
та аудитория до Рахманиновата зала на Московска-
та консерватория

опуси на Брамс (117-и,
118-и и 119-и). Изборът
точно на тези произве-
дения не бе случаен. За-
хариева добре познава
московската аудитория,
която умее по достойн-
ство да оцени сложни-
те по съдържание про-
изведения на гениални
композитори. Жени ус-
пя дълбоко да развъл-
нува слушателите със
своята интерпретация
на Брамс, пределно
концентрирайки чувст-
вата и мислите си. Със
свойственото й майс-
торство пианистката съ-
умя да предаде разви-
тието на всички музи-
кални линии с техните
върхове и падения, тол-
кова характерни за
сложния полифоничен
стил на Брамс. С инди-
видуалния си прочит на
тези произведения тя
изтъкна душевното бо-
гатство, трагичните сът-

ресения, светлите меч-
ти-спомени и екстаза на
силната личност на нем-
ския гений.

Със стаен дъх публи-
ката следваше всяка из-
вивка на музикалните
фрази и за доставено-
то огромно наслажде-
ние награди прекрасна-
та изпълнителка с бур-
ни овации, продължи-

телни аплодисменти и
безброй прекрасни ро-
зи. Колегите, приятели-
те, студентите и всички
присъстващи на концер-
та любители на класи-
ческата музика настой-
чиво молиха Жени За-
хариева да продължи
изпълнението си. Истин-
ско удоволствие и нас-
лаждение получи публи-

ката от изпълнението на
бис на Соната на Хай-
дън, "Фойерверк" на Де-
бюси и Валсовете на
Брамс. Последните тя
изсвири на четири ръ-
це със съкурсницата си
от консерваторията,
прекрасната пианистка
и педагог Нина Макаро-
ва. На концерта на Же-
ни Захариева дойде и
нейната педагожка про-
фесор В. В. Горностае-
ва, специалист от све-
товна класа, възпитала
цяла плеяда великолеп-
ни музиканти.

Концертът се състоя
в рамките на цикъла
"Алма Матер", основан
от Владимир Ашкенази.

По време на кратко-
то си четиридневно
пребиваване в Москва
Жени Захариева про-
веде мастер-клас със
студентите последен
курс в консерватория-
та, които демонстрира-

ха таланта си с изпъл-
нения на произведения
на Лист, Равел, Бах и
Шопен. На лекцията на
Жени дойдоха много
колеги и студенти. Мас-
тер класът бе проведен
в знаменития 45-и клас
"Игумни", в който след
Игумни са преподава-
ли такива известни
професори и велико-
лепни пианисти като Е.
Малинин, Л. Оборин,
Яков Флиер и други.

Много трогателна бе
срещата на Жени с
професор Владимир
Овчинников, великоле-
пен музикант, победи-
тел на конкурса "Чай-
ковски" и настоящ ди-
ректор на легендарна-
та Ц.М.Ш. към Москов-
ската консерватория,
където са възпитани
мнозина знаменити му-
зиканти. Жени Захари-
ева също е учила пет
години в тази школа.

Шейсетсекунден ани-
мационен филм, раз-
казващ за историята на
жп-транспорта в Русия
и пренасящ зрителя от
миналото в бъдещето,
е посветен на 175-го-
дишнината на компани-
ята "Русские железные
дороги" (РЖД)". Автор
на анимационното би-
жу е носителят на пре-
мията "Оскар" за вер-
сията на романа "Ста-
рецът и морето", извес-
тният руски художник
мултипликатор Алек-
сандър Петров.

Филмът е направен
по специална техноло-
гия на "оживяващата
живопис": художникът
рисува с пръсти по
стъкло, използвайки
четка само в краен слу-
чай. Всеки кадър е уни-
кална картина, чиито
живот на екрана е са-
мо един миг. Заснета с
камерата, тя частично
или напълно се изтри-
ва и на нейно място ху-
дожникът рисува нова
фаза на движението -
и така кадър след ка-

Женисбек Пиязов -
певец от Узбекистан е
носителят на Голямата
награда на Втория меж-
дународен конкурс за
вокалисти "Муслим Ма-
гомаев", проведен в
Москва на 20 и 21 ок-
томври с участието на
17 артисти от 10 стра-
ни. Сергей Плюскин от
Русия е носител на пър-
ва награда, следван от
Анатолий Сивко /Бела-
рус/, трета награда си
поделиха Ирина Кости-
на от Русия и Владимир
Болд от Германия.

По регламент всеки от
участниците трябваше
да се представи с кла-
сически и естраден ре-
пертоар, както и с из-
пълнение от репертоа-
ра на Муслим Магома-
ев в съпровод на Ака-

С новина посрещна трупата на "Са-
тирикон" - "Аркадий Райкин" художес-
твеният ръководител и режисьор на-
родният артист на РФ Константин
Райкин. На първата среща след ва-
канцията той обяви, че открива Вис-
ша школа по театрално изкуство,
сградата се строи до театъра, а при-
емът на студенти ще започне от про-
летта. През май Райкин ще предста-
ви "Пигмалион" на Бернард Шоу, а
през април започват репетиции на
"Три сестри" на Чехов с режисьор
Юрий Бутусов.

Театър "Сатирикон" откри новия се-
зон с премиерата "Ромео и Жулие-
та" в постановка на Константин Рай-
кин. "Представете си огромната сце-
на на "Сатирикон", последните пос-
тижения в театралните технологии,
30 артисти - млади, красиви, силни,
талантливи. Тяхната енергия, муску-
ли, нерви, сърца - и всичко това, за
да... умреш от любов" - така Райкин
представи новата версия на спек-
такъла "Ромео и Жулиета". За пър-
ви път режисьорът поставя трагеди-
ята преди 18 години, но днешният
спектакъл, наречен "Да умреш от лю-
бов", няма нищо общо с миналата.

Íîñèòåë íà "Îñêàð" ñúáðà
æï-èñòîðèÿòà íà Ðóñèÿ â ìèíóòà

Ученикът на известния анимационен режисьор Фьо-
дор Хитрук, носителят на "Оскар", два пъти лауреат
на Държавна награда на РФ, художникът аниматор
Александър Петров живее и работи в Ярославъл.
Освен с анимация той се занимава и с книжна илюс-
трация

дър. В резултат на стък-
лото остава само пос-
ледният фрагмент на
филма. За една секун-
да екранно време тряб-
ва да бъдат създадени
20 рисунки, а за една
минута - повече от 1000.
"Това е възможност в
красива и уникална
форма, ярко и лаконич-
но да се разкаже ис-
торията на железници-
те в Русия, да се пока-
же неразривната й

връзка с летописа на
страната чрез участие-
то й в трагични и побе-
доносни страници, да
се подчертае съдбонос-
ният характер на рабо-
тата на железничарите
в течение на почти два
века. Именно за това
разказва създадената
от РЖД и уникалния
майстор-аниматор лен-
та", казва Максим Лу-
наев, и.д. началник на
департамента по кор-
поративни комуникации
на РЖД.

Версия на видеофил-
ма ще се излъчва в ки-
ната и по телевизията,
както и по екраните в
летищата и гарите.

Железничарите праз-
нуват на 30 октомври
създаването на желез-
ниците в Русия преди
175 години. Първата об-
ществена жп-линия е
Царскоселската - през
1837 г. локомотивът
"Проворный" за първи
път повежда състав от
няколко открити ваго-
на. Днес РЖД разпо-
лага с 85,2 хил. км жп-
пътища, 21,4 хил. пътни-
чески вагона и е в
тройката на лидиращи-
те железопътни компа-
нии в света.

Â êîíêóðñà "Ìóñëèì Ìàãîìàåâ"
ó÷àñòâàõà ïåâöè îò 10 ñòðàíè

Специален гост на конкур-
са бе известният азер-
байджански певец и ком-
позитор EMIN

демичния голям концер-
тен оркестър "Сиалев"
на Руския държавен му-
зикален телевизионен и
радио център. По думи-
те на учредителя на
фондацията за култур-
но-музикалното наслед-
ство на Муслим Маго-
маев Арас Агаларов са
били подадени около
230 заявки и певците са
минали много стриктен
подбор. В журито на
конкурса, с председа-
тел проф. Тамара Си-
нявска - народна артис-
тка на СССР, солистка
на Болшой театър, блес-
тяха имената на изтък-
нати дейци на изкуства-
та от Русия, Азер-
байджан, Италия и Лат-
вия: народната артист-
ка на СССР Елена Об-
разцова, латвийската и

руска естрадна певица
Лайма Вайкуле, народ-
ният артист на Азер-
байджан Фархид Шам-
си оглъ Бадайбели, на-
родният артист на РФ,
художествен ръководи-
тел на "Геликон-опера"
Дмитрий Бертман, худо-
жественият ръководи-
тел на Академията за
оперно изкуство на Ита-
лия Винченчо Де Виво,
народният артист на
РСФРС Лев Лешченко.

Ðàéêèí ïðèáëèæè "Ðîìåî è Æóëèåòà"
äî íîâîòî ìëàäî ïîêîëåíèå

В постановката участват всички сту-
денти от курса на Райкин в Школа-
та-студио на МХАТ, заедно с някол-
ко опитни актьори от театъра. Идея-
та е, че в пиесата става дума за
младежи и девойки, които живеят
във Верона, но по замисъла на Рай-
кин и екипа му спектакълът е без
точни време и място на действието
- история за любовта на всички вре-
мена. Новата версия на "Ромео и
Жулиета" е съзвучна на времето и
поколението. В първата част напри-
мер Капулети организират не бал, а
дискотека с маски, стрелбище, ла-
зерно шоу... А във втората няма ни-
какви съвременни алюзии - само
главните герои и Шекспир в лъчите
на прожекторите. Зрителите тепър-
ва ще оценяват видяното.
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Руската компания "Ла-
боратория на Касперс-
ки", създала една от най-
популярните в света ан-
тивирусни програми,
разработва собствена
оперативна система. То-
ва беше обявено на кон-
ференцията Telecom
World 2012 в Дубай.

Не става дума за кон-
курент на Windows,
MacOS или Lynux, а за
промишлена оперативна
система, която няма да
допуска кибератаки сре-
щу промишлени и инф-
раструктурни обекти.
Специализираните сис-
теми ще защитават дей-
ността на транспорта,
електроцентралите и фи-

Руските физиолози
създадоха уникален ме-
тод за диагностика на
туберкулозата. За раз-
лика от традиционната
и слабо ефикасна про-
ба на Манту, той позво-
лява със 100-процентна
точност да се открива
болестта или рискът от
нейното възникване.

Този метод няма ана-
лог в света и чуждест-
ранни медици вече про-
явиха интерес от сътруд-
ничество с руските си
колеги. В Русия борба-
та с туберкулозата на
държавно равнище за-
почва по-рано, отколко-
то в другите страни.
Още през 1922 г. бе при-
ета специална програ-
ма, в която особено вни-
мание се отделяше на
ранната диагностика на
заболяването. Благода-
рение на изследвания-
та тогава, както и на по-
явата на антибиотиците
през 40-те години на ми-
налия век, смъртоносно-
то заболяване бе побе-
дено, припомня главни-
ят фтизиатър - специа-
лист по лекуване на ту-
беркулоза, на руското
здравно министерство
професор Пьотр Яблон-
ский. "По степента на
разпространение тубер-
кулозата отдавна вече
не заема челни позиции
в списъка на болестите,

Учени от руския "На-
ноТехЦентър" към Ир-
кутския държавен тех-
нически университет
(ИГТУ) създадоха тра-
ен латекс. Нанобоята
се оказа няколко пъти
по-евтина от покрития-
та с аналогични харак-
теристики, произвежда-
ни в чужбина.

"НаноТехЦентър" в Ир-
кутск бе организиран
преди по-малко от по-
ловин година - през юни
2012 г., и твърде бързо
успя да намери за про-
дукцията си ниша на па-
зара. Специалистите от
центъра вече успяха да
организират производ-
ството, в което се из-
ползват добавки от на-
номодификатори, полу-
чени от отпадъците на
местната силиконова
промишленост, разказ-
ва директорът на Физи-
ко-техническия институт
към ИГТУ Николай Ива-
нов. "Когато се произ-
вежда силиций, на един
тон се падат 1,3 тона от-
падъци във вид на прах,
която се улавя във фил-
три. Тези филтри после
се складират и сега са
вече стотици тонове. А
именно отпадъците, съ-
държащи микро- и на-
носфери на кварц, със-
тавляват до 80% от от-
падъците.

Сътрудниците на науч-

Няколко руски научни ко-
лектива в момента работят
над създаването на лекар-
ство срещу наркомания,
съобщи министърът на здра-
веопазването на Русия Ве-
роника Скворцова. По думи-
те й новият препарат дава

Êàñïåðñêè ïóñêà ñâîÿ
îïåðàöèîííà ñèñòåìà
Проектът издига бариери срещу кипершпионажа
и защитава жизнено важни обекти

нансовите учреждения.
Когато от една програ-
ма зависи живота на хи-
ляди и милиони хора,
универсалните опера-
тивни системи не са
подходящи, обяснява

техническият директор
на руската IT-компания
Positive Technologies
Сергей Гордейчик. "Опе-
ративните системи, с ко-
ито работим - Lynux,
Windows, MacOS, са
прекалено универсални.
Винаги има опасност от
заразяване с вирус и
уязвими места, следст-
вие от потенциални
грешки на програмиста,
които злосторниците мо-
гат да използват. Ако за-
ложите механизми, ко-
ито предотвратяват из-
ползването на уязвими-
те места направо в ин-
формационната систе-
ма, това ще бъде много
по-ефективно, отколкото

използването на антиви-
русна програма", казва
той.

Ръкодителят на "Лабо-
раторията на Касперс-
ки" - Евгений Касперс-
ки уточни, че компани-
ята сега работи над "за-
щитена оперативна сис-
тема, предназначена за
критично важните ин-
формационни системи".
Тя няма да бъде свър-
зана с външните мре-
жи, благодарение на ко-
ето няма да е възмож-
но проникването на ви-
рус от интернет. Кас-
перски даде за пример
знаменития "червей"
Stuxnet, който порази
компютрите на иранска-

та ядрена програма, а
също и програмите
Flame и Gauss, предназ-
начени за кибершпио-
наж.

Отчитайки опита на
"Лабораторията на Кас-
перски", нейната извес-
тност и успех, новият
продукт ще бъде много
търсен, сигурен е дирек-
торът по развитието на
руската IT-компания "1С
-Битрикс" Алексей Сидо-
ренко. Той смята, че се-
га в света все повече
се засилва търсенето на
защитени оперативни
системи. "Мисля, че "Ла-
бораторията на Каспер-
ски", която има огромен
опит в представянето на

свои продукти на меж-
дународните пазари, ще
предложи изключително
конкурентноспособна
система", уверен е спе-
циалистът.

Евгений Касперски за-
сега не уточнява сроко-
вете за реализация на
новия проект. Това е
разбираемо, защото
програмистите, способ-
ни да създадат сложни
оперативни системи, са
малко и докрай държат
идеите си в тайна. Ос-
вен това, в цял свят ес-
теството на тази рабо-
та по принцип има сек-
ретен характер, защото
пряко е свързана със
сигурността.

Евгений Касперски

Íàíîáîÿ îò îòïàäúöè
ïðîèçâåæäàò â Èðêóòñê

Îòêðèõà íîâ òåñò
çà òóáåðêóëîçàòà

които заплашват населе-
нието. В класацията на
социално опасните забо-
лявания обаче, туберку-
лозата продължава все
още да е номер едно",
смята той.

През последните 100
години и до днес про-
бата на Манту е единст-
веният начин за ранна
диагностика на опасна-
та инфекция. В детски-
те градини и училищата
на децата се правят ин-
жекции малко над кит-
ката и строго се забра-
нява мокренето на ръ-
ката за доста продължи-
телен период от време.
Въпреки всички мерки
за предпазливост, на то-
ва място у мнозина се
появява голямо червено
петно. Тогава децата за-
дължително се изпра-
щат при специалистите,
а те най-често казват, че
това е лъжлива реакция.

Сега руските учени
предлагат нов препарат
"Диаскинтест". Той съ-
държа само две белтъ-
чини, които играят ро-
лята на "примамка", с
помощта на която може
да се улови болестта. Те
са характерни за щамо-
вете на микробактерии-
те, предизвикващи ту-
беркулозата у човека, и
отсъстват във ваксинния
щам БЦЖ и нетуберку-
лозните микробактерии.

Точността, или както
казват учените - "специ-
фичността" на теста е в
интервала 90-100%, уве-
рява главният фтизиопе-
диатър в здравното ми-
нистерство Валентина
Аксьонова. "Достойнст-
вото и преимуществото
на "Диаскинтеста" е, че
той не реагира на спе-
цифичната алергия. В
100 на 100 случаи деца-
та с постваксинална ин-
фекция, но които не са
носители на туберкулоз-
ния бацил, дават отри-
цателен резултат. Деца-
та с неспецифична алер-
гия също не реагират",
обяснява тя.

По данни на Светов-
ната здравна организа-
ция една трета от насе-
лението на Земята е ин-
фектирана с бактерии
на туберкулозата. Отк-
ритието на руските уче-
ни е истински пробив в
медицината. Групата ав-
тори на новия тест тази
година бяха наградени с
Държавната награда на
правителството на Ру-
сия. Интересът на чуж-
дестранните колеги е ог-
ромен: вече се водят
преговори с редица ев-
ропейски и азиатски
страни за закупуване на
препарата.

ния център решиха да
използват именно отпа-
дъците от силиконово-
то производство. От
кварцовите сфери се
правят т.нар. "наномо-
дификатори", които на
молекулярно ниво по-
добряват физическите
свойства на боята.
Свръх трайната нано-
боя, създадена в иркут-
ския "НаноТехЦентър",
получи названието
YouиСolors - "Твоите
цветове". Тя успешно ве-
че премина двумесечно
лабораторно тестиране.
Нейните експлоатацион-
ни свойства - устойчи-
вост срещу изтриване,
термоустойчивост, водо-
устойчивост - се оказа-
ха два пъти по-високи от
обикновената боя.

"До края на годината
планираме да органи-
зираме опитно-про-
мишлено производство
с обем на преработва-
не до един тон отпадъ-
ци дневно. За широко
внедряване е необходи-
мо по-масово произ-
водство, което пък сме
планирали за идната
година. Промишленото
производство се плани-
ра на равнище до 20 то-
на дневно", посочва Ни-
колай Иванов. Първи
купувачи на нанобоята
станаха комуналните
служби в Иркутск. Тази
година 500 кг от нова-
та свръхиздръжлива
боя ще се използват за
ремонт на фасадите на
сгради в центъра на
града.

Пробата на Манту не е
съвършена

В лабораториите на "НаноТехЦентър" към Иркутс-
кия университет

Еврика
възможност да бъде отстра-
нена така наречената рецеп-
торна памет, която затруд-
нява лечението на наркоза-
висимостта. На този етап ле-
карството се изпробва вър-
ху животни. Ако експеримен-
тите преминат успешно, те

ще бъдат проведени и вър-
ху хора.

Уникален свръхлек шлем
против куршуми създадоха
руски инженери. Изработе-
ната по нова технология от
високомодулен полиетилен

защитна каска скоро ще бъ-
де представена от московс-
кия Научноизследователски
институт по стомана. Шле-
мът е от втора класа защи-
та с тегло само 1,125 кг. Днес
най-лекият шлем от втора
класа, изработен от арами-

ди тежи не по-малко от 1,9
кг., титановите и алуминие-
вите аналози - 2,1 - 2,5 кг., а
стоманеният шлем "Маска"
- над 3 кг.
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Министерството на от-
браната одобри ескизен
проект за нова между-
континентална балистич-
на ракета с течно гори-
во, чиято разработка се
извършва в интерес на
Ракетните войски със
стратегическо предназ-
начение (РВСП). Като се
позовава на източник в
отбранително-промиш-
ления комплекс, "Интер-
факс" съобщава, че во-
енното ведомство е из-
казало редица забележ-
ки по проекта, които ще
бъдат отчетени в хода на
по-нататъшното разра-
ботване на ракетата. Не
се уточнява какви са
именно забележките и
пожеланията. В начало-
то на септември коман-
дващият РВСП генерал-
полковник Сергей Кара-
каев обяви, че ракетата
ще бъде създадена до
2018 г. Новият носител
на ядрено оръжие се
създава във връзка с
разполагането от стра-
на на САЩ на елементи
на противоракетната от-
брана в Европа. По дан-
ни на руските военни но-
вата междуконтинентал-
на балистична ракета
ще може да пробие вся-
ка съществуваща и пер-
спективна ПРО.

Според консултанта
на командващия РВСП

Âîåííèòå îäîáðèõà ïðîåêò
çà íîâà áàëèñòè÷íà ðàêåòà

генерал-полковник в ос-
тавка Вектор Есин, ци-
тиран от РИА "Новости",
производството на нова-
та 100-тонна ракета ще
започне в края на тази
година. Опитно-конст-
рукторските работи по
проекта вече са в ход.

Новата ракета ще мо-
же да носи до пет тона
полезен товар. По този
показател, отбелязва
Есин, тя ще надмине
възможностите на нами-
ращите се на въоръже-
ние ракети от типа "То-
пол" и "Ярс" четири пъ-
ти. Със създаването на
балистичната ракета се
е заел държавният ра-
кетен център "Макеев"

съвместно с "НПО Ма-
шиностроене". За произ-
водител е назначен
Красноярският маши-
ностроителен завод.

Според Есин в перс-
пектива новата ракета
ще замени остарелите
Р-36М2 (по класификаци-
ята на НАТО - SS-18
Satan). Бойната част на
новата междуконтинен-
тална балистична раке-
та ще има до десет лъж-
ливи блока. Основните
характеристики на пер-
спективната ракета за-
сега са неизвестни.

Освен балистични ра-
кети с течно гориво в
Русия се създават и раз-
лични варианти на мо-

дернизация на налични-
те носители. На 27 сеп-
тември миналата годи-
на и на 22 май тази го-
дина в Плесецк бяха из-
вършени изпитателни
пускове на ракета с
твърдо гориво с нова
бойна част. Първият
пуск не беше успешен,
но вторият беше приз-
нат за успешен. Пред-
полага се, че военните
са извършвали изпита-
ния на новата челна
част на ракетите "Ярс".

Îáÿâèõà îáåìà íà îðúæåéíèÿ âíîñ
Средният годишен обем на военния внос на

Русия по линията на "Рособоронэкспорт" през
последните две-три години е около 100-150 млн.
долара, заяви пред ИТАР-ТАСС генералният ди-
ректор на държавната компания Анатолий Исай-
кин. Според него тези обеми не представляват
толкова голяма сума, като се има предвид во-
енният експорт на страната.

Исайкин заяви, че в сумата не се отчита до-
говорът за доставка на десантните вертолето-
носни кораби-докове "Мистрал", сключен с Фран-

ция през юни миналата година на стойност 1,2
млрд. евро. Той отбеляза, че това е отделен
вид импорт, като поясни, че случаят с "Мист-
рал" става дума за построяване на четирите
кораба в Русия и за приемане и интегриране
на френски технологии.

През последните три години Русия сключи на
външния пазар няколко договора за доставка
на въоръжение и военна техника. Става дума
за доставката на безпилотните летателни апа-
рати Searcher II и Bird Eye, израелско произ-
водство, и изпитателните образци на италианс-
ките бронирани машини Iveco LMV Lynx (сглобя-
ването им става в Русия под името "Рис"). Ос-
вен това страната закупи за изпитания няколко
италиански бронирани машини Centauro, както
и немско-холандските Boxer GTK.

През миналата година обемът на военния ек-
спорт на Русия е 13,2 млрд. долара, от които на
"Рособоронэкспорт" се падат 10,7 млрд. Планът
за военни доставки за тази година е 13,5 млрд.
долара. През първото полугодие страната е дос-
тавила в чужбина въоръжения и военна техни-
ка на обща сума 6,5 млрд. долара.

Безпилотният летателен апарат Searcher II

Сергей Каракаев

Ракетата "Ярс"

Стра т е г и ч е с к а т а
атомна подводница
"Юрий Долгорукий",
построена по проекта
955 "Борей", ще постъ-
пи на въоръжение във
ВМФ през следващата
година, заяви пред "Ин-
терфакс" министърът на
отбраната Анатолий
Сердюков. По-рано се
планираше флотът да
получи новата подвод-
ница през септември-
октомври тази година.
Той не уточни поради
каква причина е реше-
но да се отложи прие-
мането на кораба на
въоръжение.

Очаква се заедно с
първата подводница от
проекта "Борей" на въ-
оръжение във ВМФ да
постъпи и новата меж-
дуконтинентална балис-
тична ракета с морско
базиране "Булава". Спо-
ред Сердюков втората
подводница от проекта

ÌÎ îòëîæè ïðèåìàíåòî íà
âúîðúæåíèå íà "Þðèé Äîëãîðóêèé"

955 - "Александър Нев-
ский" ще влезе в със-
тава на Тихоокеанския
флот през 2014 г. По-ра-
но се съобщаваше, че
флотът ще получи вто-
рият подводен кораб от
проекта през декември
тази година. Общо до
края на 2020 г. руският
флот трябва да се въо-
ръжи с осем нови стра-
тегически подводници.

Първоначално се
планираше "Юрий Дол-
горукий" да бъде при-
ет на въоръжение във
ВМФ на 29 юли т. г.,
но този срок беше
удължен заради необ-
ходимостта да се из-
върши допълнително
изпитание на бордови-
те системи на подвод-
ницата. В началото на
октомври беше съоб-
щено, че предприятие-
то "Севмаш", което
построи "Юрий Долго-
рукий", е отстранило

всички забележки на
приемателната коми-
сия и е подписало с
ръководството на фло-
та приемно-предавате-
лен акт. Този документ
е подписан от начал-
ника на Главния щаб
на ВМФ адмирал Алек-
сандър Татаринов.

Първите два кораба
от проекта 955 носят по
16 ракети "Булава" все-
ки. Подводницата е с
водоизместване 24 хил.
тона и развива скорост
до 29 възела. Автоном-
ността на плаването й
е 90 денонощия. Пре-
делната дълбочина на
потапяне на подводни-
ците от проекта "Борей"
е 480 метра. Освен ра-
кети "Булава" всяка от
подводниците има по
шест торпедни апарата
калибър 533 мм, които
могат да изстрелват
торпеда, торпедоракети
и крилати ракети.

Министерството на
отбраната на Русия за-
почна най-голямата за
последните няколко го-
дини реорганизация на
органите за управление
на Военновъздушните
сили, пише вестник "Из-
вестия", като се позо-
вава на източник от
Главното командване на
ВВС. Според източника
на вестника до края на
годината Главното ко-
мандване ще бъде сък-
ратено наполовина - в
него ще се числят 56 ду-
ши вместо сегашните
112. Решението за сък-
ращаване е взел начал-
никът на Генералния
щаб на Въоръжените
сили Николай Макаров.

В рамките на реорга-
низацията се планира
всички учебни и изпи-
тателни центрове на
ВВС да бъдат препод-
чинени на Военнонауч-
ния център във Воро-
неж. Освен това в под-
московското военно
градче Заря ще останат
няколко отдела, сред
които отделите "Бойна
подготовка", "Бойно из-
ползване" и "Операци-
онно-планов". Според
източника на вестника
като цяло става дума
за предаване на част
от функциите на Глав-
ното командване на
ВВС на равнище ко-
мандвания на военни

Ñúêðàùàâàò íàïîëîâèíà Ãëàâíîòî
êîìàíäâàíå íà àâèàöèÿòà

окръзи и учебния цен-
тър с едновременна ре-
организация на управ-
ленията в отдели.

Очаква се също така
през 2013 г. Централ-
ният команден пункт на
ВВС от Заря да бъде
предислоциран в едно
от московските здания
на Министерството на
отбраната. Все още не
е взето окончателното
решение за това. Спо-
ред бившия главноко-
мандващ ВВС на Русия
Владимир Михайлов
съкращаването на лич-
ния състав на команд-
ването до 56 души е
прекалено.

Подобна реорганиза-
ция се извършва и в ко-
мандването на Север-
ния флот. Планирано е
личният състав там да

бъде съкратен от 200 до
70 души. Реорганизаци-
ята се извършва в рам-
ките на реформата във
Въоръжените сили, обя-
вена от министъра на
отбраната Анатолий
Сердюков през декем-
ври 2008 г. В рамките
на тази реформа се
осъществява преход
към тризвенна система
за управление: военен
окръг - оперативно ко-
мандване - бригада.

Броят на военните ок-
ръзи беше съкратен от
шест до четири (Запа-
ден, Източен, Центра-
лен и Южен), а броят
на офицерите от 340
хил до 229 хил. души.
Общата численост на
Въоръжените сили на
Русия е съкратена до
един милион души.

Подводницата "Юрий Долгорукий"
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Преди две седмици на
същия стадион - "Лужни-
ки", пак гостуваха пор-
тугалци, но като нацио-
нален състав. Всички
помнят много добре по-
бедата на руснаците над
тима на Криштиану Ро-
налдо. Сега руско-пор-
тугалското футболно на-
диграване продължи на
клубно равнище. Вярно,
малко се промениха
климатичните условия -
към момента на присти-
гането на "топлолюбиви-
те" гости живакът в тер-
мометрите тръгна рязко
надолу и спря някъде
около нулевата отметка.
Така че на футболисти-
те на "Бенфика" се на-
лагаше да се адаптират
не само към изкустве-
ната настилка на стади-
она, но и към темпера-
турата на въздуха, съот-
ветстваща на най-люта-
та португалска зима.

Вероятно капризите
на времето се отрази-
ха и на посещаемостта
на двубоя. "Спартак" ус-
пя да продаде 41 хил.
билета, което не е осо-
бено добър показател
за мач на такова висо-
ко равнище.

Първата си победа в
сегашното издание на
Шампионската лига
"Спартак" постигна с
възможно най-добрата

Îðãàíèçèðàí õàîñ
Московските спартаковци постигнаха първата си
победа в Шампионската лига, и то срещу "Бенфика"

игра, откакто начело на
отбора е испанеца Унаи
Емери. Сайтът
Sportbox.ru предполага,
че важността на побе-
дата не се ограничава
само със съперничест-
вото с "Бенфика". Хао-
сът е спартаковско по-

нятие, особено през
последните десетина го-
дини. И извън предели-
те на терена, и на зело-
ното поле най-популяр-
ният руски клуб страда
хронично от дефицит на

системност. В това се
коренят и неуспехите на
клуба през последното
десетилетие.

Може да се каже, че
Емери улучи с новата
си работа. Защото един
от базовите елементи
на футболната филосо-

фия на испанеца е уни-
версализмът или орга-
низираният хаос, както
навремето формулира
този принцип класикът
на руската треньорска
школа Борис Аркадиев.

Още в първите контрол-
ни срещи под ръковод-
ството на Емери се за-
белязваше, че треньо-
рът се стреми да нап-
рави атакуващата група
максимално свободна в
придвижването си по
терена, което значи -
непредсказуема за про-
тивника. С първите офи-
циални мачове обаче
този маниер не изглеж-
даше толкова очевиден.
Футболистите сменяха
позициите си на тере-
на, но в тези маньоври
нямаше лекота, а и осо-
бен ефект. Но ето че във
вторник срещу порту-
галците организираният
хаос сработи.

Контузии и наказания
принудиха старши
треньорът да излезе на
терена с експеримента-
лен състав. Той обаче
започна срещата мно-

го бодро и настървено.
По-малко от три мину-
ти бяха необходими на
спартаковци, за да отк-
рият резултата в дву-
боя. С точен удар се от-
чете Кариока. След го-
ла започнаха двуостри
атаки, а московските
футболисти изпуснаха
няколко добри голови
положения. Това разто-
чителство се оказа скъ-
по за "Спартак". Мос-
ковчани се отдръпнаха
назад, а това им стру-
ваше изравняване на
резултата - в 33-ата ми-
нута Лима се промъкна
между руските защитни-
ци и с глава опъна мре-
жата на домакините -
1:1. Така "червено-бели-
те" продължиха дългата
си серията с допуснати
голове. Оставаше да се
надяваме традиционно
слабата игра в защита

да бъде компенсирана
с резултатни атаки.

Близо преди почивка-
та "Спартак" натисна
газта и усърдието на до-
макините беше възнаг-
радено - в 43-ата мину-
та топката отново на-
вести мрежата на гос-
тите, а за голмайстор
беше обявен футболис-
тът на "Бенфика" Жар-
дел - автогол.

През втората част
спартаковци мислеха
повече как да запазят
предимството си, откол-
кото за атака. Малко
преди финалния сигнал
отборът се окопа напъл-
но в своето наказател-
но поле, като всячески
се бранеше от португал-
ците. На феновете стру-
ваше много нерви да
гледат такъв футбол, но
все пак те дочакаха по-
бедата - 2:1.

Както и преди две го-
дини, белгийският "Ан-
дерлехт" не успя да пос-
тави на колене руския
шампион. "Зенит" пусна
в "касичката си" първи-
те три точки от тазго-
дишната Шампионска
лига, благодарение на
гол №200 в кариерата на
Александър Кержаков,
вкаран този път от дуз-
па.

Преди две години "Зе-
нит" и "Андерлехт" отно-
во се сблъскаха на те-
рена, но в турнира Ли-
га Европа. Тогава петер-
бургци преодоляха бел-
гийския клуб с две по-
беди с по 3:1.

Преди началото на ма-
ча заваля силен дъжд,
който щедро намокри иг-
рачите на терена. С про-
менлив успех и двата от-
бора търсеха път към
вратата на съперника. В
18-ата минута реферът
отсъди пред вратата на
гостите пряк свободен
удар. Хълк би силно, но
топката мина покрай
вратата на Силвио Про-
то. Скоро след това бра-
зилецът се опита да ком-
пенсира неуспеха си, ка-
то проби по левия фланг,
но в последния момент
се подхлъзна на мокрия
терен. Редките атаки на
"Андерлехт" не донесо-
ха успех на гостите.

Началото на второто
полувреме отново за-

Ñ ãîë ¹200 íà Êåðæàêîâ "Çåíèò" ïðå÷óïè "Àíäåðëåõò" Øàðàïîâà ñå êëàñèðà çà
ïîëóôèíàëèòå â Èñòàíáóë

Мария Шарапова започна с победа шампио-
ната на Женската тенис асоциация (WTA), кой-
то се провежда в Истанбул. Тя победи италиан-
ката Сара Ерани с резултат 6:3, 6:2.

Късно в сряда рускинята се класира за полу-
финалите на турнира. Рускинята се наложи из-
ключително трудно над  Агнешка Радванска (Пол-
ша) - 5:7, 7:5, 7:5, в среща, която продължи 3
часа и 12 минути и завърши в 2:12 ч. в нощта
срещу четвъртък.

"Не показах най-доброто от себе си, но това
ми даде допълнителна мотивация да се справя
добре следващия път. Направих 66 уинъра и 64
непредизвикани грешки срещу 18 печеливши уда-
ра на Радванска и 19 грешки.

Освен Мария Шарапова за полуфиналите се
класира и Серина Уилямс.

почна с надмощие на
домакините. Те рядко
позволяваха на съпер-
ника да премине извън
своята половина на те-
рена. Но и домакините
рядко стигаха до нака-
зателното поле на "Ан-
дерлехт". Така се стигна
до 70-ата минута на дву-
боя. Александър Анюков
рухна върху тревата в
наказателното поле на
белгийците. Главният съ-
дия издържа поредния
натиск от страна на гос-
тите и определи наказа-
телен удар. Кержаков би
неотразимо в центъра
на вратата и 1:0 в пол-
за на "Зенит". Трибуните
ликуваха в чест на гол
№200 на руския напада-

тел, но за чест на фено-
вете - без традиционни-
те в такива случаи дим-
ки, бомбички и други пи-
ротехнически средства
за подкрепа.

В края на мача Кер-
жаков можеше да се от-
личи още веднъж - той
получи пас от Хълк във
вратарското поле, но
уцели защитник на "Ан-
дерлехт". Гостите все по-
често предприемаха от-
чаяни опити да поразят
вратата на Малафеев,
но той беше непробива-
ем. Скоро прозвуча и
последния съдийски сиг-
нал, който възвести пър-
вата победа на "Зенит"
в Шампионската лига
издание 2012-2013 г.

Кержаков отбеляза своя
гол №200


